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DOGODKI 

UVODNIK 

Forumi spet 
cvetijo 

Savinjska regija ima dve gospodar-
ski zbornici, eno veliko in cel kup ma-
lih razvojnih agencij, najmanj dva klu-
ba podjetnikov, takšne in drugačne 
razvojne in strateške svete in še bi 
lahko naštevali. Prejšnji teden je do-
bila še modro-zeleni Pokrajinski pod-
jetniški forum. Ki bo združil vse »no-
silce strateških gospodarskih in druž-
benih odločitev«, da bi se ta košček 
drage nam Slovenije še pravočasno 
pripravil na soočenje s krutim evrop-
skim trgom. 

Je ustanovitev foruma, katerega članstvo zase pravi, da 
so »napredno misleči in razvojno usmerjeni ljudje«, klofuta 
vsem obstoječim zbornicam, agencijam, klubom in svetom, 
ker so v preteklosti storili premalo, da bi se regijski gospo-
darski voz, ki že nekaj časa stoji na mestu in nemočno opa-
zuje, kako ga prehitevajo z vseh strani, premaknil naprej? 
Bo forum res končno tisti pravi, ki bo znal izkoristiti prilož-
nosti in bo zraven, »ko se bodo kovale strategije, spletala 
zavezništva, ko se bodo delali posli in se bo govorilo o pri-
hodnosti«? Da bi ljudem ponudil blaginjo in zmanjšal vse 
večje razvojne razlike. Če bo, naj bodo hvaljeni ljudje, ki so 
ga ustanovili! 

Ampak - resnica je najbrž nekje drugje in razkrila se bo 
prej ali slej. Dejstvo je namreč, da je bilo podobnih forumov 
v preteklosti že kar nekaj. Imeli so sicer drugačno ime in 
sestavo, vendar so se vsi, kako zanimivo, pojavljali na štiri 
leta. In potem utonili v pozabo. Dejstvo pa je tudi nekaj 
drugega. Lahko bi imeli tudi tisoč forumov, pa naša podjet-
ja in njihovi menedžerji ne bodo nič manj osamljeno stali 
sredi evropskega in drugih trgov ter se na vse kriplje trudili 
prodati svojih izdelkov. Forumi tudi ne bodo pomagali pod-
jetnikom, ko jih bosta država in lokalna skupnost še naprej 
pošiljali od okenca do okenca pri urejanju takšnih in dru-
gačnih dokumentov ali ko jih bosta poskušali obrati do ko-
sti z najrazličnejšimi dajatvami. Najbrž tudi ne bodo pripe-
ljali tujih investitorjev, da bi gradili delovna mesta za vse 
več brezposelnih. In najbrž ne bodo znali prepričati mla-
dih strokovnjakov in uspešnih podjetnikov, naj nikar ne 
bežijo v druge regije ali celo druge države. 

JANJA INTIHAR 

KRATKE-SLADKE 
Hvala brez obljub 

Ko je predsednik slovenske vlade Tone Rop v Savinjski 
dolini začel govoriti o tekstilni industriji, je mnogo prisot-
nih našpičilo ušesa. Vendar so bili razočarani - Rop niti pod 
razno ni napovedal, da bi tudi preboldskim tekstilcem dali 
10 milijonov evrov kot v primeru Mure. 

mA 
Barbara za Evropo 

v ponedeljek se je na svoje delovno mesto v službo za 
odnose z javnostmi pri Mestni občini Celje po dobrem letu 
odsotnosti zaradi porodniške vrnila Barbara Bošnjak. Za 
odnose z javnostmi je medtem skrbel Roman Repnik, ki bo 
poslej zadolžen le še za odnose z mediji, Barbara Bošnjak 
pa je prevzela odnose z ostalimi javnostmi, predvsem pa 
področje mednarodnega sodelovanja občine. Barbara (Celj-
ska) torej spet prihaja v Evropo. 

Kam je šlo 212 ton papirja? 
čeprav je prvi teden po-

čitnic že mimo, se spomni-
mo še enega pomembnega 
dela, ki so ga šolarji na Celj-
skem opravili v minulem 
šolskem letu. Tudi to leto 
so namreč celjski Zavod za 
zdravstveno varstvo in pod-
jetje Javne naprave organi-
zirali zbiranje odpadnega 
papirja. Zdaj so znani tudi 
rezultati akcije, ki je traja-
la vse šolsko leto. 

Sodelovalo je 15 osnovnih 
in 5 podružničnih šol iz ob-
čin Celje, Vojnik, Dobrna in 
Šentjur. Skupaj so učenci 
zbrali skoraj 212 ton odpad-
nega papirja. Najbolj priza-

devni so bili na Osnovni šoli 
Hudinja, kjer je vsak učenec 
povprečno zbrali skoraj 76 
kilogramov, po količini zbra-
nega papirja pa sledijo IV. Os-
novna šola, OŠ Lava, Dobr-
na in Ljubečna. Med podruž-
ničnimi šolami je bila naj-
bolj uspešna šola Svetina, 
kjer so zbrali skoraj 175 ki-
logramov odpadnega papir-
ja na učenca, sledita šoli v 
Socki in Šmartnem. Organi-
zatorji so najuspešnejše šole 
nagradili z denarnimi nagra-
dami v skupni vrednosti 240 
tisoč tolarjev. 

Poleg zbiranja papirja so 
učenci v okviru projekta 

»Otroci za pravilno ravnanje 
z odpadki« ustvarjali literar-
ne prispevke, likovne izdel-
ke in fotografije na temo »-
Nevarni odpadki v okolju«. 
Med izdelki je posebna ko-
misija izbrala najboljše. Za 
literarna dela so bili nagra-
jeni sedmošolki Barbara 
Žlaus iz OŠ Frankolovo in 
Martina Arzenšek iz OŠ Što-
re ter Zala Majer in Urška 
Vrenko iz III OŠ Celje. Na-
gradi za likovni izdelek sta 
šli v OŠ Frana Kranjca in OŠ 
Glazija, najboljšo fotografi-
jo pa je posnel Jure Pavič iz 
OŠ Lava. 

KN 

Celje 
prihodnosti 

V Čretu prometno logistični terminal, ob Savinji protipoplavni nasip 
Zahteve sodobnega želez-

niškega in tovornega pro-
meta so vse večje in če želi 
Celje ohraniti pomembno 
mesto pri pretovoru blaga, 
v mestu pa ob tem razvijati 
tudi vse potrebne logistič-
ne sisteme, potrebuje velik 
in sodoben prometno logi-
stični terminal. 

Zanj so zdaj izdelane vse 
strokovne podlage, kar bo 
omogočilo vključitev tega ter-
minala v nastajajočo novo ur-
banistično zasnovo Celja pa 
tudi pripravo vseh izvedbe-
nih prostorskih aktov. 

Lani izvedeno delavnico za 
prometno logistični terminal 
v Čretu je polovično sofinan-
ciralo ministrstvo za okolje 
in prostor, partner pa je bila 
Regionalna razvojna agenci-
ja. V slednji so natančno preu-
čili vlogo Celja kot promet-
nega vozlišča, ki predstavlja 
osnovo za tretji prometni ko-
ridor. Ta prihaja iz Celovca 
in ima pomembno vlogo v 
mednarodnih prometnih to-
kovih. Celje je namreč eden 
od petih partnerjev v projek-
tu Inomode, ki ga sofinanci-
ra EU, in ki povezuje termi-
nale v severni Italiji, Avstriji 
in "na Madžarskem s termi-
nali na Hrvaškem in v Grči-
ji. Promet med Grčijo in 
osrednjo Evropo je otežko-
čen, saj 15 let ni bilo naložb 
v prometno infrastrukturo na 
Balkanu. Projekt Inomode 
kombinira cestne in železniš-
ke koridorje ter vozlišča, ki 
omogočajo pretovor. »Ureje-
na dokumentacija je pogoj za 

kandidiranja za sredstva v te 
namene. Za Celje pa je to še 
posebej pomembno, ker 
omogoča pogumnejše rešitve 
pri prometnem preboju se-
ver-jug. Obe ekipi sta ugoto-
vili, da je obstoječa lokacija 
najboljša, ker ponuja mož-
nosti širitve,« je ob javni pred-
stavitvi povedal mag. Miran 
Gajšek iz ZPI. 

Delavnico je vodila Saša 
Piano iz Velenja, sodelovali 
pa sta ekipi Razvojnega cen-
tra Planiranje pod vodstvom 
Rada Romiha in fakulteta za 
arhitekturo pod vodstvom 
prof. Petra Gabrijelčiča. 

Druge so strokovne podla-
ge za Savinjo, ki so nastale 
po dveh letih dela na podla-
gi natečaja. Prvonagrajena 
ekipa pod vodstvom asisten-
ta mag. Krušca iz Ljubljane 
je naredila osnove za izdela-
vo izvedbenega projekta, za 
katerega je celjski mestni svet 
že namenil del denarja iz le-
tošnjih sredstev za poplavno 
varnost. Tako naj bi že pri-
hodnje leto pričeli graditi 
protipoplavni nasip, ki bo us-
klajen v prostoru. Ekipa, ki 
pripravlja projekt je interdis-
ciplinarna, v njej sodelujejo 
arhitekti, krajinski arhitekti 

in strokovnjak iz vodnega gos-
podarstva, dr. Rok Fazarinc. 

Vse strokovne podlage bo-
do na eni prihodnjih sej pre-
stavili mestnim svetnikom, 
ki se bodo opredeliU tudi do 
tega, kako bo občina vodila 
ta projekta, saj je z javno pred-
stavitvijo strokovno delo pri 
obeh projektih končano. 
Najširši javnosti bodo vse te 
strokovne podlage predstavili 
na razstavah. Prva, s projek-
tom protipoplavne zaščite, je 
že na ogled V izložbenih pro-
storih občine, za drugo pa na-
čin razstave še iščejo. 

BRST 

Mag. Miran Gajšek predstavlja maketo bodočega pretovornega terminala v Čretu. 

Policisti na motorjiii sicozi Žalec 
Pred občinsko stavbo v Žalcu je v torek, 1. julija, ves dan trajala preventivna akcija 

Skupaj na poti, za varnost prometa gre! Odmevno akcijo je pripravila tamkajšnja občina, 
Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu Občine Žalec in Policijska uprava Celje. 
Obiskovalci so si lahko ogledali spretnostno vožnjo s kolesi, izbrali so tudi najstarejšega, 
96-letnega, kolesarja in najstarejše še izpravno kolo. Prikazali so tudi prometno nesrečo in 
s pomočjo žalskih gasilcev reševanje ukleščenega voznika v primeru hude nesreče. Skozi 
Celje se je v Žalec pripeljalo tudi 60 motoristov policistov iz Slovenije in osmih evropskih 
držav, ki so bili za obiskovalce še posebna atrakcija. 



DOGODKI 

Vrtovi na 
pragu jeseni? 

Pred časom so bili sloven-
ski mediji naravnost zasu-
ti s prispevki o počasnem 
reševanju postavitve ljub-
ljanskih poletnih gostin-
skih vrtov. V Celju je še slab-
še, kajti julija od predvide-
nih štirih poletnih gostin-
skih vrtov deluje le eden. 
Zakaj? 

Mestna občina Celje je raz-
pis za oddajo štirih lokacij v 
mestnem središču za polet-
ne gostinske vrtove objavila 
sicer pravočasno, v začetku 
aprila. Dobili pa so razme-
roma zelo malo prijav, pa še 
pri teh so pogrešali več izvir-
nosti in boljše ponudbe, kajti 
razpisni pogoj za pridobitev 
lokacije, za katero ni potrebno 
plačilo komunalne takse in 
najemnine, je bil ponudba. 
Pod to pa so predvsem mi-
slili na dodaten prireditveni 

in razvedrilni program. Ko-
misija je na tej osnovi izbra-
la tri gostince in jim dodeli-
la tri lokacije, na četrto, pri 
Železninarju, so morali kar 
pozabiti. V juniju je zažive-
la le ena, že znana, nasproti 
kina Metropol. Dokaj pozno, 
konec maja, so jo dodelili Tu-
šu oziroma kinematografom, 
ki so že v prejšnjih letih na 
tem prostoru upravljali lep 
in zaradi postavljenih igral 
tudi družinam z otroki pri-
jazen vrt. In to je edini do-
datni poletni vrt, ki trenut-
no deluje. Četudi so igrala iz-
ginila, neznano kam. 

Pred kakšnimi štirinajstimi 
dnevi je izrazito neokusen 
»pušenšank«, kakršnih še ob 
znani avstrijski vinski cesti ni 
več najti, pričela postavljati 
tudi gostinka na Glavnem tr-
gu. Po številnih pripombah o 

čudni tvorbi in tudi protestu 
iz mestne četrti Center pa so 
dela ustavili. »Strokovne služ-
be so slednjič n^šle skupni je-
zik z najemnico. Grdo zele-
no utico in vrtiček bodo pre-
stavili na zelenico pri klobu-
čarju Tomažinu, utico pa bo-
do preoblekli. Upam, da bo s 
tem težav konec in da bo vrt 
lahko zaživel. Že konec ted-
na pa bo zaživel tudi vrt na 
Trgu celjskih knezov,« je v to-
rek zjutraj povedal predstav-
nik za odnose z javnostmi pri 
Mestni občini Celje, Roman 
Repnik. 

Če bodo vetrovi mili, bo-
mo tako vsaj julija Celjani le 
dobili tri poletne vrtove in 
izmolili kakšno, da se z ot-
voritvijo vrtov ne bo tudi obr-
nilo vreme. 

BRST 
Foto: AŠ 

Tuheljske pred vrati 
čeprav Slovenske železnice niso podpr-

le njihove dokapitalizacije, bodo Terme Oli-
mia kupile Tuheljske toplice. Pogodbo naj 
bi podpisali predvidoma danes ali jutri, 
kje naj bi se to zgodilo, pa direktor Zdrav-
ko Počivalšek v začetku tedna še ni ve-
del. 

Terme Olimia bodo nakup hrvaškega turi-
stičnega centra izpeljale preko svojega hče-
rinskega podjetja Terme Olimia Zagorska Se-
la, ki ga bosta z dobro milijardo tolarjev do-
kapitalizirali Krekova in Kapitalska družba 
ter s tem poslati njegovi večinski lastnici. V 
skladu s pogodbo bo treba kupnino, ki zna-
ša 660 milijonov tolarjev, plačati v tridese-
tih dneh. Tretjino te vsote so Terme Olimia 

odštele že kot varščino, ki pa bi jo izgubile v 
primeru, če bi zaradi zapletov s svojim ve-
činskim lastnikom Slovenskimi železnica-
mi od dogovorjenega nakupa odstopile. 

Kot smo neuradno izvedeli, naj bi v Slo-
venskih železnicah ves »cirkus« z dokapita-
lizacijo izvedli predvsem zato, da bi čim draž-
je prodali svoj 28-odstotni delež v Termah 
Olimia. Za nakup so se res zanimali v Ter-
mah Čatež, kjer pa se za lastništvo v Termah 
Olimia zanimajo samo v primeru, če bi jim 
uspelo pridobiti več kot 50-odstotni delež. 
To pa je trenutno nemogoče, saj sta Krekova 
družba in Kapitalska družba podpisali del-
ničarski sporazum, ki ju zavezuje, da svoje-
ga deleža ne smeta prodati. JI 

Šentjursicim pujsom poleti ovalni žig 
»Evropska veterinarska inšpekcija je pregledala našo 

klavnico in bila z ugotovitvami zadovoljna, zato raču-
nam, da bomo ovalni žig, ki pomeni izvoz mesa brez 
omejitev tudi na ves evropski trg, dobili že julija,« napo-
veduje po začetku rednega obratovanja specializirane 
linije za zakol prašičev direktor Mesarstva Šentjur Emil 
Štukelj. 

Upravna enota Šentjur je po pridobljenem okoljevarstve-
nem soglasju Agencije RS za okolje 20. junija izdala gradbe-
no dovoljenje za prizidek in rekonstrukcijo klavniških pro-
storov, v Mesarstvu pa tudi po prehodu iz poskusnega v redno 
obratovanje še vedno koljejo le okoli 1.500 prašičev teden-
sko. »Zakol bomo postopno povečevali iz zdajšnjih 6 tisoč na 

10 tisoč mesečno, da bi dosegli želeno količino 120 tisoč 
prašičev letno,« pravi Štukelj in dodaja, da bo rast odvisna od 
razmer na trgu oziroma zagotavljanja novih kupcev. 

Sicer pa so v Mesarstvu Šentjur v preteklih tednih do-
končno uredili depoje za prašiče, izolirali streho in zame-
njali kritino, v celoti obzidali uvoz v klavnico ter asfaltirali 
dvorišče. Odpadne vode morajo zaenkrat voziti na čistilno 
napravo na Ptuj, vendar zdaj že čakajo na kontejnersko bio-
loško čistilno napravo, ki jo bodo uporabljali do temeljite 
prenove obstoječe mehanske čistilne naprave. »Dolgoroč-
no pa bomo čiščenje odpadnih voda reševali skupaj z obči-
no oziroma z izgradnjo centralne čistilne naprave za Šent-
jur,« pojasnjuje Štukelj. I. STAMEJČIČ 

Poletje v Mladinskem 
centru Celje 

Mladinski center Celje 
(MCC) je ta teden začel s po-
letnimi delavnicami. V ok-
viru izobraževanja so pri-
pravili ustvarjalne delavni-
ce, računalniške delavnice 
in tečaje tujih jezikov. Po-
leg tega bodo organizirali 
šolo kajaka in kanuja ter 
gostili mednarodno mladin-
sko izmenjavo. 

MCC organizira poletne de-
lavnice že tretje leto. »Tudi 
med poletnimi počitnicami 
smo skušali zajeti vsa področ-
ja delovanja našega centra in 
ga približati mladim,« pravi 
predstavnica MCC-ja Polona 
Cvetrežnik. Prva ustvarjal-
na delavnica, v kateri so mladi 
oblikovali glino, se je začela 
minuli ponedeljek. Nasled-
nji teden jih čaka poslikava 
tekstila, nato izdelovanje na-

kita iz keramike, prvi teden 
v avgustu bodo slikali akva-
rele v Mestnem parku, nato 
pa se bodo lahko udeležili še 
delavnice risanja stripov. Vse 
delavnice so brezplačne, otro-
ci pa se jim lahko pridružijo 
kadarkoli od 9. do 12. ure. 
Izdelke bodo na koncu po-
čitnic tudi prodajali na sej-
mu, kjer bodo zbrane vse 
umetnine, ki jih bodo ustva-
rili med počitnicami. 

Naslednji teden bodo za-
čele delovati tudi računalniš-
ke delavnice, organizirali pa 
bodo tudi tečaje tujih jezi-
kov. V juliju tako vsak torek 
in četrtek od 10. do 11.30 ure 
poteka angleščina za otroke. 
Pripravili bodo tudi začetni 
tečaj portugalščine za odra-
sle, tretji teden v juliju pa za-
četni tečaj španščine. Oba te-

čaja bosta vsak dan od 18.30 
do 20. ure. 

MCC bo gostil tudi mlade 
iz Bolgarije, Italije, Romuni-
je in z Nizozemske. Začela se 
bo namreč mednarodna mla-
dinska izmenjava, na kateri bo-
do mladi odkrivali skrivnosti 
grafitov. To je prva izmenja-
va, ki jo gosti MCC. Cilj izme-
njav (MCC je v tujino poslal 
že dve skupini celjskih mla-
dostnikov) je tudi spoznava-
nje drugih kultur in predsta-
vitev vseh držav udeleženk. 

Za mlade bo od 17. do 20. 
julija in od 14. do 17. avgu-
sta organizirana tudi šola ka-
jaka in kanuja. Vsak dan pa 
lahko mladi na dvorišču 
MCC-ja igrajo namizni tenis 
ali si sposodijo različne dru-
žabne igre. 

ŠPELA OSET 

Otroci so v prvi izmed petih ustvarjalnih delavnic iz gline oblikovali pepelnike, svečnike, maske in celo 
racmana. 

Modrijani in Irena na 
vojašifi proslavi 

Tradicionalna proslava ob obletnici ustanovitve 20. moto-
riziranega bataljona Slovenske vojske na celjskem Starem 
gradu je ob letošnji 11. obletnici minila ob prijetnem progra-
mu ansambla Modrijani in pevke Irene Vrčkovnik. Slavnost-
ni govornik je bil podpolkovnik Branimir Furlan, poveljnik 
I. brigade SV. Ob tej priložnosti so podelili priznanja najza-
služnejšimi in listine tistim, ki so odšli iz bataljona. Pravi 
vojaški golaž pri grajski krčmi je bil za piko na i. 
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Vročica 
boinišničnili 

prostorov 
Večina bolniških sob brez klimatskih naprav - Brez 

klime še nekaj let 
»Bil je lep (in peklensko 

vroč) poletni dan. V bolni-
šnici klimo čakala sem za-
man.« Tako nekako bi se 
lahko začela pesem, če bi 
samo za en dan obiskali 
celjsko bolnišnico. Klima, 
ki je v tem času, ko se pod-
nebje spreminja in je iz le-
ta v leto bolj vroče, v celj-
sko bolnišnico še ni v celo-
ti našla poti. 

Bolnik, recimo mu Fran-
ci, že kar nekaj dni leži na 
oddelku za intenzivno inter-
no medicino. Posteljo ima 
pri balkonu, cela soba pa je 
na sončni strani. V njej je 
zelo vroče, klime ni, Fran-
ci samo leži, ker zaradi bo-
lezni ne more hoditi. Zara-
di vročine in ležanja je po-
polnoma moker. V isti so-
bi, vendar pri vratih (v sobi 

so tri postelje) leži bolnik, 
recimo mu Jože. Njemu je 
prav tako vroče, vendar lah-
ko hodi. Jože pravi, da z vro-
čino nima težav, ker je tre-
ba sobo le prezračiti, pa gre. 
Prezrači jo tako, da odpre 
vrata in balkonska vrata ter 
tako naredi prepih. Tu pa 
se oglasi Franci, ki leži pri 
balkonu: »Ja, potem pa jaz, 
ki se ne morem premikati, 
ležim na prepihu. Prav za-
radi prehlada in pljučnice 
sem že letos drugič v bolni-
šnici!« In potem pride do 
prepira. 

Tiste bolnike, ki se lahko 
premikajo, večinoma ne mo-
ti, da v sobah ni klime. Lah-
ko namreč odidejo in poiš-
čejo kakšen kotiček, da pre-
živijo najhujše ure. Bolniki, 
ki pa cele dneve ležijo v po-

stelji, imajo z vročino večje 
težave. Hladijo se lahko iz-
ključno s prepihom, kar pa 
lahko zdravljenje v bolnišnici 
samo še podaljša. 

Za razliko od starega dela 
bolnišnice je novi povsem 
klimatiziran. Gre za polikli-
niko, dermatovenerološki, 
ortopedski in nevrološki od-
delek. V starem delu je tre-
nutno nameščenih 23 klimat-
skih in 150 split naprav (oh-
lajajo lahko največ dve so-
bi), kar ni niti približno do-
volj. Poleg tega so te napra-
ve po večini nameščene v 
operacijskih sobah, ambu-
lantah, porodni sobi, skrat-
ka tam, kjer brez klime res 
ne bi bilo možno normalno 
delati oziroma zdraviti. Bol-
niških sob s klimo je tako 
bolj malo. 

Večni 
(finančni) 
problem 

Težava pri opremljanju s 
klimatskimi napravami je se-
veda denar. Po besedah na-
mestnice direktorice Splošne 
bolnišnice Celje Damjane 
Medved Arbeiter bi za name-
stitev klimatskih naprav v vse 
prostore, kjer klime še ni, 
bolnišnica plačala približno 
100 milijonov tolarjev. Tega 
denarja seveda ni, saj so v bol-

nišnici še druge stvari, ki so 
bolj potrebne kot klima. 
Kljub temu imajo cilj zmanj-
šati število postelj v sobah v 
starem delu in istočasno ure-
diti tudi klimatizacijo, ki si-
cer sodi v vzdrževalna in in-
vesticijska dela. Zanje je od-
govoren lastnik, torej drža-
va. Medved Arbeiterjeva pra-
vi, da so že te klime, ki jih 
imajo v bolnišnici, morali 
plačati sami. Nakup pa ni edi-
ni strošek, klimatske napra-
ve je treba tudi dobro vzdr-
ževati, saj se v nasprotnem 

primeru lahko prenašajo bo-
lezni. 

Prenašanje bolezni ali ne -
v celjski bolnišnici je ponekod 
neznosno vroče. Na shlajeno 
ozračje bomo očitno čakali še 
nekaj let. Do takrat lahko vsi 
»poletni« pacienti samo upa-
jo, da bodo pristali v novem 
delu bolnišnice, ali v eni od 
sob starega dela, ki imajo kli-
mo, v skrajnem primeru pa vsaj 
v sobi, ki bo obmjena na senčno 
stran. In pa seveda, da ne bo-
do priklenjeni na posteljo. 

ŠPELA OSET 

Tistim, ki se lahko iz vročih sob umaknejo v park bolnišnice, ni hudega, drugi morajo potrpeti. 

Eksploziven uvod 
Prve prireditve Poletja v Celju, knežjem mestu so presegla vsa pričakovanja 

Po sijajni otovoritvi letoš-
njega »knežjega poletja« so 
Celjane s kopico zelo privlač-
nih prireditev že kar prve ju-
nijske dni dobesedno zasu-
li tudi ostali prireditelji. 

Posebej prijazen večer so 
Celjanom v torek zvečer v 
atriju Knežjega dvorca pripra-
vili Hios de fuego - Otroci og-
nja. Gre za mlado glasbeno 
zasedbo, ki je z večerom 
španskih pesmi navdušila že 
lani, takrat še kot duet. Od-
lična pevka Nina Šalamon in 
sijajni kitarist Jože Lesjak sta 
tudi tokrat prvi del koncerta 
izvedla sama. V drugem de-
lu pa sta na oder povabila še 
izvrstnega basista Matjaža 
Krajnca in prefinjenega tol-
kalista Andreja Hrvatina. V 
tej zasedbi so Otroci ognja 
med številno občinstvo res 
razlili ogenj vroče španske 
glasbe, od ljudskih pesmi do 
popevk. Večer v organizaciji 
javnega sklada kulturnih de-
javnosti Celje bomo pomni-
li. 

Včeraj so na svoj račun naj-
prej prišli otroci, saj dopol-
dansko čemerno vreme ni 
odgnalo njihove druge gusar-
ske zabave pri Mišku Knjiž-
ku. V svet pravljic in zabav-
nih iger sta otroke popeljala 
gusar Berto in čarovnica Li-
li. Ni manjkalo zgodbic in 
pravljic, otroke pa so vnovič 
najbolj pritegnile preproste, 
a domiselne družabne igre, 
kot so lov na skriti zaklad in 
ribolov. 

Zvečer je goste v atriju Ma-
jolke razvedril nastop skupine 
Cantemus. Gre za pevsko za-
sedbo, ki se posveča popu in 
džezu, slišali pa smo tudi, ka-
ko zvenijo slovenske narod-
ne v swingovskih priredbah. 

Nocoj nas čakata dva mi-
kavna dogodka. Na Starem 
gradu bo ob pol devetih v dru-
gem grajskem večeru v orga-
nizaciji Fit Medie Celje na-
stopil Zoran Predin. Pol ure 
kasneje se bo na dvorišču 
Knežjega dvorca začel kon-
cert Veseli godec. Območna 
izpostava sklada kulturnih de-
javnosti je poskrbela za ve-
čer z orkestrom Mikola ju-
nior - ene najbolj uspešnih 
harmonikarskih šol na celj-
skem območju. V orkestru 
sodeluje dvanajst mladih har-
monikarjev. Nastopili bosta 
tudi sestri Katja in Tina An-
derlič na citrah in s flavto. 
Če bo deževalo, bo priredi-
tev v Narodnem domu. 

Jutri nas čaka prva gleda-
liška uprizoritev. V zunanjem 
lapidariju Pokrajinskega mu-
zeja bo ob 21. uri nastopila 
Lada Kaštelan kot Helena v 
koreodramski gledališki 
predstavi v režiji Mihe Alu-
jeviča. Sobota pa bo že kar 
prenatrpana z dopoldanski-
mi dogodki. V otroškem mu-
zeju Hermanov brlog bo pr-
va od številnih lutkovnih pred-
stav, ki jih je muzej pripra-
vil za otroke v okviru letoš-
njega Poletja v Celju. Pred-

stavilo se bo gledališče Piki 
iz Slovaške, ki bo uprizorilo 
Piko Nogavičko. Ob 11.30 se 
bo v središču mesta začela pr-
va letošnja sobotnica, s ka-
terimi so za živahen utrip me-
sta že lani poskrbeli v območ-
ni izpostavi sklada kulturnih 
dejavnosti. Še bolj zanimi-
vo bo ob 11. uri na Trgu celj-
skih knezov. Tudi znani celj-
ski koreograf Igor Jelen se je 
za predstavo, ki jo je poime-
noval Razstava gibalnih 
skulptur, odločil za to prizo-
rišče. Gibalne skulpture bo-
do postavljale plesalke Stu-
dia za ples Celje - Plesnega 
teatra Igen. Prav tako ob 11. 
uri bodo v galeriji Volk v Oz-

ki ulici odprii še razstavo V. 
poletnega slikarskega ex-
tempora z naslovom Šepet 
celjskih uličic. Razstava bo 
na ogled do konca julija. 

Takšen tempo prireditev bo 
kar težko zdržati. Posebej 
razveseljivo pa je, da so vse 
dosedanje naletele na hvale-
žen sprejem številčnega ob-
činstva in da so s svojo kako-
vostjo in svežino najavile pri-
jetno poletje v mestu. Še več, 
tudi skeptikom, ki so hoteli 
odpraviti celjski poletni kul-
turno-prireditveni splet so 
dokazale, da Celje vse bolj 
živi s svojim poletjem in nje-
govimi prireditvami. 

BRST, Foto: SHERPA 

Otroci ognja so s svojimi izvedbami španskih pesmi navdušili številne obiskovalce. 

Študenti v mali šoli 
Mala šola muzeologije, ki 

se je v Celju začela v pone-
deljek, se je razvila iz de-
setletnega raziskovalnega 
in izobraževalnega dela v 
poletnih muzejskih delav-
nicah, ki so jih od leta 1993 
pripravljali v Muzeju no-
vejše zgodovine Celje. 

Pokroviteljstvo nad Malo šo-
lo muzeologije so letos prev-
zeli v Regijskem študijskem 
središču Celje, pripravili pa so 
jo v sodelovanju s Slovenskim 
etnološkim društvom ter 
Znanstveno raziskovalnim sre-
diščem Bistra Ptuj. 19 mladih 
udeležencev, zvečine študen-
ti zgodovine, umetnostne zgo-
dovine in etnologije, je poslu-
šalo predavanja in se preizku-
šalo v delavnicah, danes pa na-
daljujejo s terenskim delom 
na Celjskem; v muzeju lesars-
tva in gozdarstva v Nazarjah, 

flosarski zbirki na Ljubnem, 
v Rogaški Slatini ter v muzeju 
motociklov in Shwentnerjevi 
hiši na Vranskem. Zaključke 
Male šole muzeologije bodo 
jutri predstavili celjskemu žu-
panu Bojanu Šrotu in mini-
strici za kulturo Andreji Rih-
ter. 

IS 

Častne 
listine za 

prometno 
ifzgojo 

Na Brdu pri Kranju je 
Predsedstvo Sveta za preven-
tivo in vzgojo v cestnem pro-
metu RS prvič podelilo naj-
višja priznanja Častna listi-
na sveta za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu. 
Med 16 dobitniki priznanj 
iz vse Slovenije so tudi Ivo 
Sredoner iz Ločice pri Pol-
zeli, ki je to visoko prizna-
nje prejel za dolgoletno so-
delovanje v Svetu za preven-
tivo in vzgojo v cestnem pro-
metu in za zasluge pri raz-
voju in delovanju združenja 
šoferjev in avtomehanikov 
Savinjska dolina in avto po-
ligona v Ločici ob Savinji, 
Aleksander Čopar iz Mo-
zirja, ki je priznanje prejel 
za dolgoletno sodelovanje 
kot mentor prometne vzgo-
je in razvoja preventive v šoli 
in Sonja Kari iz Laškega za 
življenjsko delo pri izvaja-
nju prometne vzgoje na šo-
li s prilagojenim progra-
mom. TT 



Prebold, kraj na 
robu preživetja 

Kako po stečaju Mika in odpuščanju delavcev iz Tekstilne tovarne Prebold živijo prebivalci Prebolda? - V kraju 
vlada vse večja socialna stiska, ljudje so prestrašeni 

Prebold je bil nekoč cvetoč kraj, 
ki je mnogo obetal. V tekstilni to-
varni so bili zaposleni ljudje iz 
okoliških krajev, v službo v Pre-
bold so se vozili iz Celja in od dru-
god. Potem je tekstilno industri-
jo zajela kriza. Podjetje za proi-
zvodnjo modne konfekcije MIK, 
ki je zaposlovalo okoli 140 delav-
cev, je šlo v stečaj, delavci pa na 
zavod za zaposlovanje. Na istem 
naslovu je pristalo tudi veliko de-
lavcev iz Tekstilne tovarne Pre-
bold; nekaterim od približno 345 
delavcev (nekoč jih je tovarna za-
poslovala 1.860), ki so ostali, men-
da še grozi odpuščanje, zadnje 
mesece prejemajo le minimalne 
dohodke. 

Ljudje o stiski, v kateri se je po 
zatonu tekstilne industrije znašel 
ves kraj, težko govorijo. Trudijo se, 
da stiske, v kateri so se znašli, ne 
bi občutili njihovi otroci. Da bi vsaj 
slednje slab socialni položaj čim 
manj prizadel, staršem v veliki meri 
pomagajo na občini, v osnovni šo-
li, pri Rdečem križu in še kje. Žal 
pa ob najnujnejših dobrinah, ki za-
gotavljajo vsaj osnovno preživetje, 
številnim prebivalcem Prebolda 
nihče ne more zagotoviti lepše pri-
hodnosti. 

Najhujša je 
negotovost 

Prebold v dneh, ko ga obiščemo, 
deluje mirno. Prazno, preveč praz-
no je na cestah majhnega, a lepo 
urejenega kraja. Tu in tam je videti 
kakšnega upokojenca, ki prihaja iz 
trgovine; ljudje o svoji stiski, o sti-
skah prijateljev, sorodnikov, sose-
dov, ne govorijo, če že, pa se sko-
raj nihče ne predstavi z imenom in 
priimkom. Za občutljivo temo gre, 
nam povedo, in strah jih je. Večina 
tistih, ki službe še imajo, ne ve, do 
kdaj jo bodo obdržali... 

Ljudje hodijo mimo, na videz še 
tako brezskrben otroški obraz usah-
ne v trenutku, ko slišijo, kaj nas 
zanima. Večina mimoidočih le od-
kimava. »Nihče ne ve, kaj bo....« je 
največ, kar izvemo od domačinov. 
Negotovost je velika; za zaposlene 
je najhujša prav blokada informa-
cij. »Tovarni ne kaže tako slabo; do 
avgusta imajo čas, da poplačajo dol-
gove ali pa se dogovorijo z upniki 
in plačilo še odložijo. Torej ni nuj-

no, da bo šla tovarna v stečaj; to 
najbrž ni v interesu vodstva tovar-
ne in ne delavcev. Najhuje je, ker 
zaposleni živijo v stalni negotovo-
sti. Hodijo v službo, vendar nikoli 
ne vedo, kaj se bo zgodilo s tovar-
no, v kateri delajo in kdaj bodo dobili 
plačo« je povedal poznavalec raz-
mer, ki je želel ostati neimenovan. 
»Odkar je šel v stečaj MIK, se to 
močno pozna tudi v naši trgovini. 
Ljudje ne dobivajo plač, kupujejo 
pa le še najnujnejše stvari,« je po-
vedala Vida Dolinšek, prodajalka 
iz trgovine v središču Prebolda. 

»Trenutno sem na čakanju, mož 
pa še dela. Veliko je že bilo odpuš-
čenih in kdo ve, koliko nas bo še 
sledilo. Imamo tri šoloobvezne 
otroke, ki obiskujejo šolo na Vran-
skem in v Taboru in ne morem re-
či, da smo bili, razen delne sub-
vencije pri malici za najmlajšo, s 
strani šole deležni kakšne pomo-
či,« pravi Marta Dolar iz Tabora. 
Njena družina se vsak dan znova 
sprašuje, ali in kdaj bo službo iz-
gubil še mož... 

»Med otroki ni 
raziiicff 

»čeprav je kriza Prebold močno 
prizadela in je brez zaposlitve os-
talo veliko staršev otrok, ki obisku-
jejo našo šolo, se trudimo, da otroci 
vsaj v šoli razUk ne bi občutili,« je 
povedal Milan Jezernik, ravnatelj 
preboldske osnovne šole. »Mlajši 
se še nekako znajdejo, saj si, če ne 
drugače, poiščejo priložnostno za-
poslitev. Huje je za tiste, ki so v 
tekstilni tovarni aH v MIK-u delali 
več deset let...« Jezernik poudarja, 
da se v šoli s problemom socialne 
stiske številnih družin srečujejo 
med prvimi. »Trudimo se, da bi jim 
omogočili sodelovanje pri vseh de-
javnostih, ki jih za učence priprav-
ljamo ob obveznih šolskih dejav-
nostih. Tako imajo vsi zagotovlje-
no šolsko malico. Prav vsi učenci 
se udeležijo tudi šole v naravi, ta-
borov in šolskih ekskurzij,« je po-
vedal Jezernik in dodal, da so se 
prav vsi udeležili tudi zaključnih 
izletov. 

Po zagotovilih šolske svetovalne 
delavke Irene Magajna je v zad-
njem času na šoli sicer občutno več 
otrok, ki potrebujejo socialno po-
moč in staršev, ki zanjo zaprosijo 

- ne zaznavajo pa povečanja disci-
plinskih težav. »Obšolske dejavno-
sti načrtujemo toliko vnaprej, da 
lahko starši, ki to zmorejo, odpla-
čujejo obročno. Problem je, ker šola 
nima posebnega denarja v ta na-
men, ves čas pa pazimo, da otroci 
ne vedo, kdo ima brezplačno ma-
lico ali komu smo sofinancirali šolo 
v naravi, saj ne želimo še dodatno 
povečevati socialnih razlik.« Kot je 
dodal Milan Jezernik, je zelo veli-
ka tudi solidarnost med učenci. 

»Ni možnosti za 
žensice—ff 

»čeprav je delo izgubilo veliko 
delavcev, se marsikdo kar znajde. 
Veliko jih dela na črno, in skupaj s 
podporo, ki jo dobijo na Zavodu 
za zaposlovanje, ni tako zelo tež-
ko preživeti...« pravi Vinko Debe-
lak, župan Občine Prebold, ki na 
razmere v občini gleda nekoliko dru-
gače. Kot je dodal, v občini s sub-
vencijami pomagajo predvsem šo-
li in vrtcu. Na vprašanje, kakšna 

prihodnost čaka občino, katere žu-
pan je, je Debelak odgovoril: »MIK 
je prodan in bo v prihodnosti za-
gotovo na novo zaposloval delav-
ce, prav tako je že prodanih nekaj 
hal v tekstilni tovarni. V njih se od-
slej ne bo več izvajala tekstilna de-
javnost, bodo pa nove panoge mar-
sikomu prinesle novo možnost za 
zaposlitev...« Debelak zatrjuje, da 
vse vendarle ni tako črno, kot se 
zdi: »V kraju je še vedno tudi nekaj 
manjših obrtnikov, ki potrebujejo 
pleskarje ali ključavničarje in de-
lavce za razna priložnostna dela, 
vendar zaradi socialne podpore ljudi 
tovrstna dela ne zanimajo... Res pa 
je,« priznava preboldski župan, »da 
trenutno v kraju ni zaposlitvenih 
možnosti za ženske...« 

»Težico 
potrifajo...€€ 

Med organizacijami, ki se trudi-
jo ublažiti socialno stisko prebival-
cev, je Območna organizacija Rde-
čega križa Žalec, ki dejavno sode-

luje z aktivisti krajevnega odbora 
iz Prebolda. »Lani, ko so bili de-
lavci odpuščeni, smo jim pomaga-
li s paketi, letos smo, glede na to, 
da zaposleni v tekstilni tovarni že 
nekaj mesecev dobivajo le minimal-
ne dohodke, s paketi pomagali za-
poslenim delavcem,« je povedala 
Majda Pilih, sekretarka 0 0 RK Ža-
lec in dodala, da paketov žal ni bi-
lo dovolj za vse. »Čeprav je pobu-
da za pomoč s paketi prišla s strani 
predstavnikov naše organizacije in 
ne, na primer, s strani tovarne, smo 
v sodelovanju s kadrovsko službo 
TT Prebold izbrali, katerih 120 za-
poslenih je najbolj potrebnih po-
moči.« Kot je povedala Pilihova, se 
je tudi število tistih, ki za pomoč 
zaprosijo sami, občutno povečalo. 
»Žal pa je še vedno veliko ljudi, ki 
bi nujno potrebovali pomoč, pa za-
njo ne zaprosijo, ker menijo, da bi 
se s tem ponižali. Včasih ljudje ze-
lo težko potrkajo na naša vrata...« 
je povedala Pilihova in dodala, da 
se lahko za poznavanje položaja v 
Preboldu zahvalijo predvsem iz-
jemno aktivnim članom krajevne-
ga odbora RK v Preboldu, ki ga vo-
di Marija Kapus. »Pogosto hodi-
mo od vrat do vrat, z ljudmi se po-
govarjamo, da vidimo, kaj resnič-
no potrebujejo. Tistim, ki so še za-
posleni, to pomeni zelo veliko -
raje hodijo v službo, v kateri ne do-
bijo skoraj nič denarja, kot pa, da 
bi živeli od socialne podpore... Za 
ljudi v Preboldu je zelo pomem-
bno, da denar za življenje zasluži-
jo z lastnim delom,« je povedala 
Kapusova in dodala, da je tisto, kar 
v tem trenutku potrebuje največ so-
cialno ogroženih preboldskih dru-
žin, denar za plačilo najnujnejših 
položnic. 

ALMA M. SEDLAR 
Foto: TRIARTES 

Opuščena prodajalna MIK-a sredi Prebolda. Bo MIK res kmalu spet zaposloval in tako ponudil kruh vsaj nekaterim domačinom? 

Vida Dolinšek: »Po stečaju MIK-a ljudje v 
trgovini kupujejo le še stvari, ki jih nujno 

potrebujejo za preživetje...« 

Marta Dolar: »Sem na čakanju, imava tri 
šoloobvezne otroke in nikoli ne vemo. kdaj 

bo službo izgubil še mož...« 

Milan Jezernik, ravnatelj preboldske šole: 
»Trudimo se, da vsaj v šoli otroci razlik ne 

bi čutili.« 

Vinko Debelak, župan občine Prebold:» MIK 
je prodan in bo kmalu spet zaposloval nove 

delavce...« 



6 GOSPODARSTVO O cetis 

Ministri v 
žalsicem forumu 
v Žalcu so v soboto usta-

novili Pokrajinski podjet-
niški forum (PPF), ki so si 
ga zamislili kot »nestran-
karsko asociacijo nosilcev 
poslovnega okolja« ter lo-
kalnih oblasti, za predsed-
nika pa imenovali Matja-
ža Pavčiča iz celjskega 
Klasja. 

Kot je na ustanovni skupš-
čini napovedal Vasja Kna-
pič, sekretar foruma, naj bi 
bil PPF na območju 32 ob-
čin Savinjske statistične re-
gije povezovalna, posvetoval-
na, operativna in lobistična 
asociacija, ki naj bi poma-
gala predvsem gospodarstve-
nikom in županom. Častno 
člansko izkaznico številka 1 
ima predsednik vlade Anton 
Rop, ki je na sobotni usta-
novni skupščini pozdravil to-
vrstne oblike združevanja ter 
predvsem omenjal nekatere 
vladne poskuse reševanja 
gospodarske problematike. 

Premier Rop je med dru-
gim govoril še o različnih po-
teh vstopa v Evropsko unijo, 
investicijah ter bojih na gos-
podarskih področjih, ki jih 
morajo izbojevati posamez-
na podjetja ob pomoči vla-
de. Premier je tudi izposta-
vil, da pri tem nikakor ne 
smemo pozabiti na uravno-
težen razvoj vseh slovenskih 
regij. »Če želimo pospešiti re-

gionalni razvoj in zagotoviti 
kvaliteto življenja vseh slo-
venskih državljanov, potem 
moramo spodbuditi podjet-
ništvo, ki bo pospešilo raz-
voj v posamezni regiji,« je 
med drugim dejal predsed-
nik vlade. 

PPF bo sicer registriran v 
Žalcu, srečanja ter priredi-
tve pa nameravajo priprav-

ljati v različnih delih regije 
glede na trenutni interes oko-
lja. »Menimo, da se lahko v 
tovrstnem združenju lažje in 
hitreje dogovorimo in obveš-
čamo o aktualnih temah in 
skupnih projektih,« je pou-
daril predsednik Matjaž Pav-
čič. V PPF je vključenih 91 
članov, ustanovne skupščine 
PPF sta se med drugimi ude-

ležila tudi ministrica za re-
gionalni razvoj Zdenka Ko-
vač in minister za šolstvo 
Slavko Gaber, med ustanov-
ne člane pa so se vpisali še 
ministri Pavel Gantar, Fran-
ci But in Janez Kopač ter pred-
sednik državnega sveta Janez 
Sušnik. 

US 
Foto: GK 

Prvi predsednik Pokrajinskega podjetniškega foruma je Matjaž Pavčič. 

Gorenje in Engrotuš na vrhu 
Revija Gospodarski vest-

nik je spet naredila lestvi-
co tristo najboljših sloven-
skih podjetij po skupnih 
prihodkih in dobičku v le-
tu 2002, na katero se je uvr-
stilo 24 podjetij s širšega celj-
skega območja, kar je za 
devet manj kot lani. 

Na najvišje, četrto mesto, 
se je s 125,7 milijarde tolar-
jev skupnih prihodkov uvr-
stilo Gorenje, ki mu med naj-
večjimi iz savinjske regije v 
prvi stotniji dela družbo le 
še osem podjetij. Najboljši 
med njimi je Engrotuš, ki je 

s skoraj 51 milijardami pri-
hodka na 20. mestu. Daleč 
za njim so Elektro Celje, Pre-
mogovnik Velenje, Unior 
Zreče, Cinkarna Celje, Pivo-
varna Laško, BSH Hišni apa-
rati Nazarje in Vegrad Vele-
nje. 

Na lestvici najuspešnejših 
po čistem dobičku je ude-
ležba podjetij iz celjske in 
velenjske regiji še bolj 
skromna. Med tristo izbran-
cev se jih je namreč uvrsti-
lo le šestnajst, od tega sa-
mo sedem med prvih sto. 
Najvišje je spet Gorenje, ki 

je s štirimi milijardami to-
larjev čistega dobička na 14. 
mestu. Med milijarderji so 
še Pivovarna Laško (1,9 mi-
lijarde čistega dobička in 
26. mesto), Juteks (1,5 mi-
lijarde, 39. mesto) Engro-
tuš (1,3 milijarde in 49. me-
sto) in BSH Hišni aparati 
(1,3 milijarde, 50. mesto), 
sledita pa jim še Unior in 
Etol. 

Kot ugotavljajo v Gospo-
darskem vestniku, na pri-
hodkovni lestvici ni bilo ve-
liko hudih padcev, kar pa ne 
velja za lestvico največjih po 

dobičku. Cinkarna, na pri-
mer, ki je že lani nazadova-
la kar za 105 mest, je letos 
zdrsnila še nižje in pristala 
na 232. mestu. Se je pa na 
obeh lestvicah pojavilo ne-
kaj novincev. Med tristo naj-
večjih po prihodku so se uvr-
stili tudi Arka iz Žalca, Sip 
Šempeter in Tim Laško, na 
lestvici največjih dobičkar-
jev pa so letos tudi Riemer 
iz Slovenskih Konjic, Liko 
Liboje, Libela Elsi ter Cetis 
in Cetis Graf. JI 

Delničarji CiViC in Voc si 
delijo dobiček 

v celjskem podjetju Ce-
ste-mostovi, ki je skoraj v 
celoti v lasti notranjih del-
ničarjev, bodo letos izpla-
čali 1.378 tolarjev bruto di-
vidende na delnico. Za di-
vidende bodo, kot so skle-
nili na nedavni skupščini, 
porabili nekaj manj kot 89 
milijonov tolarjev starega 
dobička. 

Delničarji so tudi skleni-
li, da bodo okrog 14 milijo-
nov tolarjev razdelili med čla-
ne uprave in nadzornega sveta 
kot udeležbo na dobičku, o 
preostanku bilančnega do-

bička v višini ene milijarde 
264 milijonov tolarjev pa bo-
do odločali v prihodnjih le-
tih. Ceste-mostovi so dobili 
tudi nov nadzorni svet, ki bo 
poslej namesto šestih imel 
pet članov. Predstavniki ka-
pitala bodo, tako kot že v 
prejšnjem mandatu, Niko 
Kač, Štefan Krajnc in Andrej 
Kamenšek, predstavnika de-
lavcev pa bosta Vida Oberžan 
in Ivan Ašenberger. 

Nov nadzorni svet imajo 
tudi v podjetju Voc, ki je v 
večinski lasti družbe Ceste-
mostovi Celje. Tudi pri njih 

so število nadzornikov skr-
čili, saj jih bodo odslej ime-
li le štiri, od tega bodo v no-
vem mandatnem obdobju ka-
pital zastopali bivši direktor 
CMC-ja Andrej Kamenšek, 
sedanji predsednik uprave 
Marjan Vengust in Vinko Gre-
šnik, bivši direktor Voca. Ta-
ko kot v CMC-ju bodo letos 
izplačali dividende tudi v Vo-
cu. Znašale bodo 138 tolar-
jev bruto na delnico, zanje 
pa bodo porabili dobrih 15 
milijonov tolarjev prenese-
nega dobička iz leta 2001. 

JI 

Cinkarna med 
prvimi v Tuzli 

Celjska Cinkarna bo jutri v Tuzli uradno odprla novo 
mešalnico gradbenih materialov, ki jo je postavila v 
sodelovanju z domačim podjetjem Kvarc. Mešalnica je 
plod znanja cinkarninih strokovnjakov, postavili pa 
so jo delavci Libele Elsi. 

Naložba je vredna okrog milijon evrov in je ena prvih 
tujih naložb v Tuzlanskem kantonu. V Cinkarni so se za 
otvoritev proizvodnega podjetja na območju Bosne in Her-
cegovine odločili predvsem zaradi spremenjenih pogojev, 
ki bodo za poslovanje naših podjetij z državami bivše Ju-
goslavije začeli veljati po vstopu Slovenije v Evropsko unijo. 
Podjetje Cinkarna-Kvarc je v večinski 60-odstotni lasti celj-
skega podjetja, 40 odstotkov pa ima Tuzla-Kvars, ki se 
ukvarja z izkopom in prodajo kvarčnega peska. 

V novi mešalnici, ki sicer obratuje že od letošnjega mar-
ca, je trenutno zaposlenih devet ljudi. Na leto naj bi izde-
lali okrog 10.000 ton gradbenih lepil Nivedur. 

JI 

Barve se ne 
da skriti 

Ustanovitev Pokrajin-
skega podjetniškega foru-
ma je med institucijami in 
združenji, ki že vrsto let po-
vezujejo podjetja in gospo-
darstvenike in jim tudi 
»služijo«, povzročila kar 
nekaj nelagodja in (sicer pri-
krite) jeze. Začudenih je bilo 
tudi mnogo direktorjev, ki 
jim ni povsem jasno, zakaj 
bi regija potrebovala še eno 
združenje. 

Za mnenje smo povpraša-
li vodstva obeh območnih 
gospodarskih zbornic in celj-
skega kluba Zlatorog, ki ve-
lja za enega najbolj uspešnih 
podjetniških klubov v Slove-
niji. Nihče od sogovornikov 
se ustanovitve podjetniškega 
foruma ni udeležil. 

Jože Pušnik, direktor 
OGZ Celje: «Glede na njiho-
ve cilje in usmeritve se bo-
mo s Pokrajinskim podjetniš-
kim forumom najbrž marsik-
je srečevali, vendar ne vidim 
prav nobene nevarnosti, da 
bi nam forum lahko konku-
riral. Zdi se mi škoda, da bo-
mo eni in drugi napenjali moči 
za iste stvari, saj bi jih lahko 
znotraj zbornice reševali sku-
paj. Ustanovne skupščine si 
kljub vabilu nisem udeležil, 
saj sem presodil, da gre za 
izrazito strankarsko obarva-
ni forum. Da je res tako, pri-
ča že vsa celostna podoba va-
bil in drugega gradiva, ki ne 
more skriti, da prihaja iz lo-
gov vladajoče stranke. Sicer 
pa menim, da bo v prihod-
njih mesecih zaradi bližajo-
čih se parlamentarnih voli-
tev tovrstnih podjetniških 
združenje še več.« 

Alenka Avberšek, direk-
torica OGZ Velenje: »Če bo 
podjetniški forum podpiral 
naše regionalne usmeritve in 
nam pomagal pri odstranje-
vanju ovir za hitrejši razvoj, 
zlasti na področju infrastruk-
ture, potem njegovo ustano-
vitev podpiram. Če pa so ga 
ustanovili kot kritiko naše 
zbornične organizacije in se 
bosta naše in njihovo delo 
podvajala, potem v njem ne 
vidim prav nobenega smisla. 
Res je sicer, da je zelo poli-
tično obarvan, vendar imajo 
stranke vso pravico, da se or-
ganizirajo po svoje. Ne vem, 
kaj tehtnega so se lahko z mi-
nistrskim predsednikom do-
govorili v eni sami uri. Po 
mojem bi na takšen forum, 
če je res to, kar so napoveda-
li, bolj sodila ministrica za 
gospodarstvo Tea Petrin.« 

Ivan Mirnik, predsednik 
Kluba podjetnikov Zlato-
rog: »Program in cilji Pokra-
jinskega podjetniška foruma 
so daleč za nami, bistvena 
razlika med nami in njimi pa 
je predvsem v ustanoviteljih. 
Naš klub podjetnikov je po-
vsem apolitičen, saj naši člani 
na vseh strokovnih pogovo-
rih in srečanjih puščajo po-
litiko doma. Konkurence se 
ne bojimo, saj je vsak pod-
jetniški klub, ki namerava 
predramiti našo zaspano re-
gijo, še kako dobrodošel.« 

JI, Foto: GK 
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Kovintrade tudi 
med icenguruji 

Celjsko zunanjetrgovinsko podjetje se je letos razširilo še na Avstralijo - Za 
zdaj še varni pred prevzemom 

To poletje bodo pretekla 
že štiri leta, odkar je Celje 
začelo izgubljati Kovino-
tehno, v jeseni pa bodo za 
nekdanjim paradnim ko-
njem celjskega gospodars-
tva izginile še zadnje sle-
di, saj se bo vse, kar je še 
ostalo od podjetja, preseli-
lo na Hudinjo. Na zname-
niti rjavi stavbi na Maribor-
ski bo tako ostal le še na-
ziv Kovintradea, ki pa mu, 
kot zagotavlja predsednik 
uprave Dušan Zorko, gre ze-
lo dobro. In vsaj za sedaj 
ni nobene nevarnosti, da 
podjetje ne bi bilo še naprej 
celjsko, oziroma v »doma-
čih« rokah. Kako pa bo v 
prihodnje? 

Pred dvema letoma so za-
posleni, da bi se obvarovali 
pred morebitnim sovražnim 
prevzemom, odkupili dele-
že večine zunanjih lastnikov, 
tako da sta solastnika pod-
jetja, ki pa imata skupaj le 
dobrih pet odstotkov vseh del-
nic, ostala le še Liko Liboje 
in Pivovarna Laško. Pa tudi 
brez tega, meni Dušan Zor-
ko, kakšne večje prevzemne 
nevarnosti na domačem trgu 
niti ni več, saj so vsa večja 
podjetja, ki so nekoč pome-
nila nekaj na področju zuna-
nje trgovine, že propadla. Iz-
jema je le kranjski Merkur. 
Z vstopom v Evropsko unijo 
pa se bo najbrž končala tudi 
njihova samostojnost, »saj 
bomo,« pravi Zorko, »poča-
si vsi prešli v roke premož-
nejših multinacionalk. Vse, 
kar je dobrega, bo prevzel tuji 
kapital in Leki se bodo do-
gajali kot po tekočem traku.« 

Predstavništva 
je povozil čas 
Kovintrade, ki deluje pred-

vsem na območju srednje in 
vzhodne Evrope, je lani imel 
11 milijard tolarjev prihod-
kov od prodaje in 137 mili-
jonov tolarjev čistega dobič-

ka, prihodki celotne skupi-
ne, v kateri so še štiri podjet-
ja v tujini, pa so se povzpeli 
na 15 milijard tolarjev, čisti 
dobiček pa je znašal 200 mi-
lijonov tolarjev. »Najbrž smo 
med redkimi, ki jim tudi pod-
jetja v tujini prinašajo dobi-
ček, vendar to ni naključje. 
Filozofijo matičnega podjetja 
smo namreč prenesli na hče-
rinske družbe, tako da tudi 
same širijo svoje trge. Ne 
jemljemo jim dobička, tako 
da imajo zadosti obratnih 
sredstev, kar krepi tudi nji-
hov položaj pri bankah,« po-
jasnjuje Zorko. 

Okostje zunanjetrgovinske 
mreže, na katero so zelo po-
nosni, predstavljajo podjet-
ja v Pragi, Celovcu, Bratisla-
vi, Munchnu in Varšavi, pred-
stavništva pa imajo v Mosk-
vi, Minsku, Kijevu, Budim-
pešti in Beogradu. Zorko pra-
vi, da bi tudi na Madžarskem 
in v Srbiji radi čim prej ime-
li podjetja, čeprav so zlasti 
na srbskem trgu in sploh na 
celotnem območju bivše Ju-

goslavije še zelo previdni. 
»Zaradi hitrega razvoja so 
predstavništva že preživeta 
oblika prisotnosti na tujem 
trgu.« Po novem ima Kovin-
trade poslovno enoto tudi v 
Avstraliji, kjer trguje pred-
vsem s črno metalurgijo. 

Čaicajo na 
iVietai 

Pri načrtovanju letošnjih fi-
nančnih rezultatov so bili v 
Kovintradeu previdni, saj so, 
pravi Dušan Zorko, rast pri-
hodkov od prodaje in čiste-
ga dobička začrtali le v okvi-
ru predvidene inflacije. »Ob 
polletju smo kljub težavam, 
ki jih je zaznamovala pred-
vsem iraška kriza, uresničili 
že 55 odstotkov načrta. To 
pomeni, da bodo rezultati ob 
koncu leta gotovo boljši od 
pričakovanih.« 

Letošnje poslovanje, pred-
vsem pa nadaljnji razvoj pod-

jetja bosta kljub temu, da iz 
leta v leto povečujejo delež 
prihodkov, ustvarjenih z za-
stopanjem tujih podjetij in z 
leasingom, v veliki meri od-
visna od privatizacije Sloven-
skih železarn, saj prodajo 
največ metalurških izdelkov. 
Ker jim je veliko do tega, da 
železarne ostanejo v doma-
čih rokah, so z idrijsko Hi-
drio sklenili strateško zavez-
ništvo pri nakupu Acronija, 
vendar se Hidria ni prijavila 
na razpis. Zdaj čakajo, kaj 
bo z ravenskim Metalom, za 
katerega so skupaj z Merkur-
jem, Uniorjem in Cimosom 
oddali zavezujočo ponudbo. 
Zorko pravi, da so priprav-
ljeni na obe možnosti, to je, 
da konzorcij izberejo za naj-
boljšega ponudnika ali pa da 
država ravenske železarne 
sploh ne proda. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATIC 

»Kovintrade postaja v tujini vse 
bolj prepoznaven,« pravi predsed-

nik uprave Dušan Zorko. 

Zagožen krepi 
srbski trg 

Podjetje Zagožen iz Žalca, ki je že dve leti prisotno 
na srbskem trgu, je prejšnji teden obiskala delegacija 
generalnih in tehničnih direktorjev štirinajstih komu-
nalnih podjetij iz Srbije. Obisk je organiziralo podjetje 
Evolva iz Požege, preko katerega naj bi Žalčani svoje 
poslovanje na srbskem trgu še okrepili. 

Podjetje Zagožen je specializirano za izdelavo in proda-
jo materialov za zunanji vodovod in kanalizacijo, pri tem 
pa tesno sodeluje z znanimi evropskimi proizvajalci. So 
ekskluzivni zastopniki podjetij Georg Fischer, Vag Arma-
turen, Plastika Nitra in Setrubi. Med Zagožnovimi najbolj 
pomembnimi izdelki je vodomerni jašek, vse bolj pa na-
rašča tudi proizvodnja kanalizacijskih jaškov. Že pred leti 
so pridobili certifikat kakovosti ISO 9001, v kratkem pa se 
bodo preselili v nove poslovne prostore in povečali število 
zaposlenih. Trenutno jih v podjetju dela sedemnajst, lani 
pa so ustvarili blizu 1,5 milijarde tolarjev prometa. 

TT 

BiH nagradila Iztoka Pikla 
Bosanskohercegovski gospodarstveniki, ki so pred dnevi 
izbirali svojega menedžerja leta, so nagradi za uspešno 
vodenje podelili tudi direktorju in lastniku podjetja Kapis 
iz Petrovč Iztoku Piklu. Kapis je pred dvema letoma kupil 
tovarno kablov v Tomislavgadu, ki do njihovega prihoda 
eno leto in pol ni obratovala, ter vanjo samo lani vložil 
350 milijonov tolarjev. S 155 zaposlenimi so lani ustvarili 
dobre 2,3 milijarde tolarjev prihodka, kable pa so večino-
ma prodali v Bosni in Hercegovini, na Hrvaškem in v Slo-
veniji. V Kapisu načrtujejo, da bi zmogljivosti tovarne še 
povečali. JI 

KOIUIENTIRAIVIO 
Doma hrbet, v 
tujini nagrada 

Bosanskohercegovski gos-
podarstveniki. ki so pred dne-
vi izbirali svojega menedžerja 
leta, so nagrado za uspešno 
vodenje podelili tudi direk-
torju in lastniku podjetja Ka-
pis iz Petrovč Iztoku Piklu. 
Kapis je pred dvema letoma 
kupil tovarno kablov v Tomi-
slavgradu, ki do njihovega 
prihoda eno leto in pol ni 
obratovala, ter vanjo samo 
lani vložil 350 milijonov to-
larjev. 

Z nakupom tomislavgraj-
ske tovarne, ki je lani že us-
tvarila 2,3 milijarde tolarjev 
prometa, je Slovenija dobila 
lastno proizvodnjo kablov, žic 
ter aluminijskih in železnih 
vrvi, ki je prej ni imela. V 
proizvodnji dela trenutno 155 
ljudi, če jim bo letos uspelo 
razširiti proizvodnjo, bodo 
število zaposlenih približali 
številki 200. To pa je kar 15 
odstotkov vseh brezposelnih 
v občini Žalec. In zakaj je to 
pomembno? 

Iztok Piki je hotel tovarno 
kablov postaviti pri nas. Le-
ta 1999je v Zaloški Gorici ku-
pil štiri hektare veliko nek-
danji Hmezadovo farmo, jo 
očistil, enega od objektov 
preuredili v skladiščno-logi-
stični center, ko pa je želeli 
zgraditi še novo proizvodno 
dvorano, se je zataknilo pri 
gradbeni dokumentaciji. Ob-
činski uradniki so namreč 
zahtevali zazidalni načrt, ki 
pa. kot je večkrat zatrdil Piki, 
sploh ni bil potreben. Ker se 
ni hotel niti želel do onemo-
glosti bosti z lokalnimi funk-
cionarji, (ki imajo, kadar sto-
jijo za govorniškim pultom ze-
lo veliko posluha za razvoj 
podjetništva) se je raje ozrl 
proti jugu in odšel v Tomi-
slavgrad. Danes ima uspe-
šno tovarno, vse več jugovz-
hodnega trga, dober zaslu-
žek in za po vrhu še nagrado 
za uspešnega menedžerja. 
Kaj ima pa Žalec? 

JANJA INTIHAR 

SBI20 pod 3 . 0 0 0 točk? 
Nič ne kaže na to, da bi se upadanje tečajev slovenskih 

delnic ustavilo. Od minulega četrtka do torka je tako SB120 
že izgubil precej vrednosti. Meja 3.100 točk je bila prebita 
minuli torek, meja 3.000 točk pa se vztrajno približuje. 
Med največje padce minulega tedna sodijo nedvomno del-
nice Gorenja. Te so v enem tednu izgubile kar slabih 200 
tolarjev, kar je v primerjavi z zajeto dividendo v višini 95 
tolarjev občuten padec. V kolikor se bodo nadaljevali tako 
izraziti padci po datumih zajema dividend, je meja 3.000 
točk indeksa SBI20 že zelo bhzu. 

Pregled izbranih vrednostnih papirjev 
v obdobju od 25. 6. do 1. 7. 2003 

Nadaljevanje visokih prometov 
Kljub splošnemu padanju cen lahko rečemo, da je pote-

kalo trgovanje v zelo živahnem ritmu. Petkov promet je bil 
tako daleč od nizkih vrednosti iz prejšnjih mesecev. Po tem, 
ko smo že minuli teden videli nekoliko višje promete od 
običajnih, smo bili v petek in nato ponedeljek priča nada-
ljevanju tega trenda. Petkov celotni promet na Ljubljanski 
borzi je znašal 2,2 milijarde tolarjev, seveda večinoma sklenjen 
v svežnjih in aplikacijah. Tako je samo en aplikacijski posel 
znašal kar 1,2 milijarde tolarjev. Ta je bil izveden na PID-u 
Zvon 2, v okviru katerega je lastnika zamenjalo več kot 15 
odstotkov celotne izdaje PlD-a. Posel je bil zanimiv še z 
enega vidika. Cena, po kateri je bil sklenjen, je bila namreč 
za 36 odstotkov višja od četrtkove, kar pa naslednji dan ni 
povzročilo občutnega povečanja enotnega tečaja (kot pred 
nekaj tedni v primeru Dela Prodaje). Ostale prometnejše 
delnice v petek so bile delnice Gorenja, Krke in Mercatorja. 
Nekoliko bolj opazne so bile še delnice ID-a Nacionalna 
finančna družba 1 ter obveznice Slovenske odškodninske 
družbe (S0S2E). 

V ponedeljek se je trgovanje še dodatno okrepilo ter znašalo 
zavidljivih 5,4 milijarde tolarjev, a na žalost tudi tokrat v zna-
menju aplikacijskih poslov. Največji, kar 2,6 milijarde »te-
žak« posel je bil sklenjen z ID-om Triglav steber 1, drugi naj-
večji pa z delnicami Krke (1,8 milijarde tolarjev). Tudi izred-
no visok ponedeljkov promet ni ustavil nadaljevanje drsenja 
večine borznih tečajev. Ostale prometnejše delnice so bile po-
novno delnice ID-a Nacionalne finančne družbe 1 ter delnice 
Juteksa, ki so ob prometu 320 milijonov tolarjev zdrsnile za 2 
odstotka. Torkovo trgovanje je bilo nekoliko bolj umirjeno, z 
delnicami Gorenja in IDa Triglav steber 1 v ospredju. 

Vrednost in sprememba indeksov 
v obdobju od 25. 6. do 1. 7. 2003 

Prevzemna ponudba za Aktivo 
investd.d. 

v četrtek je pričel teči rok za odkup vseh delnic družbe 
Aktiva invest d. d. objavljene s strani družbe Aktiva hol-
dings. Objavljena cena je pričakovanih 22 tisoč tolarjev za 
delnico, ponudba pa bo trajala do 11. avgusta. Isti dan pa so 
delničarji Banke Koper (le-to je lani prevzela italijanska 
družba San Paolo IMI) izglasovali sklep o umiku delnic družbe 
iz borzne kotacije. Delnica banke je namreč po prevzemu 
postala nelikvidna, zato se je večinski lastnik odločil za 
njihov umik. Sedaj bodo delnice te banke postale netržni 
vrednostni papirji, tako kot so to na primer delnice Nove 
Ljubljanske Banke d.d. 

VALTER GRILANC, analitik 
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POZOR, HUD PES 

Poletje v Celju 
Začelo se je poletje v Ce-

lju. Začelo se je poletje v me-
stu, kjer je mestno jedro le 
še urbanistični pojem. Mest-
no jedro ni na smrt obsojen 
bolnik, mestno jedro je mr-
tvak, ki čaka na Lazarja, ki 
ga bo oživel. Sam osebno 
menim, da bi ob najbolj 
ugodnem, najbolj domisel-
nem sistemu oživitve, le-ta 
potrebovala časovno obdob-
je najmanj petih let, ker pa 
dvomim, da bo do nje priš-
lo, se kar sprijaznimo s tem, 
da zadeva lahko traja deset 
let in morda še kaj več. 

Letos se je pričelo celo 
brez sicer tradicionalnega 
rok koncerta za Knežjim 
dvorcem. Začelo se je brez 
(tole pišem tri dni po otvo-
ritvi) enotnega uradnega na-
povednika, tako da si pri pi-
sanju pomagam z »delnimi« 
brošurami, ki so zgolj seg-
ment napovedanih priredi-
tev. Glede na to, da imam, 
ne po moji krivdi, omejene 
informacije, lahko na hitro 
rečem le to, da gre za kon-
cept, ki ga poznamo že iz 
preteklih let. Prireditvene lo-
kacije so razdrobljene, da ne 
rečem celo getoizirane, ni 
nekega osrednjega prostora, 
nekakšne krovne lokacije, da 
bi človek lahko rekel, grem 
tja, nekaj se bo zagotovo do-
gajalo, kaj, bom pa še videl. 
Ne, človek mora imeti kup 
informacij, da najde neko 
prireditev. Program je sestav-
ljen v smislu, to je za ljubi-
telje tega in tega, to za lju-
bitelje nečesa drugega, tret-
je spet za nekoga drugega... 
V vsaki prireditvi je čutiti 
odsotnost nečesa, čemur bi 
lahko rekel »splošna ljudska 
fešta«. S tem ne mislim na 
narodnozabavno veselico, 
čeprav, zakaj pa ne? Sam 
program je vnebovpijoče 
»kulturen«, narejen po me-
ri tipičnega malomeščana. 
Glede na pretekle izkušnje 
si upam trditi, da bo tudi iz-
veden tako. V njem ni pro-
stora za pop kulturo. Mor-

da se bodo prireditve finanč-
no pokrile, morda bodo ime-
le veliko število obiskoval-
cev, a Celje, še predvsem 
mestno jedro, življenje na 
ulicah, ne bo imelo od ste-
rilnih obiskovalcev teh pri-
reditev popolnoma nič. 
Ljudje bodo vstopili v svoj 
mali kulturni getoizirani hra-
mek, kjer bodo dobili svo-
jo porcijo »kulture«, po pri-
reditvi še kaj na kratko re-
kli in se odpravili domov. 
Po možnosti bo še kakšna 
gospica šepnila svojemu mo-
žu na uho: »Poglej, kako je 
mesto prazno, kje so ti ljud-
je?« In to bodo edine besede 
tistega večera na praznih 
mestnih ulicah, mladi bodo 
bežali iz mesta in sami po-
skrbeli za zabavo nekje, kjer 
vidijo več možnosti zanjo, 
če pa bodo po naključju ali 
pa zato, ker so brez keša, os-
tali v Celju, bodo ponovno 
zapolnili »kamne«, govorim 
o starorimskih arheoloških 
spomenikih, ki bodo še na-
prej cekret za bodočo gene-
racijo, degenerirano, ker 
smo pač mi takšni osli, da 
jih ne znamo usmerjati in 
izoblikovati. 

Kaj naj rečem za konec, 
obeta se nam še eno steril-
no poletje, s postaranim an-
samblom nastopajočih, ho-
noriranih po principu minu-
lega dela in slave, k njim pa 
je potrebno dodati še kak-
šnega celjskega mojstra, da 
bi se slučajno ne zamerili še 
njim! Vam pa, dragi obisko-
valci, želim obilico kultur-
nih užitkov in čim manj sre-
čanj z menoj! 

MOHOR HUDEJ 

Celje pred 
prometnim 
infarictom 

Po zapori Mariborske ceste in začetku izgradnje podvoza pod Savinjsko 
železnico se mesto duši v prometu 

Tretja faza obnove 568 
metrov Mariborske ceste v 
Celju, ki vključuje izgrad-
njo podvoza pod Savinjsko 
železnico, je pred dobrim 
tednom dni zahtevala za-
poro vsega prometa ob 
gradbišču. Začel se je na-
mreč izkop za podvoz, kar 
pa ne omogoča, da bi ob-
voz potekal ob gradbeni ja-
mi. Prenova bo predvidoma 
končana do septembra pri-
hodnje leto, dotlej pa nas 
čakajo prometne gneče in 
zlasti - velika mera potrpež-
ljivosti in strpnosti. 

Celjski prometno-infarkt-
ni režim, na katerega so se 
dolgo pripravljali, se je to-
rej pričel in četudi preveč hu-
dih zastojev ni, mnogi me-
nijo, da bi lahko bilo tudi bo-
lje. Kljub temu da so preuči-
li vse možnosti obvozov, pri 

čemer sta tako mestna obči-
na kot izvajalec del CM Ce-
lje postorila kar precej na ob-
stoječi mreži cest, se gneči 
in težavnemu prebijanju s se-
vera na jug mesta in obratno 
ni mogoče izogniti. 

Svetovalec za promet pri 
Mestni občini Celje, Iztok 
Uranjek, je povedal, do so 
skušali mestno cestno mre-
žo čim bolj pripraviti na pro-
metni šok. »Delno smo 
preuredili semaforske pro-
grame, prve dni pri obvo-
zih pomagajo redarji, vklju-
čila se je tudi policija. Zdaj 
predvsem pozivamo vse 
voznike, naj upoštevajo pro-
metno signalizacijo in na-
vodila redarjev, predvsem 
pa, da naj bodo strpni,« je 
povedal Uranjek. 

»Po enem tednu lahko re-
čem, da promet teče tako, kot 

smo pričakovali,« je povedal 
vodja oddelka za okolje in 
prostor Miran Gaberšek. Pr-
ve dni so bili manjši zastoji 
na posameznih križiščih, zdaj 
pa se stvari, brez večjih za-
stojev, počasi že urejajo. Naj-
večji zastoji so na kritičnih 
križiščih, kot so Ljubljanska-
Čopova in Čopova-magistrala 
vzhod-zahod. Kolone nasta-
jajo tudi na križišču Kersni-
kova-Dečkova. »Preučujemo 
možne dodatne rešitve, da bi 
se izognili tudi tem kolonam. 
Predvsem je možno preure-
diti semaforske intervale, iš-
čemo tudi možnosti za od-
prtje dodatnih obvoznih cest. 
Vsem Celjanom svetujem, 
naj si poskušajo, v okviru 
možnosti, najti svoje obvoz-
ne poti. Še vedno je najbo-
lje, če odidejo v službo ne-
kaj minut prej, izogibajo naj 

se kratkih voženj, saj res ni 
potrebe, da se z avtomobi-
lom vozimo v 500 metrov od-
daljen market,« je komenti-
ral Gaberšek. 

Ob tem je spodbudno, da 
pri obvozu za tovorni promet 
preko Teharij posebnih težav 
doslej ni bilo in je prometa 
manj, kot so pričakovali. 

»Ko bo gradbišče sposob-
no spet prevzeti promet, ga 
bomo poskušali preusmeri-
ti nazaj na traso ob gradbiš-
ču. Dars, ki je glavni investi-
tor, še naprej vztraja na reši-
tvah obvoza ob gradbišču, a 
vmes so še odškodninski zah-
tevki, ki jih ne bo lahko reši-
ti,« je povedal Uranjek. 

Celjani bomo torej, vsaj do 
septembra prihodnjega leta, 
obsojeni na že kar infarktne 
vozne razmere. 

BRST 
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Slovenija brez duše? 
Predsednik dr. Janez Drnovšek: »Še precej bomo morali delati na vrednotah, na naših medsebojnih odnosih, na 

čim večji strpnosti.« 
Slovenci nimamo veliko izku-

šenj s svojimi predsedniki. Dr. 
Janez Drnovšek je šele drugi 
predsednik samostojne Sloveni-
je, če upoštevamo, da je bil nje-
gov predhodnik, Milan Kučan, 
izvoljen dvakrat zapored. Je to 
zanj prednost ali težava? Kako 
gleda na Slovenijo kot bodočo 
in bolj prepoznavno članico 
Evropske unije, kakšna je pri tem 
njegova vloga in kako vidi svo-
je pojavljanje v medijih? 

»Za primerjave s predhodnikom 
velja verjetno podobno kot za mo-
jega naslednika na položaju pred-
sednika vlade. Tako kot ima on 
verjetno težave s takšno primer-
javo, jih imam tudi jaz nekaj. Ljud-
je so navajeni, da je bil Kučan de-
set let predsednik države in je imel 
svoj slog oziroma način delova-
nja. Tako kot sem bil jaz deset let 
predsednik vlade in sem imel svo-
jega. V obeh primerih se je v tem 
začetnem obdobju treba nekako 
navaditi in to navajanje na nekaj 
drugega je sedaj morda težje, za-
to ker je bil prej samo en pred-
hodnik - in to tako dolgo. Če bi se 
vmes zvrstili štirje ali pet ljudi, 
potem bi bili različni načini de-
lovanja in spremembe nekaj nor-
malnega. Morda je s tega vidika 
res malo težje.« 

Marsikomu se zdi, da se v pri-
merjavi z vašim predhodnikom 
premalo pojavljate v medijih. Je 
to res? 

Res je, včasih mi pravijo, da se 
manj pojavljam v medijih, zara-
di česar se potem zdi, da sem tu-
di manj aktiven, ker v medijih 
vseh teh aktivnosti ni. Ugotav-
ljam, da včasih res malce težko 
»pridem skozi medije«. Kakšni so 
razlogi? Poskušam jih razčleni-
ti. Dogodkov je v resnici zelo ve-
liko. Če pogledate spletno stran 
predsednika republike, je dogod-
kov veliko. Ampak v medije ne 
pridejo. V nekatere medije sploh 
ne. Verjetno bi bila potrebna po-
sebna analiza, zakaj je tako. Sam 
poizkušam to obiti in imeti čim 
več neposrednih stikov z ljudmi, 
tudi razgovor, kot ga imava da-
nes, je priložnost za to. Morda 
pa medije pač bolj zanimajo druge 
zadeve, dnevna politika. Sicer pa 
gre tudi za odnos do inštitucije 
predsednika države. Osebno mi 
ni do tega, da bi se želel izpo-
stavljati v medijih. Namreč, če je tega pre-
več, ni dobro z osebne plati, če pa je pre-
malo, pa ni dobro zaradi funkcije oziroma 
zaradi države. Upam, da se bo prava mera 
le vzpostavila. 

Slovenija vstopa v Evropo. Pri mnogih 
se pojavljajo pomisleki, ali bo naši državi 
med bodočimi petindvajsetimi članicami 
uspelo pridobiti in obdržati vpliv na odlo-
čanje. Kaj lahko vi kot predsednik repub-
like naredite za to? 

Skupno bomo morali to početi. Veliko bo 
odvisno od vlade, ki bo morala v operativ-
nih oziroma izvršilnih zadevah delovati v 
evropskih organih, pa tudi od evropskih par-
lamentarcev. Seveda tudi predsednik repub-
like lahko vpliva, predvsem na kakšnih bolj 
strateških področjih, pri čemer bo seveda 
zelo pomembno, kakšno težo ima na evrop-
ski sceni, koliko ga poznajo in upoštevajo. 
Je pa zelo pomembno, da se bomo tudi med 
seboj znali dogovoriti in nastopati skupno. 
Če bi Slovenija, ki je majhna država, v Evropski 
uniji nastopila z različnimi glasovi, bi bilo 
to seveda zelo slabo, saj bi to naš vpliv zelo 

izničilo. Notranja koordinacija bo torej ze-
lo pomembna. 

V zvezi s tem se pojavljajo tudi očitki, da 
je naša država premalo prepoznavna. Ali 
lahko naštejete nekaj področij, na katerih 
bi lahko bila Slovenija prepoznavna in kaj 
lahko za njeno večjo prepoznavnost nare-
dite vi kot predsednik republike? 

Prepričan sem, da se bo razpoznavnost Slo-
venije povečala že s tem, ko bomo začeli delo-
vati v okviru Evropske unije in zveze Nato. 
Sicer pa je to proces, ki traja nekaj časa. Slove-
nija je navsezadnje zelo mlada država - dva-
najst let ima - in to seveda ne pomeni veliko v 
dolgi zgodovini evropskih držav. Če se spom-
nimo kar sami nase - v šoli smo se učili o evrop-
skih državah in prepričan sem, da bi marsik-
do danes imel probleme pri naštevanju držav, 
ki so v Evropi nastale v devetdesetih letih prejš-
njega stoletja, takrat kot naša država. Sam vem. 

da nas kvalificirana javnost že zelo dobro poz-
na, da smo v političnih krogih zelo dobro poz-
nani, da smo dobro poznani v strokovnih, znans-
tvenih krogih. Nismo pa dobro poznani v širši 
javnosti. Ta pa spremlja dogodke preko svojih 
medijev in tega, kar je za te medije zanimivo. 
Slovenija je, recimo, redko zanimiva. V me-
dijih se ponavadi pojavljajo bolj slabe novice, 
kot so vojne, katastrofe ali kakšen velik aten-
tat - takrat prideš v svetovne medije. Če pa 
imaš nek normalen, soliden in uravnotežen 
razvoj, če nisi nič posebnega, pa to ni nekaj, o 
čemer bi mediji posebej poročali oziroma bi 
si ljudje to posebej zapomnili. Tukaj po mo-
jem ni treba pričakovati kakšnih spektakular-
nih prebojev, recimo marketinških akcij, po 
katerih nas bodo poznali. Sam sem dejal, da 
če bomo zmagali na svetovnem prvenstvu v 
nogometu, potem si nas bodo že zapomnili. 
Športni prispevki so nedvomno pomembni z 

vidika prepoznavnosti. Seveda pa 
tudi prispevki naših umetnikov, kul-
turnikov. Vsi skupaj pač zlagamo 
drobce mozaika. Mislim, da bo pre-
poznavnost postala večja in bo po-
stala tudi del te skupne Evrope in 
tudi neke skupne evropske vzgoje, 
saj bodo otroke v šolah po Evropi 
učili o nas. Prej jih niso. 

Predsednik države ima pri tem 
posebno vlogo. Eno so recimo urad-
ni obiski držav, ki jih ponavadi 
spremlja določena publiciteta; ko 
si na obisku, se govori o tvoji drža-
vi, povabijo te na intervjuje, po mož-
nosti obisk spremlja tudi kakšen kul-
turni dogodek, gospodarstveniki 
večkrat spremljajo takšne obiske -
to je en način. Drugi so, recimo, 
pomembnejši mednarodni dogod-
ki. Na primer, srečanje Bush-Putin 
je našo razpoznavnost v svetu zelo 
dvignilo. Kakšen podoben dogodek 
bi jo tudi, tako da bomo seveda po-
skušali delovati v tej smeri, čeprav 
to ni enostavno, saj je konkurenca 
izredno velika. Ko smo dobili sre-
čanje Bush-Putin, so bili na primer 
zelo razočarani Švicarji in Avstrij-
ci, Finci... tisti, ki običajno kandi-
dirajo za takšna srečanja. Gre pa 
tudi, recimo, za različne govore na 
univerzah, kar sem že velikokrat na-
redil. Vse to so načini, s katerimi 
lahko predsednik republike pripo-
more k prepoznavnosti države. 

V svojem slavnostnem govo-
ru ob proslavi dneva državnosti 
ste dejali, da smo v dvanajstih 
letih obstoja Slovenije poskuša-
li narediti našo državo boljšo, se-
daj pa je Sloveniji treba vdihniti 
dušo. Je bila torej Slovenija teh 
dvanajst let brez duše? 

(nasmešek) Želel sem povedati, 
da smo morali v teh dvanajstih le-
tih narediti svojo državo, si izboriti 
svoj položaj v svetu. Zamenjali smo 
politični in gospodarski in pravni 
sistem. To je bila ogromna količi-
na dela in s temi aktivnostmi smo 
bili popolnoma okupirani. Sedaj, 
ko smo glavno dosegli, se umestili 
v Evropsko unijo in Nato, nimamo 
več skrbi z eksistenco - mislim na 
to, da smo bili dolgo na robu nesta-
bilne Evrope - sedaj je vse to mi-
mo. Imamo trden položaj in sedaj 
se lahko malo ustavimo, se ozre-
mo naokoli in se vprašamo, ali smo 
se dobro postavili, kaj je sedaj tista 
fina obdelava, ki jo moramo nare-
diti, zato da bi ta država, te inštitu-

cije res delovale tako, da bo za nas najbolje -
za naše medsebojne odnose, za naše življenje. 
Pa tudi, ali smo pravzaprav ob tem zadovolj-
ni, ali imamo vzpostavljen nek sistem vred-
not, ali niso to samo neke prazne inštitucije in 
zakoni, ki jih ne spremljajo resnični odnosi in 
prizadevanja in zato niso učinkoviti? Zato mi-
slim, da bomo morali še precej delati na vred-
notah, na vrednostnem sistemu, na naših med-
sebojnih odnosih, na čim večji strpnosti ob 
našem delovanju in sobivanju. Zdi se mi, da 
rabimo več pozitivnosti in tudi samozavesti. 
Včasih se zdi, tudi ko pogledamo medije, da 
smo kar preveč kritični sami do sebe in se morda 
včasih podcenjujemo in mislimo, kako je drugod 
vse boljše... ampak resnica je, da ni... Tako da 
samozavest rabimo, seveda ne pretirano, am-
pak tisto zdravo, ki je potem osnova za nek 
elan, da gremo naprej, da smo motivirani, da 
vemo, da lahko, če hočemo... in da smo čim 
bolj pozitivni v medsebojnih odnosih. Zdi se 
mi, da je to zelo pomembno. To je tisto, kar 
sem želel povedati z »dušo«. 

KAMILO LORENCI 
Foto: ALEKS ŠTERN 

Prejšnji teden je bil gost v studiu Radia Celje predsednik Republike Slovenije, dr. 
Janez Drnovšek. Pogovor z njim je prenašala 4. radijska mreža nekomercialnih 
radijskih postaj. 



Lembrške skale po 
Lembržanih 

Grad Lemberg je od daleč med najmogočnejšimi gradovi - Med žalostno preteklostjo in negotovo prihodnostjo 
časi po drugi svetovni 

vojni, ko so slovenske gra-
dove izkoriščali celo kot 
kamnolome, so na srečo mi-
nili. Danes so večinoma 
zaščiteni kot kulturni spo-
meniki, ljudje so se zaradi 
njihovega vzdrževanja pri-
pravljeni odpovedati marsi-
čemu drugemu. Toda da-
našnji čas gradovom kljub 
vsemu ni naklonjen. 

Ponekod so v pasteh dena-
cionalizacijskih postopkov, 
drugod so lastniki znani, a 
iz različnih razlogov storijo 
malo ali ničesar. Grad Lem-
berg, ki je na pragu zdravi-
lišča Dobrna, je eden izmed 
slednjih. Najmogočnejši med 
gradovi v občini Vojnik ter 
širše je obenem med najbolj 
ogroženimi slovenskimi gra-
dovi. Z njega občasno pada 
kamenje po bližnjih hišah. 

Izjemen kulturni spomenik 
si tega ne zasluži. Sledi nje-
govega nekdanjega sijaja je 
še čutiti. Na primer arkadni 
hodnik s šestnajstimi toskan-
skimi stolpiči, ki so poseb-
nost tega gradu in od katerih 
sta se v zadnjih letih pozimi 
porušila kar dva. Posebno 
imenitne so tudi grajske kle-
ti v dveh etažah, vsekane v 
živo skalo. 

Galletov rod 
Kdo so Galletovi, stari ter 

novi lastniki gradu Lemberg? 
Lembrške viteze so prvič 

omenjali že leta 1213, nato 
so se vrstili različni lastniki. 
Leta 1904 sta grad kupila Hu-
bert in Netta Galle, katerih 
potomci imajo grad po dena-
cionalizacijskem postopku 
spet v lasti. Med njimi je vnuk 
Hubert VVolfgang Galle, ki 
je pred desetletjem v Celjskem 
zborniku podrobno predsta-
vil Galletovo rodbino. 

V osemnajstem stoletju je 
bil njihov prednik, meščan 

Martin Galle, gostilničar v 
Kranju. Njegov sin Franc je 
bil nato med ustanovitelji 
ljubljanske Kazine ter med 
drugim lastnik hiše na ljub-
ljanskem Glavnem trgu, ki je 
danes del mestnega Rotovža. 
Skupaj s Hradeckim je bil tu-
di ustanovitelj ljubljanske 
hranilnice, druge v habsburš-
ki monarhiji. Njegov sin Carl 
je postal med drugim lastnik 
dela papirnice Vevče ter pre-
mogovnika v Pečovniku pri 
Celju. Carlov sin Hubert, ki 
je kupil grad Lemberg, je bil 
lesni trgovec. Štiri leta pred 
nakupom lembrškega gradu 
se je poročil z Anno (Netto) 
Janesch iz pomembne us-
njarske rodbine. Netta Ja-
nesch je ovdovela ter bila do 
leta 1945 edina lastnica veli-
kega posestva. 

Grajska gospa je postala 
maja 1945 v Bezovici pri Voj-
niku žrtev povojnih pobojev. 
Njeni trije otroci so po vojni 
živeli v Gradcu ter Celovcu, 
kjer so danes njihovi potom-
ci. Ti so po spremembi poli-
tičnega sistema v Sloveniji 

-vložili denacionalizacijski 
zahtevek za grad Lemberg ter 
njegovo veliko posestvo. 

Sijaj in 
sramota 

Fotografije iz časa kralje-
vine Jugoslavije še vedno pri-
čajo o sijajni urejenosti graj-
ske zunanjosti ter notranjš-
čine. Današnja podoba gra-
du pa je pošastna. 

Njegova novejša zgodovi-
na je podobna kot pri večini 
slovenskih gradov. Leta 1945 
je postal tako imenovano 
splošno ljudsko premoženje, 
vanj so se vselili ljudje, ki ni-
so imeli druge možnosti. 
Zadnja sanacijska dela na gra-
du so bila opravljena pred šti-
ridesetimi leti, v devetdese-
tih letih pa so začele padati 

po posameznih hišah skale. 
Celjska občina za grad Lem-
berg ni skrbela, medtem ko 
je nj.ena naslednica občina 
Vojnik poskrbela, da se ni po-
rušil v dolino. 

Rastje, ki se je z leti raz-
bohotilo po lembrškem gra-
du, je povzročilo nevarne raz-
poke v zidovju. Zato je voj-
niška občina v letih 1998 in 
1999 naprej poskrbela za 
očiščenje, ki so ga opravili 
lembrški gasilci ter občinski 
javni delavci. Zaradi nevar-
nih kamnov in skal, ki gro-
zijo vedno znova, so gasilci 
postavili nad naseljem zaš-
čitno ograjo. 

Vojniška občina, ki ima na 
svojem območju kar pet gra-
dov, je storila zanje bistveno 
več, kot so drugod. Za grad 

Lemberg, ki je bil v denacio-
nalizacijskem postopku, je le-
ta 2000 pridobila prvi denar 
s kulturnega ministrstva. V 
gradu, katerega bodoče last-
ništvo je bilo negotovo, se je 
pred tem zrušila streha nad 
največjim stolpom, za kate-
ro je občina tudi poskrbela. 

Leto pozneje je uspela ob-
čina pridobiti nova sredstva 
za zaščito propadajočega kul-
turnega spomenika. Tudi 
vhodni trakt mogočnega gra-
du ima od takrat novo stre-
ho, z začasno zaščitno ravno 
streho pa so pred sesutjem 
zaščitili severni ter južni del 
mogočnega gradu. 

Za lani in letos občina ni 
prejela iz kulturnega mini-
strstva nobenega denarja. V 
ministrstvu meljejo drugač-
ni mlini, izpolnjeni razpisni 
obrazec ter predračun za na-
črtovana dela ne zadostuje-
jo več. Po novem je potreb-
no poskrbeti tudi za program, 
da grad resnično oživi. 

Ljudje in 
gradovi 

Za področje gradov in dru-
ge kuhurne dediščine ima ob-
čina Vojnik tudi stalno zuna-
njo sodelavko Alenko Vo-
dončnik, ki je najboljša poz-
navalka razmer v zvezi z gra-
dom Lemberg. Občina si je 
ves čas prizadevala za oseb-
ni stik z Galletovimi, saj ji 
za kulturni spomenik ni vsee-
no. 

V vasi Lemberg je namreč 
slišati ljudski jezik, ki ugo-
tavlja, da so novi lastniki Gal-
letovi kar preveč pozabili na 
kulturni spomenik. Gre za tri 
Galletove vnuke iz različnih 
mest Avstrije: za zobozdrav-

nika, gradbenega podjetnika 
in zgodovinarja, vedo pove-
dati ljudje. Tudi to, da so (v 
zvezi z morebitno obnovo 
gradu) različno gospodarsko 
situirani. 

Zobozdravnika dr. Harda 
Galleta iz Celovca smo pov-
prašali o načrtih novih graj-
skih lastnikov, vendar nas je 
napotil na njihovega pravnega 
pooblaščenca. Peter Krisper 
je potomec mogočne ljub-
ljanske trgovske rodbine, ki 
je že od vekomaj prijatelje-
vala z Galletovimi. Našli smo 
ga v Celovcu, vendar nam ni 
mogel povedati nič posebne-
ga. Ničesar o tem, kdaj bo-
do Galletovi grad začeli ob-
navljati oziroma ali ga bodo 
prodali. V odlični slovenšči-
ni nas je opozoril na priredi-
tev Nedeljsko grajsko po-
poldne v gradu Lemberg, ki 
bo 13. julija že drugo leto za-
pored. Lanske prireditve, ki 
je bila po zamisli Turističnega 
društva Nova Cerkev, so se 

udeležili tudi vsi trije Galle-
tovi ter njihov prijatelj in 
pooblaščenec Krisper. 

»Prireditev smo pripravi-
li, da bi grad vključili v živ-
ljenje kraja ter da bi se zače-
lo premikati pri vzdrževanju 
gradu,« pravi predsednica tu-
rističnega društva Lea Sreš. 
Plesali so srednjeveške ple-
se, poslušali srednjeveško 
glasbo, domačini so odigra-
li srednjeveško Županovo 
Micko, obiskovalci so se vo-
zili s kočijo, si ogledali sred-
njeveško tržnico, konjeni-
ke... Pred gradom Lemberg 
se je zbralo približno sedem-
sto ljudi, iz krajev vse do Ce-
lja in Velenja. 

Za letos obljubljajo nova 
presenečenja. Takšna, ki pri-
čajo, da tudi občanom nji-
hovi kulturni spomeniki ze-
lo veliko pomenijo. Žal pre-
pogostokrat več kot lastni-
kom. 

BRANE JERANKO 
Foto: GK 

Vhodni del enega najmogočnejših slovenskih gradov. Grad Lemberg propada, čeprav je na pragu zdravilišča Dobrna, Celja in Velenja. Nekaj 
življenja mu je vtisnila lanska prva grajska turistična prireditev. 

Dr. Hardo Galle, eden od treh lastnikov gradu Lemberg na lanski, prvi 
grajski prireditvi. 

Od čudovitih grajskih soban ni ostalo ničesar. Tako je izgledala notranjost gradu Lemberg pred 
letom 1945. 



Star voz namesto 
mrliške vežice 

Na Šmiklavžu blizu Rimskih Toplic se krajani že sedmo leto dogovarjajo, kako rešiti problem 
mrliške vežice 

»To je sramota!« se je raz-
burila Antonija Krašovec, 
ko smo se odpravljali iz 
Škofe, kjer živi, proti Šmi-
klavžu. »Ko bom umrla, no-
čem, da me dajo na tisti 
voz!« Govorila je o starem 
vozu, ki ga uporabljajo za 
prevoz pokojnega v sprevo-
du, ki vselej krene od šole 
na Šmiklavžu do pokopa-
lišča za cerkvijo. Na Šmi-
klavžu namreč nimajo mr-
liške vežice in morajo po-
kojnega najprej peljati v 
Rimske Toplice, od tam pa 
spet nazaj gor do šole malo 
pod cerkvijo. Voz je zasil-
na rešitev že več kot sedem 
let. 

Stara mrliška vežica pri 
cerkvi je v zelo slabem sta-
nju in jo uporabljajo le še za 
hrambo orodja. »Saj ne po-
trebujemo česa velikega; to-
liko da je ena sobica in sani-
tarije,« pravijo sosedje. Pre-
bivalci vasi Konc, Laziše, Lo-
že, Škofce, Vodiško in Zabrež 
morajo pokojnega najprej 
spraviti v več kot pet kilome-
trov oddaljene Rimske Topli-

ce, od tam pa spet nazaj do 
šole, kjer ga položijo na voz 
in v sprevodu prepeljejo do 
pokopališča. Voz je spravljen 
v razpadajočem objektu, ki 
je sedaj v cerkveni lasti. »Tu 
je bila nekoč kmetija, nato 
pa je možakar ostal sam in 
se odločil ves >grunt< podari-
ti cerkvi. Pred kakšnimi dvaj-
setimi leti, morda več, je žup-
nik še živel tu in imel tudi 
nekaj živine. Ko so se župni-
ki menjali, sta objekta zamrla 
in sedaj razpadata,« vedo po-
vedati sosedje v neposredni 
bližini. 

Zemljišče okrog cerkve, 
vključno s tistim, na katerem 
naj bi stala nova vežica, je v 
župnijski lasti. Cerkev ima 
status kulturnega spomenika, 
okolica pa je t. i. vplivno ob-
močje. To pomeni, da je po-
trebno ob morebitnih obno-
vah in gradnjah upoštevati ce-
loto objektov, pravi Dunja 
Gorišek z Zavoda za varstvo 
kulturne dediščine Celje, in 
novogradnje ne smejo vpli-
vati na spomenik (cerkev) in 
na veduto (pogled na Šmi-

klavž), ki jo skušajo ohrani-
ti. Že leta 1995 je bil skle-
njen dogovor med krajevno 
skupnostjo Rimske Toplice 
in župnijo za osvetlitev cerk-
ve sv. Miklavža. Župnik Jo-
že Turk je namesto osvetli-
tve predlagal izgradnjo bolj 
potrebne mrliške vežice. V 

začetku leta 1996 so se se-
stali krajani, predstavniki ob-
čine in župnije ter ustanovi-
li odbor za izgradnjo mrliš-
ke vežice, katerega predsed-
nik je bil Jure Aškerc. Na 
prvi seji gradbenega odbora 
so se odločili, da naj bi nova 
vežica stala tam, kjer je se-

daj drvarnica za potrebe žup-
nišča. Drvarnico naj bi pre-
selili h gospodarskemu ob-
jektu, kjer sedaj hranijo voz. 
Sprejet je bil tudi idejni na-
črt, po katerem stara vežica 
ostane, nova pa bi stala med 
staro vežico in župniščem in 
bi imela dve vežici, sanitari-
je, prostor za svojce in nad-
strešek pred vhodom, kar bi 
bilo približno šestdeset kva-
dratnih metrov. Turku se je 
zdel takšen projekt prevelik, 
preveč bi namreč spremenil 
okolico (podreti bi morali 
star oreh in drvarnico ter za-
preti dovoz na travnik) in je 
zato izstopil iz odbora. Aš-
kerc je povedal, da so iskali 
tudi druge lokacije, si ogle-
dovali, kako imajo drugod 
urejene mrliške vežice, ven-
dar do dogovora nikoli ni priš-
lo. Turk nam je v pogovoru 
zatrdil, da »s strani cerkve ni 
nobenih ovir« in da je celot-
na zadeva stvar dogovora. Po 
njegovem bi bila rešitev 
adaptacija stare vežice. 

Stvar se je po več kot sed-
mih letih le premaknila. 16. 

junija je krajevna skupnost 
Rimske Toplice na Zavod za 
varstvo kulturne dediščine 
Celje poslala nov predlog, 
ki omenja ali adaptacijo sta-
re vežice ali nadomestno 
gradnjo. »Stara mrliška ve-
žica ni zaščitena, tako da se 
lahko obnovi ali zgradi no-
va, vendar na istem mestu,« 
je povedala Goriškova in 
dodala, da se bo moral nov 
objekt skladati z oko'lico. 
Vendar pa do torka zadeve 
še niso proučili, tako da 
uradnega mnenja še ni. Lah-
ko samo upamo, da bodo 
krajani in župnija v okviru 
zakonskih omejitev spome-
niškega varstva končno našli 
skupni jezik, uredili mrliš-
ko vežico in dokončno za-
vrgli stari voz, ki tako neu-
gledno čaka na svoje po-
slanstvo. 

JURE BERNARD 
Foto: ALEKS ŠTERN 

Cerkev sv. Miklavža je kulturni spomenik, okolica pa t. i. vplivno območ-
je, tako da je potrebno upoštevati normative spomeniškega varstva in 

kulturne dediščine. 

Župnik Jože Turk se m strinjal s pr-
votnim idejnim načrtom in je izsto-
pil iz gradbenega odbora; stvari se 
niso premaknile več kot sedem let. 

Stara vežica je dobra le še za hrambo orodja. 

Antonija Krašovec kaže voz, spravljen v dotrajanem objektu. »Biti mora pokrit, saj pušča streha.« 



Tuš rešil Mišo 
Miša je mlada psička, 

bradata škotska ovčarka, ki 
je v zadnjih mesecih spoz-
nala dve plati človeka. A 
ker so psi boljši od ljudi, se 
danes spominja le dobrih. 

Pred pribhžno poldrugim 
mesecem jo je ob cesti na ob-
močju Sevnice zagledala čla-
nica društva proti mučenju 
živali iz Celja. Psička je bila 
vsa obnemogla. Dragica Ju-
ratovec jo je pobrala s ceste, 
ugotovila, da ima zlomljeno 
tačko in jo vzela k sebi v av-
to. Potem se je v Celju ogla-
sila pri družini Majcen na Po-
lulah, kjer znajo poskrbeti za 
zavržene in bolne pse ter jim 
ponuditi varno začasno pre-
bivališče. Takrat se je pri 
Majcnovih na Cesti v Laško 
1 oglasil sokrajan Milan 
Gombač, nekdanji ravnatelj 
polulske osnovne šole, ki je 
tudi velik ljubitelj živali. Vsa-
komur je bilo ob pogledu na 
psičko takoj jasno, da revica 
brez veterinarske pomoči ne 
bo ozdravela. A kdo bo pla-
čal te izredno zasoljene us-
luge? Samo slikanje stane do-
brih devet tisočakov, opera-

cija tačke pa še nadaljnjih šti-
rideset. Pa se je Gombač do-
mislil: poiskal je Mirka Tu-
ša, znanega slovenskega tr-
govca, in ga kar naravnost 
vprašal, če ima rad živali. Ko 
je dobil pritrdilen odgovor, 
mu je opisal Mišino zgodbo 
in Mirko Tuš je brez pomi-
sleka privolil ter za operaci-
jo odštel štirideset tisoč to-
larjev, stroške slikanja je pred 
tem poravnalo Društvo pro-
ti mučenju živali Celje. 

Prijazna Miša je operacijo 
dobro prestala in zdaj lepo 
okreva, vsak čas bo lahko ho-
dila po vseh štirih tačkah. A 
kaj potem? To vprašanje je 
zdaj velika skrb Majcnovih, 
saj jim ni vseeno, kje bo Mi-
šin novi dom in predvsem, 
kdo bo njen novi gospodar. 
Morda se bo našel še kakšen 
dobrotnik in ljubitelj živali. 
Tisti, ki bi rad imel dobrega 
in hvaležnega štirinožnega 
prijatelja, naj pokliče telefon-
sko številko (03) 548 54 56. 

Drobne obrobne zgodbe so 
lahko tudi velike, če v njih 
nastopajo veliki ljudje. 

MARJELA AGREŽ Franc Majcen s psičko, ki lepo okreva in čaka novega dobrotnika. 

Po mestu brez ovir 
Naložba občinskega oddelka za okolje in prostor v Ce-

lju, katere cilj je odprava arhitektonskih ovir na javnih 
prometnih površinah, bo stala nekaj manj kot milijon in 
pol tolarjev. 

Te ovire so za marsikoga nepremagljive. Z njimi se vsak 
dan soočajo invalidi, nad njimi negodujejo kolesarji, starši 
z vozički, pa tudi marsikdo, ki se po mestu premika z roler-
ji ali kakšnim drugim prevoznim sredstvom. V projektu so 
zajeli kar 51 problematičnih lokacij na javnih prometnih 
površinah v Celju. Pri tem so ves čas sodelovali tudi z Druš-
tvom paraplegikov jugozahodne Štajerske. Arhitektonske 
ovire na križišču Ljubljanske, Gregorčičeve in Malgajeve 
ulice so že odstranili. »Tako smo dobili prvo >evropsko< urejeno 
križišče za kolesarje in invalide v mestu, označeno tudi z 
rdečo barvo, podobno pa bomo uredili tudi ostala križišča,« 
je povedal Miran Gaberšek z občinskega oddelka za okolje 
in prostor. Dela nadaljujejo v križišču Gregorčičeve in Ker-
snikove (na sliki). Z odstranjevanjem arhitektonskih ovir, 
ki naj bi naredile bolj prijazne tudi kolesarske poti, naj bi 
letos zaključili konec septembra, projekt pa bodo nadaljevali 
tudi prihodnje leto. BS, Foto: AŠ 

V Celju še Trg 
svobode 

Celje je s sklepom mestnega sveta kot eno zadnjih mest 
v Sloveniji dobilo svoj Trg svobode. 

Na predlog podžupana Marka Zidanška je komisija za 
imenovanja, preimenovanja, ukinitev in spremembo ob-
močij ulic in naselij predlagala, da bi del Gledališkega trga 
preimenovali v Trg svobode. 

Predlog sta podprli tako komisija kot mestna četrt Cen-
ter in geodetska uprava. Gre za nekaj več kot tri tisoč kva-
dratnih metrov trga okoli spomenika Vojna in mir, kjer ni 
nobenih stanovalcev, tako da zaradi spremembe imena 
nihče ne bo imel stroškov z zamenjavo osebnih dokumen-
tov. 

Svetnik Borut Alujevič je ob tem predlagal, da bi Trg 
svobode urbanistično in prometno izoblikovali v nekakšno 
celjsko zvezdo, predvsem pa da bi ga uporabljali kot kro-
žišče in temu primerno tudi uredili promet okoli novega 
trga. BS 

Gasilci na Ostrožnem 
z nov im voz i lom 

Prostovoljno gasilsko 
društvo Ostrožno je prev-
zelo novo, sodobno gasil-
sko vozilo MAN GVC 16/ 
15. Poveljniku PCD Ostrož-
no Francu Gaberšku ga je 
predal predstavnik Gasil-
ske zveze Celje Vinko Sen-
točnik, s slavnostno zaob-
ljubo pa ga je v skrb prev-
zel šofer Aleksander Velen-
šek. 

Vrednost vozila presega 30 
milijonov tolarjev, večino je 
prispevala gasilska zveza, do-
mače društvo pa 10 odstot-
kov vrednosti, ki so jo uspe-
li zbrati s številnimi sponzorji 
in botri. 

Sobotnemu prevzemu no-
vega gasilskega vozila so na 
Ostrožnem prisostvovali po-
džupan Mestne občine Celje 
Marko Zidanšek, predstav-
niki Gasilske zveze Celje, do-

mače krajevne skupnosti, bo-
tri, gasilsko vozilo pa je bla-
goslovil celjski opat Marjan 
Jezernik. V kulturnem pro-
gramu slovesnega prevzema 
pa so sodelovali pionirji PGD 
Ostrožno ter pevski zbor 
Društva upokojencev Ostrož-
no, pod vodstvom Franje Jaz-
binšek. 

ŽB 

Dražja voda 
s prvim julijem so v Ce-

lju povišali občinsko tak-
so na onesnaževanje vode. 

Republiška in občinska tak-
sa na onesnaževanje vode že 
predstavljata pretežni del ce-
ne kubika porabljene vode. 
A podražitev s 45,46 na 46,80 
tolarja na porabljeni kubik 
vode bo za večino občanov 
zgolj začasna. Že novembra 
bo namreč pričela poskusno 
obratovati centralna čistilna 
naprava. Takrat bo za vse, ki 
so priključeni na napravo, od-
pravljena republiška taksa, 
občinska pa se bo znižala za 
90 odstotkov, kar je ekviva-
lentno s predvidenim odstot-
kom uspešnosti čiščenja ko-
munalnih odplak v čistilni na-

pravi. To pomeni, da bodo 
vsi občani, ki bodo priklop-
Ijeni na kanalizacijski sistem 
in s tem na centralno čistil-
no napravo, po novembru 
plačevali le še slabih 5 tolar-
jev takse na porabljeni ku-
bik vode. Takšnih pa je v mest-
ni občini že dobrih 70 od-
stotkov vseh gospodinjstev. 

Gospodinjstva, ki še niso 
priključena na čistilno napra-
vo, bodo še naprej plačevala 
skoraj 47 tolarjev občinske 
takse in še republiško takso. 
Tudi to naj bi bil eden od mo-
tivov, da bi vsi tisti, ki jim je 
to že omogočeno, čim prej 
opustili greznice in se pri-
ključili na javno kanalizacij-
sko omrežje. BRST 

Spominski pohod na 
Svetino 

Krajevna organizacija 
ZZB NOB Tone Grčar Pod 
gradom organizira že nekaj 
let spominski pohod v po-
častitev 126 pečovniških 
knapov, ki so se 16. septem-
bra 1944 odpravili k parti-
zanom. 

Žal se jim ta zamisel ni v 
celoti uresničila. Na drugi 
strani Krke na Dolenjskem so 
jih čakali domobranci in ese-
sovci. Verjetno so bili izda-
ni. Nekaj se jih je rešilo, ne-
kaj so jih ujeli in ustrelili. 
Ujetnike so poslali kopat pre-
mog v Koflach. Med njimi sta 
bila tudi oče in stric bratov 
Šrot. Strica so kot talca us-
trelili v Mariboru. 

Spominski pohod bo v so-
boto, 5. julija. Zborno me-
sto pohodnikov bo ob 8. uri 
pri spominskem obeležju OF 
pri domu krajanov Stegu. Pri 
spomeniku pri starem rud-
niku v.Pečovniku bo krajša 
spominska slovesnost. Cilj 
pohoda je pri Vrunčevem do-
mu na Svetini. Člani združenj 
zveze borcev se bodo pripe-
ljali z avtobusom. Glavni or-
ganizator srečanja je predsed-
nik veteranskega združenja 
Štore Srečko Križanec. Glavni 
govornik bo predsednik dr-
žavnega zbora Borut Pahor. 
Prevoz s Svetine z avtobusi 
je organiziran. 

MG 

N A KRATKO 
Še en mandat 

CEUE - Darja Pirkmajer, ki je že doslej uspešno vodila 
delo Pokrajinskega muzeja v Celju, bo na čelu te ustanove 
še eno mandatno obdobje. Njeno imenovanje za nadaljnja 
štiri leta je potrdil tudi celjski mestni svet. 

BS 

Praznično v Trnovljah 
CEUE - Krajani krajevne skupnosti Trnovlje so v soboto 

proslavili svoj krajevni praznik. Že v petek so se zbrali v 
kulturnem domu Zarja in si ogledali uspešnico Hrup za odrom 
v izvedbi domačih gledališčnikov. V soboto so pripravili 
pohod na Celjsko kočo, zvečer pa so se zbrali še na osrednji 
slovesnosti in hkrati pripravili tudi gasilsko tekmovanje. 
Ob prazniku so priredili srečanje starejših krajanov, izvedli 
Pokaži, kaj znaš, podelili pa so tudi krajevna priznanja in 
priznanja športnikom. Ti so med drugim ves minuli teden 
igrali nogomet, streljali z zračno puško, izvedli turnir v 
šnopsu in ruskem kegljanju. Ob koncu praznika so se še 
poveselili ob glasbi ansambla Oliver Tvvist in skupine Sha-
lom ter programu učencev Osnovne šole Ljubečna ter KUD 
Zarja. 

BS 

Lipani in sulci spet v Savinji 
Okolju prijazno podjetje EMO - Orodjarna je tudi letos namenilo celjski ribiški dru-

žini prav posebno darilo. V torek so v Savinjo vložili več mladic avtohtonih rib Savi-
nje - lipanov in sulcev. 

Emo Orodjarna je sredi leta 2000 pridobila okoljevarstveni certifikat ISO 14001. Kako 
prijazni do okolja so, bodo naslednji torek, kot vsako leto, preverili predstavniki podjetja 
BVQ1. Da bo ocena tudi letos ugodna, pa napoveduje že prisotnost kontrolorjev pri torko-
vem dogodku, s katerim so želeli ne le pomagati ribiški družini in Savinji, ampak izpričati 
tudi svojo zavest o potrebnem ravnotežju v naravi. 

BS 
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Žalski festival 
v tretjem letu 

Festival Žalec po vzoru slovenskih festivalskih mest -
Prireditve še do sobote 

Večina ljudi Festival Ža-
lec še vedno povezuje z nek-
daj množično obiskano Žal-
sko nočjo. Organizatorji fe-
stivala so zabavnemu pro-
gramu, ki je bil domena Žal-
ske noči, dodali umetniško 
in športno ponudbo, saj že-
lijo v središče Savinjske do-
line privabiti še več obisko-
valcev. 

Festival Žalec pripravlja 
več organizatorjev, med nji-
mi žalski študentski klub, tu-
ristično društvo, mestna 
skupnost, zavod za kulturo, 
šport in turizem ter gasilci z 
Ložnice. Program se je začel 
minuli petek, festival, ki le-
tos praznuje že tretjo oblet-
nico svojega obstoja, pa bo 
trajal do sobote. 

Tako so med drugim že 
pripravili kolesarjenje po 
Spodnji Savinjski dolini. Na 
traso 01, ki povezuje vseh šest 
spodnjesavinjskih občin, se 
je »pognalo« 90 kolesarjev. 
Trasa 01 vodi iz Žalca mi-
mo Prebolda preko Tabora 
do Vranskega, nadaljuje pa 
se do Žovneškega jezera, 
Braslovč in Polzele. Kolesar-

jenja so se udeležili tuai ne-
kateri župani, ki so pri 
vstopnih točkah v posamez-
ne občine še posebej pozdra-
vili udeležence. S predsta-
vitvijo projektov so sinoči 
zaključili umetniški festival 
Kdo sem, ali vem, na kate-
rem so mladi ustvarjali po-

ljuben izdelek na skupno te-
mo hmelja. Danes, v četrtek, 
bo študentski klub ob 20. uri 
pripravil etno džez večer, ju-
tri pa bodo v Športnem cen-
tru nastopili Vesele Štajer-
ke in Vagabundi. V soboto 
se bo ob 16. uri pričel tur-
nir v beach voleyu za nagra-
do Žalske noči, ob 18. uri 
se bo na Šlandrovem trgu pri-
čela promenadna vožnja 
hroščev, v hotelu pa bo dan 
ljubiteljev restanega krom-
pirja. Zaključni koncert bo-
do oblikovali Kingstoni, Pi-
ka Božič in Yozo. 

Prihodnost Festivala Žalec 
organizatorji vidijo v še večji 
razvitosti in izpopolnjeno-
sti festivalskega programa po 
vzoru večjih slovenskih mest. 
Zavedajo se namreč, da ož-
ja okolica Savinjske doline 
potrebuje malce boljši festi-
val. Novih in svežih idej jim 
ne manjka, čeprav vedo, da 
je na koncu vedno znova tre-
ba začrtati razmerje med 
vloženimi sredstvi in kako-
vostjo. 

MATEJA JAZBEC 
Foto: GREGOR KATIC 

Sobotni koncert Vesne Pisarovič 
je pritegnil obiskovalce od blizu in 

daleč. 

Tekmovalo 6 5 0 mladih gasilcev 
Gasilska zveza Žalec je 

pripravila na štadionu v 
Žalcu gasilsko tekmovanje 
za pionirje in pionirke ter 
mladince in mladinke. Tek-
movanja se je udeležilo 650 
mladih gasilcev iz petih ob-
čin Spodnje Savinjske do-
line. 

Pionirji in pionirke so tek-
movali v vaji z vedrovko in 
štafetnem teku na 450 me-
trov, mladinci in mladinke 
pa v vaji z ovirami in štafet-
nem teku na 400 metrov. Pri 
pionirjih je največ spretno-
sti in hitrosti pokazala dese-

tina iz Andraža nad Polzelo 
pred desetino iz Ojstriške vasi 
in Polzelo, pri pionirkah pa 
desetina Gomilskega pred 
Dobrišo vasjo, Petrovčami in 
Lokami. Pri mladinkah je 
zmagala desetina iz Andra-
ža nad Polzelo pred Gomil-
skim in drugo desetino iz An-
draža, pri mladincih pa de-
setina iz gasilskega društva 
Ojstriška vas - Tabor pred de-
setino z Gomilskega in dese-
tino Parižlje - Topovlje. 

Tekmovanje si je ogledal 
tudi poveljnik Gasilske zve-
ze Slovenije Matjaž Klarič, 

ki je bil presenečen nad šte-
vilom tekmovalnih desetin, 
odličnimi rezultati in s samo 
organizacijo tekmovanja, ki 
je potekalo brez pripomb. Tu-
di predsednik GZ Žalec, Fran-
ci Skok, je bil s tekmovanjem 
zelo zadovoljen, saj so mla-
di gasilci pokazali veliko zna-
nja in spretnosti, zato lahko 
upravičeno pričakujejo, da se 
bosta desetina mladink iz An-
draža in mladincev iz Gomil-
skega na gasilski olimpiadi, 
ki bo prihodnji mesec v Av-
striji, dobro odrezali. 

TONE TAVČAR 

Nastop pionirjev med vajo z vedrovko 

Na kopanje v Orlo vas 
Savinjčani se lahko ohladijo v letnem kopališču Športne-

ga kluba Pingo v Orli vasi. Poleg treh bazenov so kopalcem 
na voljo večji tobogan in igrala za otroke, za dodatno ogre-
vanje pa še igrišče za odbojko na mivki. KopaUšče je pri-
vlačno tudi zaradi cen, saj za celodnevno kopanje za odra-
sle zaračunajo 800, za otroke pa 600 tolarjev. Popoldanske 
vstopnice so še cenejše, nočno kopanje pa stane 300 tolar-
jev. TT 

V bazenih Pinga je med kopalci največ otrok. 

Odlikovanje tudi 
jubilantu 

V Gotovljah so praznovanje ob 100-letnici prostovolj-
nega gasilskega društva sklenili z veliko gasilsko para-
do, krstom dveh gasilskih vozil ter podelitvijo priznanj. 

V gasilski paradi je sodelovalo skoraj 300 gasilcev in ga-
silk iz petih občinskih poveljstev GZ Žalec, domači gasilci 
ter gostje iz Avstrije, ki so jim podarili rabljeno avtocister-
no. Zgodovino društva je predstavil predsednik Edvard Ku-
gler, gasilska odlikovanja različnih stopenj so prejeli Jože 
Klančnik, Edvard Kugler, Fridrih Luskar in Ivan Jošt, doma-
če PGD Gotovlje pa je prejelo odlikovanje za posebne za-
sluge. Ob tej priložnosti je predsednik sveta KS Gotovlje 
Peter Jančič podelil tudi več plaket za delo v krajevni skup-
nosti. Najbolj slovesno je bilo med prevzemom novega ga-
silskega vozila GV-Vl in obnovljene gasilske avtocisterne, 
obe vozili pa je blagoslovil domači župnik Branko Zem-
Ijak. TT 

Gotoveljski gasilci so jubilej proslavili »z veliko žlico«. 

NA 
i K i m i c o 

Hmeljarji na 
celjskem 

gradu 
DOBRNA - Inštitut za hme-

ljarstvo in pivovarstvo Slove-
nije je bil gostitelj simpozija 
znanstvene komisije Medna-
rodnega hmeljarskega zdru-
ženja, ki je bil minuli teden 
na Dobrni. Simpozija se je 
udeležilo 59 najuglednejših 
hmeljarskih strokovnjakov in 
znanstvenikov iz 15 držav, kjer 
se ukvarjajo s pridelavo hme-
lja. Najnovejše dosežke s po-
dročja genetike, žlahtnjenja, 
varstva in kemije hmelja ter 
njegovo uporabo v pivovarski 
industriji so prikazali s šte-
vilnimi referati, udeleženci pa 
so si ogledali tudi hmeljišča 
v Vojniku in Savinjski dolini. 
Mnoge, ki so bili prvič v Slo-
veniji, je pritegnil celjski grad 
in zgodovina celjskih grofov, 
v žalskem IHP-ju pa jih je med 
drugim na prisrčnem spreje-
mu pozdravil hmeljarski sta-
rešina Janez Oset s prince-
so. 

Krvodajalstvo 
ni zamrlo 

ŽALEC - V dvorani doma 
II. slovenskega tabora so mi-
nuli teden počastili 50-letni-
co krvodajalstva na Sloven-
skem in 140-letnico Rdeče-
ga križa. V imenu RK Žalec 
je udeležence, predvsem kr-
vodajalce, pozdravil predsed-
nik odbora Marjan Lednik. 
Na območju Spodnje Savinj-
ske doline je skoraj dva ti-
soč krvodajalcev, ki letno da-
rujejo od 700 do 800 litrov 
krvi. Na slovesnosti so po-
delili tudi priznanja, med kr-
vodajalci pa izstopajo Franc 
Jelen iz Šempetra, ki je kri 
daroval 135-krat, več kot sto-
krat pa so kri darovali Jože 
Žnidaršič z Vranskega, Edi 
Žličar iz Prebolda in Marjan 
Žagar iz Ločice. V kulturnem 
programu so nastopili učen-
ci OŠ Šempeter, Moški pev-
ski zbor Gotovlje in harmo-
nikarji iz Vrbja. 

Dva jubileja 
na koči 

LUČE - S sobotno slove-
snostjo so lučki planinci po-
častili pol stoletja obstoja pla-
ninskega društva in četrt sto-
letja koče na Loki pod Radu-
ho. Koča na Loki je ena iz-
med najmodernejših koč v 
Sloveniji, po besedah pred-
sednika PD Luče Franca Ko-
smača pa snujejo načrte tudi 
za prihodnost. Veliko pozor-
nost bodo namenjali redne-
mu vzdrževanju, želijo pa si, 
da bi bila koča prijazna za naj-
širši krog obiskovalcev in pla-
nincev, saj mimo pelje tudi 
slovenska planinska transver-
zala. Slavnostni govornik na 
slovesnosti je bil predsednik 
PZS mag. Franc Ekar. 

TT, US 



Šlandrovi borci v Preboldu 
Letos mineva 60 let od us-

tanovitve prve štajerske bri-
gade, uradno imenovane VI. 
SNOUB Slavka Šlandra. V 
spomin na pretekla dogaja-
nja so pripravili že več raz-
ličnih prireditev, osrednja 
pa je bila minuli konec ted-
na v Preboldu, kraju narod-
nega heroja Slavka Šlan-
dra, po katerem je brigada 
tudi poimenovana. 

Slovesnost so pripravili v 
Preboldskem gaju, na njej pa 
so s kulturnim programom 
sodelovali Pihalni orkester 
TT Prebold pod vodstvom Mi-
lana Posavca, Moški pevski 
zbor DPD Svobode Prebold 
z zborovodjem Matjažem Ka-
čem, harmonikarji Društva 
upokojencev Vrbje pod vods-
tvom Alfonza Lesjaka, har-
monikar brigade Božo Mati-
čič in recitatorka Jožica Oc-
virk. Približno tisoč udeležen-
cev slovesnosti je najprej na-

govoril župan občine Prebold 
Vinko Debelak, slavnostni go-
vornik pa je bil minister za 
šolstvo dr. Slavko Gaber. V 
govoru je opisal boje Sloven-
cev skozi zgodovino, še po-
sebej v minulem stoletju, ko 
smo Slovenci kar trikrat se-
gli po orožju za svoj obstoj. 
»Slovenija se bo prihodnje le-
to vključila v evropske inte-
gracijske tokove, kar smo si 
morali prav tako izboriti. Na 
srečo za to nismo potrebo-
vali orožja, temveč znanje in 
številna dejanja, s katerimi 
smo morali vsa leta od osa-
mosvojitve dokazovati, da 
smo zreli za vstop v skupnost 
evropskih narodov,« je pou-
daril dr. Gaber. 

Svoj prispevek k obuditvi 
spomina na NOB sta dodala 
še predsednik slovenske bor-
čevske organizacije Ivan Dol-
ničar in Mitja Ribičič-Ciril. 
Organizatorja spominskega 

srečanja sta bila Skupnost 
borcev VI. SNOUB Slavka 
Šlandra in občinska zveza bor-
cev in udeležencev NOB Pre-
bold. Spominsko borčevsko 
srečanje so začeli predstav-
niki gardnega bataljona slo-
venske vojske, ki so položili 
venec k spomeniku Slavka 
Šlandra, mnogi udeleženci 
pa so si ogledali muzejsko 
zbirko Prebold skozi čas, kjer 
je urejen poseben oddelek o 
NOB v občini Prebold ter 
Šlandrova spominska soba. 

DARKO NARAGLAV 

Na srečanju so z aplav-
zom sprejeli predlog pred-
sednika preboldske borčev-
ske organizacije Viljema 
Petka, da naj bi po narod-
nem heroju Slavku Šlandru 
poimenovali OŠ Prebold ter 
del Graščinske ceste. 

Zbrane v Preboldskem gaju je pozdravil tudi predsednik slovenske borčevske organizacije Ivan Dolničar. 

Priznanja ob občinskem slavju 
z nedeljskim poletnim 

pohodom v Dom pod Reš-
ko planino so v Preboldu 
sklenili niz prireditev ob le-
tošnjem občinskem praz-
niku, slavnostno sejo ob-
činskega sveta s podelitvi-
jo priznanj pa so pripravi-
li minuli petek. 

Delo v občini je predsta-
vil župan Vinko Debelak, ki 
je posebej spregovoril o so-
cialni problematiki in reše-
vanju najhujših problemov. 
Veliko pozornosti je name-
nil tudi investicijam, vars-
tvu okolja, društvenemu de-
lovanju in drugim področ-
jem, vključno s pripravo 
prostorskega plana občine, 
ki je v izdelavi. Na seji so 
najvišje občinsko priznanje, 
zlati grb Občine Prebold, za 
življenjske dosežke, sodelo-
vanje v lokalni samoupravi 
in vodenje borčevske orga-
nizacije podelili Viljemu Pet-
ku. Srebrna grba sta za za-
sluge v krajevni samoupra-
vi prejela Franc Janše in 

Franc Kukovnik, bronaste gr-
be pa so prejeli Branko Verk, 
Brane Strožer in Avgust Do-
briha. S priznanji občine so 
nagradili Prostovoljno indu-
strijsko gasilsko društvo TT 
Prebold, PGD Matke, podjet-
je Schiedel, Anico Trivan, 
Matjaža Končino in Boštja-
na Tratnika. 

Slovesnost ob občinskem 
prazniku so obogatili pihal-
ni orkester TT Prebold, trio 
flavt Glasbene šole Žalec pod 
vodstvom prof. Diane Pajk, 

igralec Polde Bibič in Moški 
pevski zbor DPD Svoboda 
Prebold z zborovodjo Mat-
jažem Kačem. 

DN 

Zlati grb Občine Prebold je župan Vinko Debelak podelil Viljemu Petku. 

Ž OBČINSKIH SVETOV 
Za Golte samo Sa-Ša? 

VELENJE - Projekt »Zimsko-letni rekreacijski, turistični 
center in krajinski park na planini Golte«, ki so ga izdelali v 
Premogovniku Velenje, so kot soustanoviteljice podprle ob-
čine Mozirje, Nazarje, Gornji Grad, Ljubno, Luče, Solčava, 
Šoštanj in Šmartno ob Paki - torej občine, ki so razmišljajo 
o Savinjsko-šaleški pokrajini. V Velenju bodo o projektu 
razpravljali v torek, na Polzeli bodo pristopili pod določe-
nimi pogoji, v Celju in Žalcu pa so sodelovanje že zavrnili. 

Polzelani za Cero 
POLZELA - Svetniki so župana Ljuba Žnidarja pooblasti-

li za podpis pogodbe o sofinanciranju izgradnje regijskega 
centra za ravnanje z odpadki v Celju. Delež občine Polzela 
je dobra 2 odstotka oziroma 15 milijonov tolarjev, znesek 
pa bodo odplačali v skladu z roki in višino, opredeljenimi v 
planu izvedbe in financiranju projekta. US, TT 

Praznovanje Gornjega 
Grada 

Minule dni je bilo praznično obarvano tudi življenje v 
Gornjem Gradu, kjer so s številnimi prireditvami poča-
stili občinski praznik. 

Med drugim so proslavili 120-letnico PGD Gornji Grad, 
pripravili več okroglih miz in razstav, Edi Mavrič -Savinj-
čan je predstavil novo knjigo z naslovom Kresničke... Na 
petkovi osrednji slovesnosti so zlati grb Občine Gornji Grad 
podelili Martini Podpečan, Jakobu Filaču in Antonu Zu-
pancu. Grb občine so prejeli Amalija Hren, Miha Dešman, 
Helena Rus in Anica Stakne. US 

Srebro za Filipa 
Trinajstletni Filip Miklavc s Polzele, ki obiskuje 6. razred 

tolkal v Žalcu pri učitelju Dejanu Tamšetu, je na tekmo-
vanju v italijanskem Povolettu osvojil srebrno prizna-
nje. 

Filip je nastopil v starostni kategoriji od 12-14 let, kjer je 
tekmovalo kar 48 mladih glasbenikov. Posebnost tega tek-
movanja je, da instrumentalisti ne tekmujejo v kategorijah 
posameznih inštrumentov, temveč so vsi v isti kategoriji, ne 
glede na to, kateri inštrument igrajo. Filipa je pri klavirju 
spremljala Katarina Kukovič. US 

Šempeter sv. 
Petru 

Na god sv. Petra in Pavla 
je krajevni in župnijski 
praznik Krajevne skupno-
sti Šempeter v Savinjski do-
lini, slavnostno sejo s po-
delitvijo priznanj pa so pri-
pravili v soboto zvečer v 
Hmeljarskem domu. 

Delo v minulem obdobju 
je predstavil predsednik sveta 
KS Šempeter Jože Randl, ki 
je za prihodnje napovedal iz-
gradnjo kanalizacije ter re-
konstrukcijo rojske in pod-
loške ceste. Poleg tega načr-
tujejo drugo fazo rekonstruk-
cije regionalne ceste do Elek-
tra. Na slavnostni seji sta grb 
krajevne skupnosti prejela 
Danica Laznik in Branko Go-

lavšek, priznanja Silvo Čre-
pinšek, Vincenc Pilko, Mar-
ta Vogrinc in gledališka sku-
pina KUD Grifon, posebno 
priznanje pa še Mitja Četina. 
Šempetranom je ob prazni-
ku čestital tudi žalski župan, 
častni krajan Šempetra, Loj-
ze Posedel. V bogatem kul-
turnem programu so nasto-
pili šempetrski otroci, učenci 
Glasbene šole Tipko, Anja 
Popotar, kvartet Akord iz Ce-
lja ter plesni trio Oniks. 

Na praznični dan, v nede-
ljo, so po slovesni maši v do-
mači cerkvi odkrili in blago-
slovili kip sv. Petra na Petro-
vem trgu v središču kraja. 

TT 

Kip sv. Petra so odkrili častni krajani Šempetra Franc Golavšek, Zvone 
in Franc Štorman ter Lojze Posedel, blagoslovila pa sta ga domači 

župnik Mirko Škoflek in celjski opat Milan Jezemik. 



Zeleno razkošje 
pod Bočem 

Kmetija Marjanca v Kostrivnici po novem tudi z nočitvami - S skuto do 
turistične kmetije 

Kljub temu, da je Rogaš-
ka Slatina biser evropske-
ga slovesa, je v prstanu pod 
Bočem nekaj manj znanih 
biserov. Med njimi okolica 
Kostrivnice, kjer je kmeti-
ja Černogojevih in njihova 
turistična kmetija Marjan-
ca, ki so jo poimenovali po 
enem od petih otrok. 

Do kmetije Marjanca se pri-
de po pol kilometra dolgem 
odcepu od slatinske zunanje 
obvoznice. Ko gledaš skozi 
okna njihove velike sobe za 
goste je, kot bi občudoval al-
bum z idiličnimi pokrajin-

skimi razglednicami. Skozi 
eno okno je videti Boč, sko-
zi drugo Donačko goro, sko-
zi tretje hribovje Hrvaškega 
Zagorja. Blizu hiše je pogled 
na Kostrivnico, na bližnjem 
gričku v jasnem vremenu celo 
na Savinjske Alpe... 

Zakonca Ema in Vinko 
Černogoj sta se pripravljala 
na začetek oranja turistične 
ledine kar dve desetletji. V 
sorodstvu imajo več izobra-
žencev, ki so se pri njih več-
krat zbrali ter ugotavljali, da 
imajo Černogojevi vse pogoje 
za kmečki turizem. Pri Erjav-

cu, kot pravijo kmetiji po do-
mače s kostrivniške strani, 
oziroma pri Mastnaku, kot 
jo poznajo s slatinske strani. 

Ema in Vinko Černogoj, 
starša petih otrok, sta odpr-
la izletniško turistično kme-
tijo Marjanca pred petimi le-
ti. Za potrebe turizma sta 
zgradila k domači hiši velik 
prizidek, kjer je danes pro-
stora za sedemdeset gostov, 
na letnem vrtu pa lahko po-
strežejo še dodatnim petde-
setim. Glavni vir dohodka za 
vlaganja v turistično kmeti-
jo je bil družinski zaslužek z 
izdelovanjem skute. Černo-
gojevi so namreč kar dve de-
setletji izdelovali skuto za po-
trebe hotelov v Rogaški Sla-
tini. Odkar je zakonodaja 
spremenjena, to ni več mo-
goče, jo pa še vedno priprav-
ljajo za domače potrebe. 

Pri gradnji so si nekoliko 
pomagali z ugodnim držav-
nim kreditom, tako kot tudi 
pri najnovejši pridobitvi kme-
tije Marjanca. Če je izletniš-
kih turističnih kmetij kar ne-
kaj, je takšnih, ki imajo no-
čitvene zmogljivosti, zelo 
malo. Černogojevi, ki so le 
tri kilometre iz Rogaške Sla-
tine, imajo od lani v ponud-
bi kar štiri dvoposteljne so-
be. 

»Pri tem računamo pred-
vsem na prihodnost,« pravi 
gospodar ter opozarja na bli-
žino zdraviliškega kraja ter 
glavne prometne žile proti Za-
grebu. Med prvimi gosti ce-
nijo nekateri bližnje spreho-
de, drugi izlete blizu in da-
leč. V Obsotelju turistu za-

res ne more biti dolgčas; bli-
zu so Rogaška Slatina, zna-
menitosti Rogatca, toplice v 
Podčetrtku, Olimje, baročni 
biser Sladka Gora in Kozjan-
ski park, na hrvaški strani je 
Trakoščan... 

DomaČe 
dobrote in 
kozje meso 

Za kmetijo Marjanca je mo-
goče izvedeti tudi iz katalo-
ga združenja slovenskih tu-
rističnih kmetij, ki ga pred-
stavljajo na domačih in tu-
jih sejmih. Sicer pa med Čer-
nogojevimi gosti prevladuje-
jo domačini iz Obsotelja, od 
šolnikov do upokojencev, ki 
se zbirajo na različnih sre-
čanjih, piknikih, seminarjih 
ter družinskih praznikih. Po-
nudijo jim domači kruh, med 
suhomesnatimi izdelki do-
mače salame, budjole, doma-
či sir, meso iz tunke (v Ob-
sotelju pravijo iz »kible«)... 

Posebnost so jedi s kozjim 
mesom. S kozjerejo so se za-
čeli ukvarjati pred dvema le-
toma. »Odločili smo se zara-
di našega hribovitega terena, 
saj smo morali pred tem ko-
siti.« Na račun koz so nato 
znižali število govedi. Na do-
mačiji, kjer so strokovnjaki 
za skuto, je seveda hišna po-
slastica skutina zavihanka, 
»sirova zavihjača«. Vino je iz 
domačega vinograda, s tisoč 
dvesto trsi, med katerimi je 
tretjina žametne črnine in 
modre frankinje. Rdeča vin-
ska kapljica med gosti pri-
dobiva na veljavi. 

Na pragu unije 
Za kmeta ima turistična 

kmetija svoje prednosti ter 
trše plati. Med prednostmi 
je prodaja pridelkov brez po-
srednikov, med tršimi iz-
jemno stroge zahteve, ki jih 
predpisuje zakonodajalec. V 
tem smislu razmišljajo Čer-
nogojevi za prihodnost o 
vlaganju v klavnico za last-
ne potrebe, kar novi zakoni 
omogočajo. 

Pa Evropska unija in nje-
na kmetijska politika? »Za 
kmeta slabše kot je sedaj, ne 
more biti. Ne smeš biti ve-
lik optimist, pesimist pa tu-
di ne,« pravi Černogojev naj-
verjetnejši naslednik David, 
ki zaključuje študij na ma-
riborski višji šoli za gostins-
tvo in turizem. Za njihovo 
kmetijo, ki meri enajst hek-
tarjev, med katerimi so kar 
štirje hektarji gozda, je pri-
hodnost nedvomno v turiz-
mu. Pri tem računa nasled-
nik za prihodnji razvoj kme-

tije na morebitna vlaganja s 
pomočjo evropskih struktur-
nih skladov. 

Černogojevim trenutno, po-
dobno kot ljudem v sosešči-
ni, nagaja suša. Zaradi ome-
jitev koriščenja vode iž jav-
nega vodovoda si pomagajo 
na vrtu z vodo iz starodavne-
ga, zanesljivega vodnjaka, iz 
»štepiha«. Poljščinam in trav-
natim površinam bi lahko po-
magala seveda samo mokro-
ta z neba. 

Za delo je pri Černogoje-
vih veliko pridnih rok, ki so 
med tednom bolj ali manj po 
predavalnicah v Mariboru in 
Ljubljani. Otroci so študenti 
višje šole za gostinstvo in tu-
rizem, agronomije in geode-
zije, najmlajša hči je dijaki-
nja mariborske gimnazije. 
Največ izletniških gostov je 
ob koncih tedna, ko prihaja-
jo zaključene družbe ter je 
vseh pet Černogojevih otrok 
ponavadi doma. 

BRANE JERANKO 

Ema in Vinko Černogoj, ki vodita turistično kmetijo Marjanca, sta 
starša petih otrok. Ti so med tednom bolj ali manj po predavalnicah v 

Mariboru in Ljubljani. 

Šmarje bo rešeno 
umazanije 

v Rajnkovcu pri Rogaški Slatini bodo jutri, v petek, 
3. julija, slovesno predali namenu centralno komunal-
no čistilno napravo občin Rogaška Slatina in Rogatec. 
Zato se sosedi v Šmarju pri Jelšah sprašujejo, kdaj se 
bodo rešili umazanije v domači občini. 

Tudi v Šmarju pri Jelšah se občina pripravlja na gradnjo 
čistilne naprave, ki jo imajo v načrtu razvojnih progra-
mov za leta 2002-2005. Za naložbo v vrednosti 340 mili-
jonov tolarjev bodo letos plačali stroške nakupa zemljišč 
in projektne dokumentacije ter zgradili dovozno cesto ter 
transformatorsko postajo. 

Z gradnjo samega objekta nameravajo začeti prihodnje 
leto. Med njo si nameravajo pomagati z denarjem repub-
liške takse za onesnaževanje vode, z občinskim prispev-
kom za odvajanje in čiščenje vode ter najetjem kredita pri 
republiškem ekološkem skladu. Naložbo so prijavili na 
razpis ministrstva za okolje, prostor in energijo, zato ra-
čunajo še na državno sofinanciranje. Šmarčani obenem 
dograjujejo kanalizacijsko omrežje. BJ 

Idila pod Bočem. Zaradi hribovite lege so se Černogojevi pred dvema 
letoma odločili za kozjerejo. 

Najboljši med odličnimi 
V občini Rogaška Slatina je kar nekaj odličnih učencev, zato so bili na sprejem v občinsko hišo povabljeni le tisti, 

ki so se udeležili državnih tekmovanj ali so bili odlični vsa osnovnošolska leta. 
Na sprejemu je bilo deset učencev I. osnovne šole, trinajst iz II. osnovne šole ter Nika Kampuš iz glasbene šole. Na 

državnih tekmovanjih so si prislužili zlata priznanja Nika Sajko (iz logike in matematike), Polona Janžek (zlato Cankarje-
vo priznanje) in Lenart Plavčak (zlato priznanje iz kemije). Župan Branko Kidrič jim je izročil spominska darila. BJ 

Nasmejani obrazi najboljših odličnih. Učenci, KI SO DIH vsa osnovnošolska leta odlični ali so bili udeleženci državnih tekmovanj, so bili 
povabljeni na sprejem v občinsko hišo. 



3 ure za 5 dni 
Za 140 tisoč obiskovalcev 39. Piva in cvetja v Laškem letos spet dva ognjemeta, 
vrsta športno-rekreativnih prireditev ter 5-dnevna zabava do zgodnjih 

jutranjih ur 
Laško bo med 9. in 13. ju-

lijem spet živelo s pivom in 
cvetjem, večeri se bodo v ju-
tra prevešali na mestnih tr-
gih in ulicah v živahnem 
utripu glasbe, zabave, dru-
ženja in veseljačenja. Tisto 
malo predaha v 5-dnevni 
zabavi, v zgodnjih jutra-
njih urah, bodo v Laškem 
prevzeli vajeti v roke komu-
nalci, ki skrbno počistijo 
plastično in drugo nesna-
go z mestnega asfalta in tla-
kovcev. Laško in Laščani so 
spet pripravljeni na nove 
obiskovalce. 

V času Piva in cvetja 3.600 
Laščanov, ki v petih dneh go-
stijo okoli 140.000 ljudi iz 
vse Slovenije in tujine, ne 
pozna počitka. In prav za-
to, ker skorajda ni Laščana, 
ki na takšen ali drugačen na-
čin v prireditvah Piva in cvetja 
ne bi sodeloval, so se pred-
lani organizatorji odločili, 
da si prvi dan zabave privo-
šijo zase. Rodil se je dan Laš-
čanov, na katerem bodo le-
tos že tretjič, v sredo odsti-
rali dogodke, ki so se v pre-
teklosti zgodili v Laškem, 
dejavnosti, ki so bile značil-
ne za Laško in Laščane, ki 
so s svojim delom zaznamo-
vali svoj kraj, da je danes tak-
šen, kakršen je. Letos bodo 
v večernem hladu Graščin-
skega dvorišča skupaj obu-
jali spomine na rokodelce, 
obrt in spretne mojstre, si 
ogledali film, ki so ga o tem 
posneli v Laškem ter nada-
ljevali z družabnimi igrami, 
v katerih bodo med drugi-
mi stehtali tudi naj... Laščan-
ko in Laščana. Predlani je v 
slavnostno knjigo vpisov 
svoje podatke vneslo 500 da-
našnjih in nekdanjih Lašča-
nov, lani že preko 900. Ko-
liko jih bo letos, bodo orga-
nizatorji skrbno prešteli po 

zaključku prireditve, zago-
tavljajo pa, da brez stekle-
ničke posebnega piva Laščan 
ne bo ostal prav nihče. 

Bandidos v 
sodili 

Zaradi nestabilnega vreme-
na so v Laškem že pred leti 
poskrbeli, da so gostišča in 
prireditveni prostori, razen 
osrednjega na Aškerčevem tr-
gu, varno prekriti s šotori in 
zabave tudi dež ne more zmo-
titi. 

Letos bo za žejne in lačne 
obiskovalce skrbelo 22 go-
stincev, ki so se dogovorili 
za enotne cene piva. Pollitr-
ske vrčke bodo polnili za 300 
tolarjev, 0,3-litrske za 50 to-
larjev manj, še 50 tolarjev ce-
nejše pa bodo 0,2-litrske štan-
gice. Ker je pričakovati, da 
se obiskovalci Piva in cvetja 
ne bodo mogli upreti letoš-
njemu proizvodnemu in pro-

dajnemu hitu laških pivovar-
jev, bandidosu, so se organi-
zatorji s pivovarji dogovori-
li, da izključno za čas prire-
ditve s tekilo in limono op-
lemeniteni hmeljski napitek 
polnijo v sode. Za pollitrski 
odmerek bandidosa bo tre-
ba odšteti 450, za 0,3-litrski 
pa 350 tolarjev. 

Po izkušnjah iz prejšnjih 
let v Laškem v petih dneh pri-
čakujejo 140 tisoč obiskoval-
cev, v povprečju pa vsak po-
pije dva pollitrska vrčka pi-
va. Skupaj torej od 1.400 do 
1.500 hektolitrov piva. Sliši 
se veliko, a za laške pivovar-
je pomeni to le tri ure dela... 

Cvetelo bo 
tudi nebo 

In to spet kar dvakrat! Z 
dodatnim ognjemetom v pet-
kovi noči so v Laškem prvič 
poskusili lani in bili tako za-

dovoljni z odzivom obisko-
valcev, da bo ostal stalnica. 

Letos bo v petek ob 22. uri 
zagrmelo in se zasvetilo z 
gradu Tabor, nebo nad Laš-
kim pa bo cvetelo slabih 15 
minut. Še daljši, barvitejši in 
bogatejši ognjemet, saj bo-
do z gradu Tabor in sosed-
njega hriba Krištof izstrelili 
preko tisoč raket, pa bo do-
brih 20 minut po 22. uri raz-
svetljeval nebo nad Laškim 
v soboto po 22. uri. 

Ohcet bo, 
ohcet 

Kulturno-umetniška druš-
tva iz laške občine, poveza-
na v Odbor za etno dejavno-
sti Možnar, so se lani prvič 
predstavila s prikazom sta-
rih šeg in opravil na dveh 
zgodnjevečernih prireditvah 
Lepo je res na deželi. Letos 
bodo prireditve raztegnili na 
tri večere, prikaze pa strnili 
okoli ohcetnih šeg in navad. 

Prikaže ohcetnih šeg bo 
spremljala stojnična ponud-
ba domačih dobrot, izdelkov 
in pridelkov, za veselo raz-
položenje pa bo skrbel go-
dec. V četrtek na večer se bo 
na parkirišču pri banki va-
sovalo, v petek bodo na vrsti 
ogledi, v soboto pa bo čas za 
pripravo nevestine bale. V ne-
deljo, že tradicionalno, bo 
zaigranim svatbenim opravi-
lom sledila prava, resnična 
ohcet po starem. Poročni par, 
nevesto Natalijo Plemenitaš 
iz Dobja pri Planini in ženi-
na Mirana Fuchsa iz Vodruža 
pri Šentjurju, so letos orga-
nizatorji celo nagovarjali, da 
bi sodelovala še v prikazu oh-
cetnih šeg. Nista se dala; nju-
na ohcet bo prava, zvestobo 
si bosta zares obljubila kot 
35. poročni par Piva in cvet-
ja, prikaz ohcetnih opravil pa 
naj ostaja v rokah laških lju-
biteljskih gledališčnikov. 

IVANA STAMEJČIČ 

SREDA 9. 7. 
Otvoritev razstave Potep po Laškem - Laški dvorec 18.00 
Dan Laščanov - Laščani Laščanom - graščinsko dvorišče 19.00 
Kvintet Dori - šotor Trubarjevo nabrežje 19.00 
Skupina Show Mix music - Hotel Savinja - spodnji vrt 19.00 
Skupina BacardI ter shovv večera -
moški in ženski striptiz-šotor pri Humu 19.00 
D.J.party-Trubarjevo nabrežje 20.00 

ČETRTEK 10.7 . 
Otroška zabava s Potujočim kuharjem - Trubarjevo nabrežje 17.00 
Etno prireditev Lepo je res na deželi - parkirišče pri banki 17.30 
Otvoritev razstave cvetja - parki pri TIC-u 18.00 
Skupina Bepop - Trubarjevo nabrežje 19.00 
Ansambel Igor in Zlati zvoki in gostja večera 

Sanja Doležal - šotor Trubarjevo nabrežje 19.00 
Skupina Shovv Mix music - Hotel Savinja - spodnji vrt 19.00 
Dalmatinska klapa Ankora - Hotel Savinja - zgornji vrt 19.00 
Skupina Bacardi ter shovv večera -
moški in ženski striptiz - šotor pri Humu 19.00 
Ansambel Mikola - graščinsko dvorišče 19.00 
Otvoritev prireditve: Vlado Kreslin in Beltinška banda, 
Slavko Ivančič, Severina - Aškerčev trg 20.00 
Party z duom Murat & Jose - šolsko igrišče 21.00 
D.J. party - Trubarjevo nabrežje 21.30 

PETEK. 11.7. 
Nogometna tekma med poslanci DZ in Laščani 
- igrišče Marija Gradec 17.00 
Igre: Martin Krpan - najmočnejši Slovenec - šolsko igrišče 17.00 
Otroška zabava s pojočim kuhaijem - Trubar, nabrežje 17.00 
Etno prired. Lepo je res na deželi - parkirišče pri banki 17.30 
Promenadni vrvež po ulicah Laškega 18.00 
Skupina Power dancers - Trubarjevo nabrežje 19.00 
Kvintet Dori - šotor Trubarjevo nabrežje 19.00 
Skupina Shovv Mix music - Hotel Savinja - spodnji vrt 19.00 
Dalmatinska klapa Ankora - Hotel Savinja - zgornji vrt 19.00 
Skupina Bacardi - šotor pri Humu 19.00 
Skupina Ritmo Loco, Davor Radolfi in Kingston - Aškerčev trg 20.00 
Poletni modni napovednik V.S. Styling - šolsko igrišče 21.30 
D.J. party - Trubarjevo nabrežje 21.30 
Ognjemet z gradu Tabor 22.00 
Predskupini INA MAZE in ALYA z bandom - šolsko igrišče 22.00 
Koncert skupine Šank ročk - šolsko igrišče 24.00 

SOBOTA 12. 7. 
Malič open - jadralno padalska tekma v točnosti pristajanja 
(start Malič) - bencinski servis Petrol 8.30 
Konjeniška prireditev - tekme v preskakovanju zaprek 
parkirišče Jagoče 9.00,11.00,13.00 in 16.00 
Kolesarski vzpon na Šmohor - start Dvorana Tri lilije 9.00 
Gorski tek na Šmohor - start Dvorana Tri lilije 10.00 
Otroška zabava s potujočim kuharjem - Trubar, nabrežje 17.00 
Etno prired. Lepo je res na deželi - parkirišče pri banki 17.30 
Promenadni vrvež po ulicah Laškega 18.00 
Skupina Game over - Trubarjevo nabrežje 19.00 
Kvintet Dori - šotor Trubarjevo nabrežje 19.00 
Dalmatinska klapa Domižana - Hotel Savinja - spodnji vrt 19.00 
Dalmatinska klapa Ankora - Hotel Savinja - zgornji vrt 19.00 
Skupina Bacardi - šotor pri Humu 19.00 
Ansambel Mikola - graščinsko dvorišče 19.00 
Boks (moški, ženski, kick) - šolsko igrišče 19.00 
Nuša Derenda, Juhu banda, Frajkinclari - Aškerčev trg 20.00 
D.J. party -Trubarjevo nabrežje 21.30 
Veličasten ognjemet z gradu Tabor in s hriba Krištof 22.00 
Dry Fish in Dolly Bell - šolsko igrišče 22.00 
Slači fantje Total knock out - do nazga!!! - šolsko igrišče 24.00 
Skupina Tabu - šolsko igrišče 00.30 

NEDELJA 13 .7 . 
Konjiška prireditev - tekme v preskakovanju zaprek 
parkirišče Jagoče 9.00,12.00 in 15.00 
Ohcet po stari šegi in Konovski štrajharji - grašč. dvorišče 10.00 
D.J. party in ulična košarka rossi dribi turnir - Trub. nabr. 14.00 
Kvintet Dori - šotor Trubarjevo nabrežje 15.00 
Dalmatinska klapa Domižana - Hotel Savinja - spodnji vrt 15.00 
Skupina Bacardi - šotor pri Humu 15.00 
Parada Pivo - cvetje po ulicah Laškega 17.00 
Zaključni koncert pihalnih godb - Aškerčev trg 18.00 
Ulična košarka - ekshibicijska tekma - Trubar, nabrežje 19.00 
Nastop zmagovalca oddaje Orion 2002 - Trubar nabrežje 20.00 

23-letna Natalija, absolventka politologije, in 24-letni Miran, policist v Šentjurju, bosta z ohcetjo po starem 
naredila veliko veselje svojcem. Še zlasti Natalijini babici Miciki, ki bo pri svojih 90. letih s to ohcetjo 

podoživela del svoje mladosti. (Foto: MN) 



Trnuljcico bodo 
zbudili ljudje 

»stavim na Rimljane, ne na državo ali občino,« pravi predsednica KS Rimske Toplice Jelka 
Kapun 

So Rimske Toplice res za-
klete kot Trnuljčica iz prav-
ljice, ki čaka svojega prin-
ca? So pozabljene in prezr-
te od vseh, ljudje pa nave-
ličani neštetih obljub, ki so 
se v zadnjih dvanajstih le-
tih vselej izkazale za praz-
ne? Kaj lahko Rimljani sa-
mi storijo, da bi kraj spet 
oživili, smo vprašali novoi-
zvoljeno predsednico Sve-
ta KS Rimske Toplice Jel-
ko Kapun. 

Še po 27 letih, kar se je Jelka 
Kapun z mariborskega konca 
priselila v Rimske Toplice, 
je previdna o tem ali je Rim-
Ijanka ali še vedno velja za 
priseljenko. A eno drži; pre-
pričana je, da Rimljane do-
bro pozna. Zato trdno ver-
jame, da bodo skupaj zmo-
gli majhne korake, s kateri-
mi bodo kraj znova oživili. 
»Po dvanajstih letih žalova-
nja,« je prepričana, »nam nič 
drugega tudi ne preostane.« 

Se Rimljanom res obeta-
jo boljši časi? 

Dejstvo je, da so ljudje ze-
lo razočarani. Od številnih 
ponudb so pričakovali vsaj 
nekaj rezultatov, oživitev svo-

jega zdravilišča. A v Svetu KS 
smo si dejansko postavili cilj, 
da v naslednjih mesecih po-
vežemo ljudi in društva, ki 
delujejo v Rimskih. Radi bi 
ovrgli zdajšnje stanje, ko mar-
sikdo za naš kraj pravi, da je 
le še spalno naselje. Če bo-
mo Rimljani sami začeli na 
svoj kraj gledati drugače in 
ne bomo le čakali na rešite-
lja, ki bo prišel od zunaj -
čeprav je dejstvo, da brez nje-
ga v zdravilišču ne bo šlo -
bomo uspeli. Po dvanajstih 
letih pasivnosti gremo lahko 
naprej le z majhnimi kora-
ki. Sama menim, da se tudi 
z njimi daleč pride. 

So ti majhni koraki tudi 
prireditve, ki se v Rimskih 
Toplicah v zadnjem času 
kar vrstijo? 

V prvi polovici junija so čla-
ni KD Anton Aškerc pripra-
vili dobro obiskan 8. tradi-
cionalni Pohod po Aškerče-
vi poti. Pri Aškerčevini, na 
prostem, v najlepši dvorani, 
kar jih sploh lahko je, smo s 
kresovanjem zaključili našo 
Kresno noč na predvečer dne-
va državnosti, ki smo jo pri-
pravili skupaj z vsemi druš-

tvi v kraju. Ta konec tedna 
bi Rimljanom in vsem, ki nas 
bodo obiskali, radi podarili 
še kanček zdravja... 

Kaj boste počeli do kon-
ca mandata? 

Glede na to, da imamo na 
voljo malo denarja, tudi ni-
mamo velikih načrtov. Skr-
beli bomo za sprotno vzdr-
ževanje cest, veliko stavimo 
na sodelovanje z društvi. Radi 
bi skupni prostor za druže-
nje krajanov, mlajših in sta-
rejših, prostor generacij. Iz-
dajamo glasilo za obveščanje 
krajanov, v naši pisarni ob 
petkih od 10. do 15. ure sku-
šamo ljudem pomagati tudi 
pri reševanju sprotnih težav. 
Reči pa moram, da Rimske 
niso le zdravilišče, pokazati 
imamo še kaj drugega. Mi-
slim na stopnice Marije Te-
rezije, cerkvico svetega Lur-
da, Aškerčevino in še kaj bi 
se našlo... Imamo toplo vo-
do, pa nam odteka v Savinjo, 
namesto da bi jo izrabili vsaj 
še za ogrevanje stanovanj ali 
rastlinjakov. Potem bi na pri-
mer v Celju na tržnici vse le-
to kupovali naš paradižnik... 
Iščemo poti, a takoj ne mo-

remo storiti ničesar, ker ni 
denarja. 

Pa ljudje, so pripravljeni 
poskusiti? 

Nekateri so v to celo pri-
siljeni. Konkretnih projek-
tov še nimamo, a kolikor 

Rimljane poznam, mislim, 
da bi bili pripravljeni takoj, 
ko bi videli, kako stvar ste-
če. Pol leta je tudi premalo, 
da bi že imeli konkretne re-
zultate. 

IVANA STAMEJČIČ 

Krožišče 
tudi na 
Selah 

Ena od registriranih čr-
nih točk v prometu na ob-
močju šentjurske občine 
je tudi prometno vse bolj 
obremenjeno, a slabo pre-
gledno križišče na Selah. 

Ker se promet iz smeri av-
tocestnega priključka v 
Dramljah proti Šentjurju, 
prav tako pa tudi s Ponikve 
preko Proseniškega proti 
Celju, zadnja leta močno 
povečuje, se je v tem času 
povečalo število prometnih 
nesreč v križišču. Zahtevam 
krajanov, da je treba križišče 
posodobiti, so končno pri-
sluhnili tudi na državni rav-
ni. V Direkciji za državne 
ceste so v program dela za 
leto 2005 uvrstili rekon-
strukcijo križišča v krožiš-
če, v ta namen pa razpore-
dili 75 milijonov tolarjev. 

IS 

V Rimske 
Toplice 

na 
masažo 

Krajevna skupnost Rim-
ske Toplice bo v soboto ob 
Evropskem letu invalidov 
pripravila dan sprostitve, re-
kreacije, ogledov, kopanja 
in masaže. Skupaj s sku-
pino slovenskih diplomira-
nih maserjev in tamkajšnji-
mi društvi bodo med 9. in 
15. uro predstavljali kraj in 
gostom ponujali številne 
brezplačane dejavnosti. 

Navzoči si bodo lahko v 
spremstvu vodičev ogledali 
zanimivosti kraja, in sicer 
zdraviliški park in Rusko ste-
zo, Aškerčevino, Lurd in 
Šmarješko cerkev, se podali 
na pohod na Kopitnik ali 
Stražnik, se kopali v termal-
nem bazenu Forum Terma, 
igrali karte in se rekreirali na 
igrišču OŠ v Rimskih Topli-
cah. Organizirana bodo tudi 
predavanja o zdravem življe-
nju otrok in odraslih, o upo-
rabnosti zdravilnih zelišč, o 
načinih samozdravljenja itd. 
Kar trideset strokovno uspo-
sobljenih maserjev iz vse Slo-
venije pa bo nudilo masaže 
posameznih delov telesa. Vse 
naštete dejavnosti bodo brez-
plačne, razen kopanje v ba-
zenu, vendar organizatorji ob-
ljubljajo, da bo cena kopa-
nja v termalnem bazenu ta 
dan nižja kot sicer. 

BA 

Jelka Kapun 

Igrišče za odbojko na mivki 
V Rečici pri Laškem so ko-

nec junija praznovali kra-
jevni praznik, ena največ-
jih pridobitev za kraj pa je 
bilo novo igrišče za igranje 
odbojke na mivki v Hudi ja-
mi. 

»Za igrišče smo se odloči-
li že pred tremi leti, vendar 
je do otvoritve minilo toliko 
časa zaradi birokratskih po-
stopkov, ki se pri nas še ved-

no vse predolgo vlečejo,« je 
povedal Aleš Brod in dodal, 
da so na gradbeno dovolje-
nje čakali več kot pol leta, 
zatikalo pa se je tudi pri de-
narju. »Zbrati dobre tri mi-
lijone tolarjev danes ni lah-
ko. Sponzorje in donatorje 
smo morali najprej prepri-
čati, da gre za resen projekt 
in to dokazati z urejeno grad-
beno mapo in posnetki dru-

gih tovrstnih igrišč po Slo-
veniji, kar so nam brezplač-
no uredih v Studiu List,« je 
še povedal Brod, ki je bil ob 
Primožu Damjanoviču in 
Matjažu Piklu tudi najbolj 
zavzet pobudnik za ureditev 
igrišča. 

»S pomočjo Občine Laško, 
KS Rečica, Tima in Pivovar-
ne, če omenim le največje, 
nam je uspelo. Zavedamo se. 

da bo denar potreben tudi za 
vzdrževanje. Zaenkrat imamo 
res najkvalitetnejšo mivko, 
pod njo pa je urejena drena-
ža z najboljšim peskom in fil-
cem, skozi katerega odteka le 
voda. Mivko zadržuje na po-
vršju, kar je zelo pomembno, 
saj jo je že sicer treba neneh-

no obnavljati z novo, jo obra-
čati in rahljati s posebno fre-
zo, kar niso zanemarljivi stroš-
ki,« pravi Damjanovič in do-
daja, da so s postavitvijo ref-
lektorjev ob igrišču podaljšali 
igranje odbojke na mivki tu-
di pozno v noč. 

MOJCA MAROT 

Primož Damjanovič (levo) in Aleš Brod sta ob predsedniku KS Rečica Matjažu Piklu v ureditev igrišča za 
odbojko na mivki vložila največ truda. 
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l^ristični portal Savinjske regije 
Vzpostavitev turističnega informacijskega 

sistema Savinjske regije je glavni cilj pro-
jekta, ki poteka pod okriljem Phare 2000, 
izvaja pa ga Zavod za turizem Celeia Celje 
(v sodelovanju z Zavodom za informacij-
sko dejavnost in alternativno kulturo ter 
Poslovno komercialno šolo Celje Višjo stro-
kovno šolo). To pomeni združitev lokal-
nih turističnih organizacij »pod eno stre-
ho« in njihovo ponudbo predstavljati in tr-
žiti v okviru portala Savinjske regije. V 
končni fazi naj bi usposobili 5 do 10 ljudi 
in spodbudili podjetja oz. agencije, da jih 
zaposlijo. Boštjan Vrščaj, vodja projekta, 
je povedal, da jim ostaja še en modul pre-
davanj in delavnic, projekt mora biti za-
ključen do 30. septembra, po koncu pa 
naj bi pripravili tudi predstavitev. JB 

Shemo bodočega portala si lahko og-
ledate na prosplet.com/rra. 
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Precute 
noči Dobrne 
Raziskovalna vrtina v južnem delu Do-

brne, ki je že več mesecev vzbujala nego-
dovanje soseščine, je v preteklih dneh ob-
mirovala. Po geofizikalnih raziskavah bi 
morali naleteti na termalno vodo na glo-
bini 850 metrov, vendar se to na 1.070 me-
trih še ni zgodilo. 

Zato so vrtanje začasno prekiniU, saj se 
bodo morali strokovnjaki raziskovanju do-
datno posvetiti. Nekateri Dobrnčani tako zdaj 
mirneje spijo, saj so morali vrtanje posluša-
ti noč za nočjo. Drugače ni mogoče, pravijo 
naročniki vrtine. Če bi želeli delavci vrtati 

le podnevi, bi morali vrtalno garnituro na-
mreč vsak dan izvleči. To je pri izjemni glo-
bini težko uresničljivo. 

Sicer pa prejšnje vodstvo Toplic Dobrna, 
ki je investitor 60 milijonov tolarjev vredne 
naložbe, občanom tega ni pojasnilo. V zad-
njem času so napako popravili z dopisom 
občanom. Pred tem so namreč posamezniki 
prijavljali investitorja zaradi kaljenja noč-
nega miru. Ti se zdaj vse bolj zavedajo, da je 
termalna voda za Dobrno življenjskega po-
mena. 

BJ 

CERO 
navdušuje 

Štore 
V občini Štore so nav-

dušeni nad načrtovano 
gradnjo Regijskega centra 
za ravnanje z odpadki Ce-
lje, ki ga želi 17 občin celj-
ske regije. 

Štorski občinski svet je 
sprejel prejšnji teden odlo-
čitev za sofinanciranje iz-
gradnje centra, ki bo v bliž-
njem Bukovžlaku, sogla-
sno. Pri tem so v svetu me-
nili, da je to eden redkih 
svetlih primerov skupnega 
regijskega nastopanja, ki po-
meni obenem v bodoče pri-
jaznejše okolje za bivanje. 
Sicer pa so opozorili, da se 
je za podpis pogodbe za so-
financiranje izgradnje od-
ločila že več kot polovica 
občinskih svetov. 

Kar polovico denarja za 
naložbo bo namreč plača-
la Evropska unija, republi-
ka bo prispevala 15 odstot-
kov, 20 odstotkov bo iz tak-
se za obremenjevanje oko-
lja, le 15 odstotkov pa bi 
plačale občine. BJ 

NA KRATKO 
Ceijsifi 

veterani na 
Svetini 

SVETINA - V soboto, 5. 
julija, bo vsakoletno množič-
no srečanje celjskih veteran-
skih organizacij. Pripravlja-
jo ga veterani NOB, veterani 
vojne za Slovenijo iz leta 
1991, veterani iz združenja 
Sever ter Zveza slovenskih 
častnikov. Na Svetini, kjer se 
bodo zbraU ob 11. uri, bo 
slavnostni govornik Vlado Di-
movski, minister za delo, 
družino in socialne zadeve. 
V kulturnem programu bo-
do sodelovali štorska godba, 
pevski zbor upokojencev iz 
Celja ter drugi nastopajoči. 

Bojijo se za 
most 

ŠTORE - Julija bodo po-
stavili prometno signalizaci-
jo, ki bo poskrbela za ome-
jitve prometa čez most pri že-
lezniški postaji. Uporablja-
jo ga preobteženi tovornja-
ki, česar most čez Voglajno 
v bodoče ne bo več vzdržal. 
Čeprav daje na prvi pogled 
videz betonskega mostu, je 
konstrukcija lesena. Tudi nje-
gove lesene pilote so v zad-
njih letih močno načele vre-
menske razmere. Občina, ki 

je dobila most v last od žele-
zarne šele pred tremi leti, ni-
ma denarja za gradnjo nove-
ga. Zato je že naročila ome-
jitveno prometno signaliza-
cijo. 

Od jeseni 
glasbena šola 
ŠTORE - Jeseni bodo od-

prli oddelek šentjurske glas-
bene šole, v katerega se je že 
vpisalo 25 učencev. Prvo šol-
sko leto bodo začeli s pihali 
in trobili, razmišljajo pa tu-
di o drugih glasbilih. Do us-
tanavljanja oddelka je priš-
lo na željo štorskega pihal-
nega orkestra, ki se želi pom-
laditi. Med pogovori s šent-
jursko glasbeno šolo se je ob-
čina obvezala, da bo oddel-
ku priskrbela prostore v do-
mači osnovni šoli. Prav tako 
bo zagotovila glasbila. 

Vrtec tudi v 
Kompoiah 

KOMPOLE - Jeseni bodo 
odprli oddelek vrtca z 18 otro-
ci s tamkajšnjega območja, 
ki obiskujejo zaenkrat še štor-
ski vrtec. V javnem vrtcu bo 
zato po novem namesto šest 
obstoječih oddelkov eden 
manj. Prazno igralnico otrok, 
ki bodo v bodoče v prosto-
rih prenovljene kompolske 
šole, bodo namenili za na-
menski prostor. 

Suša v Štorah 
ŠTORE - V občini Štore so 

imenovali prejšnji teden tri-
člansko komisijo za popis 
škode po letošnji suši, ki ji 
bo predsedoval Jani Glavač, 
predsednik občinskega odbo-
ra za kmetijstvo. Imenoval jo 
je občinski svet, potem ko je 
prejela občina dopis repub-
liške uprave za zaščito in re-
ševanje. Z njim so po vlad-
nem sklepu predlagali naj ob-
činske komisije pripravijo 
oceno poškodovanosti kultur. 

BJ 

Polstoletnica nekdanjih 
osnovnošolcev 

v Novi Cerkvi se je zbrala prva povojna generacija, ki je zaključila osemletko - nižjo 
gimnazijo v Vojniku. 

v razredu je bilo le 18 sošolk in sošolcev, zato so bili toliko bolj povezani. To občutijo še 
danes. Petdeseto obletnico so praznovali pri sošolcu Klincu, njihovemu povabilu pa se je 
odzvala tudi Majda Vrtačnik-Lebič, učiteljica kemije. VŠ 

RADIO,, .CEUE 

Manj avtobusov na 

Zadnje avtobusne zveze iz Celja na Svetino, ki je po 
22. uri, v prihodnje ne bo več. Tako je odločil občinski 
svet v Štorah, saj je med redkimi občinami, ki imajo skle-
njeno pogodbo o sofinanciranju avtobusnih prevozov. 

Pred dvema letoma so jo skleniU s podjetjem Izletnik, to 
pa je nato podpisalo konsignacijsko pogodbo z zasebnikom, 
ki vozi potnike na Svetino s kombijem. Gre za avtobusne 
zveze po 16., 20. in 22. uri, pri čemer so pri zadnji ugotovi-
li, da jo koristijo izjemno redki potniki. 

Za preostali zvezi bodo počakali na september, ko bodo 
ugotovili koliko srednješolcev ju bo potrebovalo v bodoče. 
Takrat bo tudi uvedena drugačna ura začetka pouka, zato 
naj bi prišlo do sprememb v vsakem primeru. BJ 

Zadovoljni iz Baske 
Teden dni junija so vrtičkarji in učenci osnovne šole Dobrna preživeli v celjskem 

domu v Baški. 
Bili so to nepozabni dnevi druženja, plavanja, učenja in aktivnosti v različnih delavni-

cah. Ker lani dom ni bil pravočasno odprt, so morali poiskati drugo lokacijo in letos so z 
nostalgijo po starih časih nestrpno pričakovali dan odhoda. Bili so pisana druščina vrtič-
karjev, drugošolcev, ki so opravili program poletne šole v naravi, otrok, ki imajo zdravs-
tvene težave in tistih iz socialno ogroženih družin. 

Delo v Baški je potekalo na različnih nivojih. Bili so uspešni, za kar ima zasluge tudi 
osebje doma v Baški, ki se zelo trudi. Dom se tako odlikuje po dobri hrani, čistoči in 
prijaznosti. TA, SP 

Likovniki slikali v okolici Vojnika 
V Vojniku so pretekli teden pripravili likovno kolonijo na temo lepot tega kraja in 

njegove okolice. 
Kolonije, ki sta jo organizirala domača občina in Špesov dom starejših občanov, se je 

udeležilo 36 slikarjev iz različnih krajev Slovenije. Ti so nato svoja dela podarili domu. 
Razstava del, nastalih med kolonijo, je na ogled v avli doma, vsak dan med 11. in 20. uro. 
Na fotografiji nekateri udeleženci kolonije, skupaj s predstavniki organizatorjev. EG 



Rop na sodu 
Skok čez kožo, spoštljiva tradicija in vrhunec praznovanja velenjskih rudarjev 

Na velenjskem mestnem 
štadionu se je minulo so-
boto v počastitev 3. julija, 
praznika rudarjev, odvijal 
že 43. tradicionalni skok čez 
kožo. V rudarski stan je na 
ta simbolični način vstopi-
lo 45 novincev, častni skok 
pa je tokrat pripadel mag. 
Tonetu Ropu, predsedniku 
slovenske vlade. 

Osrednja prireditev se je 
pričela ob 17. uri na Titovem 
trgu v Velenju z zborom uni-
formiranih rudarjev, ki so na-
to v paradi krenili po mest-
nih ulicah do štadiona, kjer 
se je odvijala osrednja slo-
vesnost. Ta je svoj vrhunec 
dosegla s tradicionalnim ce-
remonialom, skokom čez ko-
žo, ki ima svoje korenine že 
v daljnem šestnajstem stolet-
ju. Proti prireditvenemu pro-
storu so se valile tudi mno-
žice Velenjčanov in ostalih 
obiskovalcev, ki so na kakr-
šen koli način povezani z ru-
darjenjem in spoštljivo tra-
dicijo praznovanja dneva, ki 
mu zvesto stoji ob strani sveta 
Barbara, zavetnica rudarjev. 

S sobotnim skokom čez 
kožo se je rudarskemu stanu 
zapisalo sedemintrideset ru-
darjev, rudarskih tehnikov, 
strojnikov in elektrikarjev, ki 
so sklenili šolanje v velenj-
skem šolskem centru. Pridru-
žilo se jim je še osem diplo-

mantov Višje šole za rudars-
tvo in geotehnologijo Vele-
nje. 

Slavnostni govornik je bil 
direktor Premogovnika Vele-
nje dr. Evgen Dervarič, ki 
je med drugim poudaril, da 
je premog v Evropi in v svetu 
zanesljiv in pomemben ter sta-
bilen energetski vir, dolgo-
ročni cilj pri zagotavljanju te-
ga črnega zlata pa je tudi za 
velenjske rudarje čim bolj či-
sta tehnologija pridobivanja 

v splošnih težnjah človeštva 
po ohranjanju čistega in zdra-
vega okolja. Vstop v Evrop-
sko unijo prihodnje leto pa 
za slovenske rudarje pome-
ni predvsem nove izzive, pri 
čemer bo treba slediti pro-
cesom prestrukturiranja. »-
Naša moč ni le v zalogah pre-
moga, ampak tudi v naših lju-
deh,« je dejal Dervarič, ko je 
čestital ob prazniku rudarjev. 
Ob tej priložnosti se je zah-
valil dr. Milanu Medvedu in 

mag. Marjanu Hudeju, ki 
sta vrsto let organizirala in 
vodila priprave ter celoten »o-
bred« skoka čez kožo, tokrat 
pa sta to nalogo opravila zad-
njič. V znak zahvale jima je 
izročil zlatnika s simbolom 
svete Barbare. 

Premierova 
obljuba 

Začel se je ceremonial in 
častni skakač je ob ploska-
nju občinstva stopil na šta-
dion, da bi se na simbolen 
način poklonil rudarskemu 
stanu in tudi sam začutil vred-
note, ki rudarjem največ po-
menijo. Boter častnemu ska-
kaču je bil direktor premo-
govnika Dervarič. 

Mag. Tone Rop je, kot ve-
leva tradicija obreda, stopil 
na sod, rekoč: »Sem Tone 
Rop, rojen sedemindvajsete-
ga decembra 1960 v Ljublja-
ni.« Nato je predsednik vla-
de povedal geslo, ki se je gla-
silo: »Naša skupna bodočnost 
sta Slovenija in Evropa - to 
vam zagotavlja Tone Rop.« Na 
ukaz je potem zvrnil vrček 
piva in na ukaz Skoči! uspe-
šno opravil to častno nalo-
go. Tudi premier je od svo-
jega botra prejel zlatnik s sve-
to Barbaro. V nagovoru ob-
činstvu, ki je dobesedno pre-
plavilo mestni štadion, je bil 
novopečeni častni član in 
predsednik vlade kratek in je-
drnat: »Zame to ni bila eno-
stavna preizkušnja in vesel 
sem, da sem danes tu in da 
sem simbolično vstopil v ru-
darski stan. Solidarnost, vza-
jemnost, tovarištvo, samopo-
moč so velike vrednote, ki 
jih moramo ceniti. Ceniti in 
gojiti jih moramo zlasti pri 
vključevanju Slovenije v 
Evropsko unijo, pri čemer 
nam je rudarski poklic za 
zgled. Vsem skupaj, srečno!« 

Sledilo je še petinštirideset 
uspešnih novinskih skokov 
čez kožo letošnje osrednje pri-
reditve praznika velenjskih ru-
darjev, ki se je, tako kot ved-
no, zaključil z družabnim sre-
čanjem ob Škalskem jezeru. 

MARJELA AGREŽ 
Foto: GREGOR KATIC 

Veličastna parada rudarjev ob prihodu na osrednje praznično prizorišče. 

Na vsako spodobno velenjsko fešto sodi tudi rudarska godba na pihala, ponos vsakega Velenjčana. 

Da je letošnja »zelenjava« iz odličnega testa, so z brezhibnimi skoki čez kožo dokazali rudarji-novinci. 

Brezhiben skok Toneta Ropa, dokaz na priloženih fotografijah. Bo šlo 
tudi pri skoku v EU tako gladko? 

Pomemben del obreda je pitje piva - iz vrča na dušek, zato je bil med 
velenjskimi rudarji tudi vrhovni komandant laških pivovaijevTone Tumšek. 

Rdeč nagelj tudi za ministra za delo, družino in socialne zadeve, dr. Vlada 
Dimovskega. 



Klavdija in Simon v 
planetarni preobrazbi 

Odmevna modna akcija v Planetu Tuš - Zanimanje predvsem med mladimi 
»Vaša nova podoba« je na-

slov nove akcije, ki je v Pla-
net Tuš v Celju že drugič pri-
vabila številno občinstvo. 
Minuli petek sta celovito stil-
sko preobrazbo doživela 
Klavdija Rihtar iz Vizor v 
Novi Cerkvi in njen izvolje-
nec Simon Melanšek iz Ce-
lja. Naslednji izžrebani par 
se bo modno spreminjal na 
prireditvi, ki bo zadnji pe-
tek (25.) v juliju, ob 19. uri. 
Tuševo, na modne strune 
ubrano dogajanje, torej še 
marsikaj zanimivega obeta. 

V frizerski salon Mitja Hair 
Team v Planetu Tuš sta Simon 
in Klavdija prišla okoli osem-
najste ure, ko se je njun zu-
nanji izgled začel spreminjati 
z barvanjem las. Klavdija je 
prišla tja s kratkimi lasmi 
oranžne barve, Simonovi las-
je pa so bili kostanjevi. 

Brez ogledal 
Za Klavdijin novi izgled je 

barve in pričesko izbrala fri-
zerka Urška, Simon pa se je 
prepustil domišljiji njene ko-
legice Dagmar. Malo pred 
dvajseto je bil proces barva-
nja končan, oba »modela« sta 
potem, s kapami na glavah, 
stopila na prireditveni oder 
in pred občinstvo, kjer ju je 
čakalo striženje in še obraz-
no ličenje, ki ga je opravila 
vizažistka Vanda. Predstavi-
tveni ceremonial in sploh vso 
dogajanje na odru ter za 
odrom je simpatično in tem-
peramentno povezoval vodi-
telj Franci Podbrežnik. Klav-
dija in Simon, ločena drug 
od drugega, striženja in ob-
likovanja pričesk nista mo-
gla videti, saj pred njima ni 
bilo ogledal. Presenečenje je 
moralo biti popolno! In je tu-
di bilo, v to se je v velikem 

finalu lahko vsakdo prepri-
čal. 

Divje barve; 
modne, kot še 

nikoli 
v nadaljevanju se je preo-

brazba dogajala za odrskimi 
kulisami in bila tlidi očem 
publike nevidna. Simpatič-
ni par se je, vsak zase, preob-
lekel in preobul v nova obla-
čila in obutev, vse v sozvoč-
ju z njeno - njegovo osebnost-
jo, izbrano frizuro ter mod-
nimi trendi tega poletja, za 
kar je bila odgovorna stilist-
ka Saša. Da je bilo pričako-
vanje občinstva, ki je sprem-
ljajo posamezne faze preo-
brazbe, krajše in predvsem 
zabavnejše, je skrbelo kar pet 
temperamentnih plesnih sku-
pin (Top Fit Divas iz Celja, 
plesna šola Povver Dancers iz 
Velenja in Celja, Leaving 
Dreams iz Celja ter Ein'n'Hot 
iz Ljubljane. 

Občinstvo je dočakalo. In 
bilo presenečeno. Najbolj 
navdušeni so bili mladi, pred-
vsem nad pričeskama. Odšte-
kano! Freak! Noro! Odbito! 
je bilo sHšati med najstniš-
ko mladino, malo starejši pa 
so bili navdušeni predvsem 
nad izborom oblačil. 

Simon se 
skorajda ne 

prepozna 
Dočakala sta tudi Simon in 

Klavdija, ki sta do tega tre-
nutka lahko le slutila, kak-
šni bosta njuni novi zunanji 
podobi. Ko je bilo ogledalo 
na desni strani odra končno 
odkrito, je bil Klavdijin ko-
mentar kratek: »Super!« In 
kaj je rekel Simon, ko je na 

levi strani zagledal svoj od-
sev? »Sem to sploh jaz!?« Ob-
činstvo pa je ploskalo, odo-
bravalo. Par je prvič prišel 
na oder v športno-elegantnih 
oblačilih, nato v oblačilih in 
obutvi za prosti čas. Kot da 
so bila izdelana nalašč za Si-

mona in posebej za Klavdi-
jo. Danes je vse, kar sta ime-
la v petek na sebi, njuno. 

Po prireditvi jo je par, sku-
paj s prijatelji, mahnil na pi-
jačo v bližnji gostinski lo-
kal. »Prijateljem in sodelav-
cem je moja nova podoba, 
predvsem frizura, všeč; pra-
vijo, da je skladna z mojim 
temperamentom. Tudi Si-
monov novi izgled so povsod 
pohvalili. Ko so me zagle-
dali moji domači, pa je bil 
to zanje pravi mali šok, a so 
se me kar hitro navadili in 
zdaj jim je moja nova podo-
ba že kar všeč,« nam je po-
vedala simpatična in vedno 
nasmejana Klavdija, po izo-
brazbi ekonomski tehnik, po 
poklicu pa prodajalka. Njen 
Simon, ki je po poklicu ku-
har, je njen sonček, je v pe-
tek zvečer povedala na glas 
pred zbrano množico, in še, 
da ga ima rada zato, ker je 
dober po srcu in ker jo ima 
tudi on rad. »Sva pa bila kar 
pogumna, da sva se prijavi-
la in ni nama žal,« nam je še 
povedala Klavdija. 

Koga bo doletela naslednja 
modna preobrazba Planeta 
Tuš? Prijavnico najdete v tem 
časopisu in v Planetu Tuš, od-
ločil pa bo žreb. Potrebno je 
torej malo poguma in nekaj 
sreče! 

MARJELA AGREŽ 
Foto: GREGOR KATIČ 

Simon se zagleda in se začudi, Klavdija pa pravi: super! 

Takole sta naša junaka izgledala v petek, malo pred začet-
kom preobrazbe, ki se je končala z novima podobama 

Klavdije in Simona. 

Takšna sta bila Klavdija in Simon v novih športno-
elegantnih oblačilih. Poljub na očeh navdušenega 

občinstva. 

Striženje na odprti sceni. Simon se predaja domišljiji in škarjam frizerke 
Dagmar. 

Vaša nova podoba je akcija, 
ki v sodelovanju z izkušenimi 
stilisti vsak zadnji petek v me-
secu poteka v Planetu Tuš v 
Celju. Pot do nove podobe ne 
more biti lažja - izpolnite spod-
nji vprašalnik in sestavite kra-
tek.življenjepis, v katerem se 
predstavite in pojasnite, zakaj 
ste se prijavili. Ne pozabite na-
vesti konfekcijskih številk ob-
leke in obutve. Vsemu prilo-
žite tudi svojo novejšo foto-
grafijo. Vse pošljite na naslov 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje. 

Med vsemi prijavljenimi bo-
mo vsak mesec izžrebali eno 
osebo, ki bo skupaj z izžre-
bancem v Planetu osrečena z 
modno preobrazbo. Izžrebne 
bomo o sodelovanju obvestili 
po pošti. 



Zakaj morajo 
umirati mladi? 

Zgodilo se je v treh sekundah - Devetnajstletnik umrl, od avtomobila ni ostalo skorajda nič 
Pretekli teden so se na Celjskem zgodile najmanj tri 

nesreče, v katerih so bili udeleženi mladi vozniki. Sko-
rajda vsi so bili hudo poškodovani, nesreča, ki se je zgo-
dila v četrtek, 26. junija, v Debru na cesti Celje - Laško pa 
je vzela mlado življenje. Umrl je namreč komaj devet-
najstletni Gašper Podkoritnik iz Laškega, ki je sedel za 
volanom klia. 

Bilo je nekaj minut čez še-
sto uro zjutraj. Gašper naj bi 
se takrat vračal iz nočne služ-
be v enem izmed večjih trgo-
vinskih centrov v Celju, kjer 
je bil zaposlen kot skladišč-
nik. Iz Laškega pa se je tisto 
jutro z avtobusom celjskega 
Izletnika dobre volje na pot 
proti Celju odpravilo 50 upo-
kojencev iz Društva upoko-
jencev Rečica pri Laškem. Nih-
če ni slutil, kakšna tragedija 
se bo zgodila. 

Tik pred Laškim, v Debru, 
naj bi Gašper nenadoma za-
peljal na levi vozni pas. 39-
letni voznik avtobusa Slavko 
Gaber je zaviral in se umikal, 
toda trčenju se ni mogel izog-
niti. Klio je silovito trčil v 
sprednji, levi del avtobusa in 
se od tam odbil na bližnjo trav-
nato površino ob cesto. Vozi-
lo naj bi se takrat vnelo, ogenj 
pa je pravočasno opazil mi-
moidoči in ga z gasilnim apa-
ratom pogasil. Vendar je bilo 
trčenje za Gašperja usodno. 
Umrl je na kraju nesreče. Po-
licisti so takrat zapisali uro 
6.22. Devetnajstletnik je le-
tos že šestnajsta smrtna žrtev 
na celjskih cestah. 

Tri sekunde 
Tudi pet dni po nesreči sko-

rajda vsi, ki so v četrtek vi-
deli tragedijo, o tem še ne 
morejo govoriti. Upokojen-
ci, ki so bili v avtobusu, voz-
niki, ki so vozili za kliom in 
videli nesrečo, delavci, ki so 
morali odstraniti popolnoma 
zmečkano vozilo in tudi po-
licisti, ki so bili na kraju ne-

sreče prvi, so šokirani. »Ne 
moreš verjeti, da se lahko kaj 
takega zgodi, dokler tega ne 
vidiš in občutiš,« nam je po-
vedala Silva Stare, ki je se-
dela na sprednjih sedežih av-
tobusa: »Zgodilo se je v tre-
nutku. Počilo je tako silovi-
to...« 

Na prvih sedežih je sedel 
predsednik Društva upoko-
jencev Rečica pri Laškem, 60-
letni Jože Kotnik: »Odprav-
ljali smo se na zborovanje 
upokojencev pri Murski So-
boti. Pred krajem nesreče sem 
govoril po mikrofonu in ta-
krat se je zgodilo.« Tudi Kot-
nik je pretresljivo povedal, 
da se je vse zgodilo neverjet-
no hitro: »V treh sekundah...« 

V trčenju je Kotnika vrglo 
na armaturno ploščo, zato je 
dobil lažje poškodbe. Lažje 
je bil poškodovan tudi voz-
nik avtobusa. 

»Le prisebnosti voznika av-
tobusa pa se je moč zahvaliti, 
da nismo zgrmeli proti Savi-
nji,« pravi Starčeva. In res. Av-
tobus je Gaber uspel ustaviti 
delno na bankini, delno na ce-
sti. Žrtev bi lahko bilo še več. 

»Po nesreči smo bili vsi 
zbegani in zmedeni. Kasne-
je se je po nas pripeljal drug 
avtr .bus in pot smo nadalje-
vali. V šoku,« dodaja Kotnik. 

»Tako hudo je bilo. Večina 
tistih na avtobusu smo njego-
vo družino dobro poznali. Nje-
gove starše in stare starše,« je 
s težkimi besedami povedala 
Silva Stare. Tudi ona ni poza-
bila na izredno prisebnost voz-
nika, da je vozilo kljub silo-

vitem trku uspel obdržati na 
cesti. Gaber, ki vozi avtobus 
že več kot petnajst let, je tre-
nutno na bolniškem staležu, 
kaj takšnega ni doživel še ni-
koli. Razumljivo, izkušnja je 
boleča, zato ne more govori-
ti o tem. 

Razlog, da je Gašper, ki naj 
bi bil pripet z varnostnim pa-
som, zapeljal na nasprotni 
vozni pas, ni znan. »Obstaja 
verjetnost, da je zaradi utru-
jenosti za volanom zaspal, 
vendar to ne bomo nikoli iz-
vedeli,« pravijo na policiji. 
Ali je vozil več, kot je dovo-
ljeno, še preiskujejo. Na cest-
nem odseku, kjer se je zgo-
dila nesreča, je hitrost ome-
jena na 90 km/h, vendar je 
tudi to dovolj, da se nesreča 
konča tako tragično. »Nesreča 
je zato toliko hujša, ker se je 
zaletel v avtobus. Trčenje 
dveh avtomobilov je nekoli-
ko blažje, ker se odbijeta drug 
od drugega, avtobus pa se za-
radi velike teže ne odbije,« 
so nam povedali na policiji. 

Objokani 
mladi 

»Toliko žalosti in toliko mla-
dih v solzah, kot jih je bilo na 
njegovem pogrebu, še nisem 
videla nikoli,« pravi Starče-
va. Gašperja so pokopali v ne-
deljo, 29. junija, na pokopa-
lišču v Laškem. Na zadnjo pot 
so ga pospremili poleg druži-
ne, prijateljev in znancev tu-
di kolegi in nadrejeni iz služ-
be. »Nihče ni mogel zadrže-
vati solz... Še danes ne mo-
rem verjeti. Priden fant je bil. 
Pozoren in prijazen,« še do-
daja naša sogovornica. 

SIMONA ŠOLINIČ 

Zmečkan klio. V njem se je končalo komaj devetnajstletno življenje. 

Tudi avtobus bi lahko zgrmel po bregu. 

Kruta statistika 
Mladi vozniki spadajo v ri-

zično kategorijo prometnih 
udeležencev. V nesrečah so na-
mreč udeleženi kot žrtve in 
povzročitelji v bistveno več-
jem številu kot ostali. »'Mla-
di' vozniki so lahko tudi voz-
niki srednje in starejše gene-
racije, ki pa imajo kratek voz-
niški staž oziroma so vozniki 
začetniki (do 2 leti po oprav-
ljenem izpitu). Med mlade voz-
nike štejemo tudi tiste, ki so 
dejansko po letih mlajši ali pa 
ne izpolnjujejo formalnih po-
gojev, da bi se lahko pojavlja-
li v cestnem prometu kot voz-
niki motornih vozil, kljub te-
mu pa to počnejo,« razlaga pro-
metni inšpektor na Policijski 
upravi Celje Franci Klanjšek. 

Vozniki, ki imajo vozniško 
dovoljenje do enega oziroma 
do dveh let, so krivci za kar 31 
odstotkov vseh najhujših pro-
metnih nesreč. Samo lani so 
vozniki z vozniškim stažem do 
enega leta povzročili skupaj 
660 nesreč. Toda Klanjšek ob 
tem dodaja še naslednje: »V 
dveh nesrečah, ki sta se kon-
čali z gmotno škodo, so ti voz-
niki sedeli za volanom avto-
busa. 51 nesreč so povzročili 
mladi vozniki koles z motor-
jem, od tega eno smrtno, voz-
niki motornih koles pa so pov-
zročili 60 nesreč, od katerih 
se je ena končala tragično. 540 
nesreč pa so povzročili vozni-
ki osebnih vozil. Kar štiri od 
teh so se končale s smrtjo.« 

Med vzroki prevladujeta še 
vedno neprilagojena hitrost in 
alkohol. Od 540 povzročite-
ljev nesreč, ki so sedeli za vo-
lanom, je bilo 84 vinjenih. Še 
bolj presenetljivo: od 51 pov-
zročiteljev nesreč, ki so vozi-
li kolo z motorjem, jih je bi-
lo pod vplivom alkohola kar 
19, oziroma okoli 37 odstot-
kov. 

V prvih petih mesecih le-
tos so bili vozniki z vozniš-
kim stažem do dveh let ude-
leženi v 366 prometnih ne-
srečah, nobena od teh pa ni 
bila smrtna. Največkrat so tr-
čili zaradi neprilagojene hi-
trosti. Deset voznikov je bilo 
vinjenih, šest jih je napihalo 
nad 1,1 promila alkohola. 

Ponedeljek, 23. junij, Velenje: Na 
lokalni cesti izven Florjana je 15-
letni fant z neregistriranim oseb-
nim avtomobilom je v desnem ne-
preglednem ovinku izgubil oblast 
nad vozilom in zapeljal na strmo 
nabrežino ter po nekaj metrih trčil 
v drevo. V nesreči sta se voznik in 
sopotnik na zadnjem sedežu lažje 
poškodovala, sopotnik na spred-
njem sedežu pa je utrpel hudo tele-
sno poškodbo. 

Nedelja, 29.junij, Šmarje pri Jelšah: Na 
regionalni cesti v Imenem je 24-letni voz-
nik osebnega vozila zaradi vožnje preb-
lizu desnega roba vozišča zapeljal s ce-
ste in trčil v drevo, kjer je ostal vkleščen 
v vozilu. Huje poškodovanega voznika 
so iz avtomobila rešili gasilci. 

Ponedeljek, 30,junij, Lesično: 15-letnik 
je vozil neregistrirano osebno vozilo in v 
desnem nepreglednem ovinku zapeljal na 
nasprotni vozni pas. Trčil je v 17-letnega 
voznika neregistriranega kolesa z motor-
jem, ki kljub zaviranju trčenja ni mogel 
preprečiti. Oba sta se huje ranila. 

Ponedeljek, 23. junij. Slovenske 
Konjice: 23-letna voznica osebne-
ga vozila je na regionalni cesti Stra-
nic v desnem preglednem ovinku 
iz neznanega vzroka zapeljala na 
nasprotno smerno vozišče in trči-
la v nasproti vozeč avtomobil. Voz-
nica je po nesreči hudo poškodo-
vana ostala vkleščena v vozilu. 
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Steklenico so mu 
potiskali v zadnjico 

Tako pravijo Šoštanjčani, ki govorijo o zverinskem mučenju 40-letnega Majca - So ga umorili mladoletniki?! 
Skoraj ves četrtek je pred za-

puščeno stavbo sredi starega 
mestnega jedra v Šoštanju stal ve-
lenjski policist. Razlog: brutalni 
umor 40-ietnega M. J. iz Velenja. 
Kriminalisti še vedno opravljajo 
razgovore, zbirajo dokaze in iš-
čejo sledove. Priprli so tudi več 
oseb. Bolj zgovorni od policistov 
pa so Šoštanjčani. Namigujejo na 
grozljivo mučenje, ki sodi bolj v 
kakšno ameriško grozljivko kot 
v Šoštanj. 

Gre za 40-letnega Marjana Jan-
čiča iz Velenja, ki so ga v Šoštanju 
poznali kot Majca. V noči na po-
nedeljek naj bi ga umorila skupi-
na fantov. Maje naj bi umrl v iz-
jemnih mukah, saj naj bi ga fantje 
pretepli in zverinsko trpinčili. Med 
drugim naj bi ga slekli, na njem 
ugašali cigarete in mu v zadnjico 
potiskali steklenico. Vendar so to 
neuradne informacije, ki jih uteg-
ne potrditi sodna obdukcija. Dali 
so nam jih Šoštanjčani, v katerih 
je moč opaziti neverjeten bes in 
jezo, češ, da je tamkajšnja polici-
ja 'zanič'. »Sama mafija. Policisti 
točno vedo, kdo krši zakon, pa nih-
če ne ukrepa! Pa tole..., kako se 
lahko kaj takega zgodi sredi mest-
nega jedra?!« je ogorčen starejši 
občan. 

Majca sta v ponedeljek v naj-
višjem nadstropju zapuščene hi-
še, v kateri so bili včasih prodaj-
ni prostori Kovinotehne, v nad-
stropjih pa stanovanja, našla dva 
mlajša fanta. Najprej naj bi opa-
zila noge, nato pa stekla po kole-
ge in se z njimi vrnila. Potem so 
skupaj poklicali policijo. Pred fo-
toaparat niso želeli stopiti niti 
nam zaupati imen. Bojijo se. Vsaj 
eden iz skupine, ki naj bi umori-
la Majca, je nevaren, pravijo. Lah-
ko bi se maščeval. 

Iziivljaiije 
mladoletnikov?! 
Med osumljenci brutalnega umo-

ra naj bi bili fantje, vsi še mlado-
letni. V Šoštanju jih menda dobro 
poznajo. Poznal naj bi jih tudi Maje, 
ki je bil zadnja leta brez svojega 

pravega prebivališča. Kako so ga zva-
bili ali odvlekli v zgornje prostore 
hiše, kriminalisti še preiskujejo. 

Zanimivo pa je predvsem to, da 
je bilo še v torek dopoldne na strehi 
hiše videti odvrženo obleko. Ljud-
je trdijo, da je bila njegova. Moš-
ki, ki ni želel biti imenovan, pa 
nam je povedal, da je v ponede-
ljek ob pol sedmih zjutraj, ko je 
začel z delom, na cesti, tri metre 
od vhoda v zapuščeno stavbo, vi-
del obutev, ki naj bi pripadala Maj-
cu. Starejši par, ki na trgu prodaja 
suho robo in se je v Šoštanj tisti 
dan pripeljal vsaj dve uri prej, tr-
di, da copat okrog pete ure tam še 
ni bilo. Copate je naš sogovornik 

vrgel v smeti, a so jih kriminalisti 
izbrskali in odnesli, obleka pa je 
bila na strehi še v torek! Zakaj je 
niso odstranili? 

Prosil za denar 
Majca so nazadnje videli v sobo-

to, največkrat pa so ga opazili pred 
šoštanjsko blagovnico, kjer je mi-
moidoče prosil za denar. »Nikoli 
ni bil vsiljiv. Nekdo mu je dal sto, 
nekdo tudi jurija ali še kak tisočak 
več. Pa je šel s tistim denarjem v 
trgovino in si kupil pijačo,« nam je 
povedal moški, ki ga je vedno sre-
čeval na ulicah: »Včasih je prosil še 
za kakšno cigareto, nekateri pa so 
v trgovini kupili kilo kruha in mu 

jo dali. Veste, denar je vedno pora-
bil le za alkohol. Zapil se je. Ško-
da. Nekoč je bil fin in simpatičen 
dečko, zdaj pa si ga videl tam ne-
malokrat z modricami in uničene-
ga zaradi pijače!« 

Nekaj časa je delal v Gorenju 
in v velenjskem premogovniku, 
vendar mu delo ni preveč dišalo. 
»Delal je takrat, ko ni imel de-
narja,« še dodajajo nekateri. V Ve-
lenju naj bi imel dve sestri in enega 
brata, s katerimi menda ni bil v 
stiku. Prespal pa je tam, kjer je 
pač lahko. Včasih tudi pri svojem 
prijatelju Darku B. Taga naj bi po-
licisti tudi prijeli poleg še štirih 
mladoletnikov. 

V mlajših letih je bil Maje velik 
up šoštanjskega rokometa, ven-
dar naj bi mu pot do uspeha pre-
prečile neurejene družinske raz-
mere. »Živel je v Velenju, ko pa 
mu je umrla mati, z očimom ni 
mogel živeti. In je šel svojo pot. 
Žal, samo še navzdol,« so nam go-
vorili mimoidoči, ko so se ustav-
ljali pred hišo, kjer so našli nje-
govo truplo. 

V neposredni bližini naj bi se Maje 
sestajal s svojimi kolegi, prav tako 
brezdomci in ljudmi, ki so svoj de-
lovnik preživljali na ulicah in pro-
sili za denar. Izvedeli smo še,da naj 
bi se Majčevi družbi večkrat pri-
ključila skupina mladeničev in se 
z njimi pogovarjala. 

'Mafijska policija' 
Vsi, ki so se torkovo dopoldne, 

ko je dostop k hiši preprečeval po-
licijski trak, zbirali na pločnikih, 
pa so povedali, da z Majcem ni bi-
lo nikoli težav: »S policisti je že 
imel kdaj pa kdaj kakšne proble-
me, vendar nikoli zaradi tatvin ali 
česa podobnega. Tudi posla s to 
mafijo ni imel.« 

Skoraj nihče pa ne pozabi ome-
niti, da je njihova policija neus-
pešna pri svojem delu. »Pri šoli in 
v Kajuhovem parku se vsak dan zbi-
ra okrog deset do petnajst mladih. 
Divjajo z neregistriranimi motor-
ji in avtomobili. Kako jim pohci-
ja nič ne more, če vedo, kje se zbi-
rajo in kaj počnejo? Saj jih slišijo 
in vidijo vsi. Le policisti očitno ne,« 
se huduje moški, ki je šel mimo 
gruče zbranih na Trgu svobode. 
Omeni tudi številne tatvine in vlo-
me v trgovine in gostilne ter nekaj 
napadov starejših na domu. »Zad-
njič je nek >mulc< v vozilo kolega 
vrgel kamen. K sreči ni zadel spred-
njega stekla, ampak steklo na zad-
njih vratih. Lahko bi ga zadel v gla-
vo! Pa mu nič ne moreš,« še doda-
ja in se obrne na novinarje: »Pri-
dite kdaj ponoči sem. Boste vse 
videli. Pa zapišite kaj. Povejte na 
glas, če si že policisti ne upajo ni-
česar storiti!« 

SIMONA ŠOLINIČ 
Foto: GREGOR KATIČ 

Kdo je odvrgel obleko na streho? Je bila res Majčeva? Zakaj je kriminalisti v torek še niso odstranili? 

Šoštanjčani so zgroženi nad brutalnim umorom in nezadovoljni s policijo Kriminalisti še vedno zbirajo obvestila. Več o tem bodo povedali, ko bodo zaključili preiskavo 



PREGLED SEZONE: ELEKTRA SOSTAN J 

Šoštanjčani iiit sezone 
Odločitev o tem, ali Miloš Sagadin ostaja trener, bo znana še ta teden 

Šoštanjska moška ko-
šarka je v minuli sezoni 
dosegla največji uspeh v 
svoji zgodovini, kajti moš-
tvo Elektre ob koncu se-
zone s šestim mestom po-
trdilo odlične igre, ki jih 
je ekipa dokazovala vso 
sezono. Največ zaslug za 
uspehe v minuli sezoni 
ima nedvomno trener Mi-
loš Sagadin, ki se je pred 
sezono preselil iz Polzele 
v Šoštanj in skupaj z igral-
ci in upravo naredil velik 
korak naprej. 

Spomnimo se uvodne se-
zone Šoštanjčanov, ko so se 
reševali vse do zadnjega ko-
la. Tedaj so v ekipi igrali šte-
vilni tujci, mladi domači 
igralci pa so večinoma se-
deli na klopi. Čeprav je ka-
rizmatični trener Dejan Sr-
zič vseskozi napovedoval, 
da bo ostal trener Elektre, 
pa se to ni zgodilo. Kmalu 
po koncu sezone je zapustil 
Šoštanj, z njim pa tudi šte-
vilni tujci, Arsič, Warmsely, 
Marinkovič, Maličečevič, 
Šaporac. Poleg njih pa so 
klub zapustili še Rizman, 
Čmer in Popovič. Novemu 
trenerju Milošu Sagadinu je 
na razpolago ostalo le ne-
kaj igralcev. V ekipo je za-
to najprej vključil domače 
mlade igralce, iz Ljubljane 
pripeljal organizatorja igre 
Bojana Kovača, kot tujca 
pa sta v vrste Elektre prišla 
Damir Latovič in Miljan 
Čustič. 

Namesto 
obstanica liga 

za prvaica 
Sagadin je z moštvom vse-

skozi trdo delal, kar je kaj 
kmalu dalo prve rezultate.. 
Igralci so namreč sprejeli 
njegov način vodenja, igra 
Šoštanjčanov pa je bila iz 
tekme v tekmo boljša. Kljub 
temu, da so hitro ostali brez 
poškodovanega Kovača, se 
niso odločili za okrepitev 
na branilskem položaju, 
temveč so v klub pripeljali 
še izkušenega Blaža Ruči-
gaja. Kot se je kasneje po-
kazalo, je bil to zadetek v 
polno. Trda obramba na me-
ji prekrška, ter igranje z vsaj 
desetimi igralci je postalo 
zaščitni znak ekipe iz Ša-
leške doline. Velika minu-
taža domačih mladih igral-
cev pa je počasi, a vztrajno 
privabljala v dvorano v Šo-
štanj vse večje število gle-
dalcev. 

Mnogi »strokovnjaki« so 
pred sezono v Elektri vide-
h najresnejšega kandidata 
za izpad iz lige, Šoštanjča-
ni pa so na koncu igrali v 
ligi za prvaka. Boj za peto 
mesto v Sloveniji so izgu-
bili šele v zadnji tekmi pr-
venstva. Statistika ekipe v 
minulem prvenstvu kaže, da 
je v minuli sezoni na par-
ket stopilo kar 19 igralcev. 
Ob tem pa so svojo prilož-
nost dobili tudi mladi, in z 

veliko minutažo tudi upra-
vičili zaupanje trenerja Sa-
gadina. 

Izkušeni Dagmar Dražo-
vič je kljub temu, da je bil 
osamljen na mestu organi-
zatorja igre, skozi vso se-
zono odlično vodil moštvo. 
Ob tem pa sta se vso sezono 
ob njem kalila Denis Div-
jak in Marjan Vidovič. K 
presenečenju je pripomoglo 
tudi to, da v moštvu ni bilo 
nobenega zvezdnika, pa tudi 
dobro vzdušje med igralci, 
ki so klub trdemu delu pod-
pirali trenerja Miloša Saga-
dina. Vse to pa je ob koncu 
botrovalo odličnemu rezul-
tatu šoštanjskega prvoliga-
ša. 

Sagadin 
ostaja? 

čeprav je bilo precej go-
vora o tem, da bo trener Sa-
gadin zapustil ekipo po se-
zoni, se to (še) ni zgodilo. 
Kmalu po koncu tekmova-
nja je upravni odbor kluba 
javnosti sporočil, da je s Sa-
gadinom podaljšal pogod-
bo, kar bi bila vsekakor naj-

boljša rešitev. Vendar je Mi-
loš Sagadin pred dnevi iz-
javil, da še ni podpisal ni-

česar. Končna odločitev, ali 
ostaja v Šoštanju, bo verjet-
no znana do konca tega ted-
na. 

V celotni Šaleški dolini bo 
imel Sagadin (če seveda os-
tane v Šoštanju) na razpola-
go še dovolj mladih fantov, 
ki jih bo nedvomno našel in 
vključil v delo prvega moš-
tva. Ob tem v klubu napove-
dujejo še dodatno pomladi-
tev moštva, saj naj bi najsta-
rejši igralci komaj prešli mejo 
dvajsetih let. Prav gotovo pa 
bodo morali poiskali okre-

pitev na položaju organiza-
torja igre, kajti Kovač v pri-
hodnji sezoni ne bo več igral. 
Prav tako se še ne ve, ali bo v 
klubu ostal Ručigaj, saj ob-
staja možnost, da se bo po-
novno podal v tujino. Vods-
tvo kluba ima za novo sezo-
no že pripravljene nekatere 
rešitve, vendar o imenih tre-
nutno še ne želijo govoriti. 
Moštvo čakajo trde priprave 
za novo sezono, a jim opti-
mizma že sedaj ne manjka. 

JANEZ TERBOVC 
Foto: GREGOR KATIČ 

Čustič icot strelec^ 
Latovič ifot sicaicaiec 

v Elektri so štirje igralci v sezoni povprečno dosegli več 
kot deset točk na tekmo. Prvi strelec moštva je bil Miljan 
Čustič z povprečjem 15,9 koša, zbral pa je tudi 2,5 skoka. 
Blaž Ručigaj je z deset manj odigranimi tekmami manj 
zbral 14,2 koša na tekmo in imel 4,8 skoka. Najboljši 
skakalec ekipe je bil Damir Latovič z 5,4 skoka, dosegel 
pa je tudi 7,8 koša na srečanje. 

Košarkarji šoštanjske Elektre so v končani sezoni z rezultati presenetili vse. 

Eicipna naslova v Velenje in 
Rogaško Slatino 

Po več kot desetletju so 
v Gotovljah organizirali 
tridnevno državno prvens-
tvo v preskakovanju ovir 
za vse starostne kategori-
je med posamezniki in eki-
pami. 

Pri članih so med ekipa-
mi zmagali Velenjčani v po-
stavi Aleš Pevec, Lovro Blat-
nik in Matjaž Čik. Pri mla-
dincih je bil najboljši konje-
niški klub Rogaška Slatina, 
v kateri je bil poleg Alek-
sandra Pekošak in Petra 
Kladnika tudi Blaž Ferja-
nič, ki je naslov najboljše-
ga osvojil tudi med posamez-
niki. 

Omeniti velja še nastop 
druge ekipe Ganymeda iz 
Žalca (Primož Rifelj in Gaš-
per Kolar), ki sta med člani 
osvojila drugo mesto. Med 
posamezniki je bil med čla-
ili Velenjčan Matjaž Čik tret-
ji, Žalčan Gašper Kolar pa če-
trti. Pri mlajših mladincih je 
zmagala Taja Simonka iz Tr-
nove. 

Po tekmovanju je predsed-
nik kluba in vodja gotovelj-
skih športnih delavcev Miro 
Novak povedal: »Vesel sem. 

da smo bili gostitelji enega 
največjih konjeniških tekmo-
vanj pri nas. Ob tem pa sem 
vesel tudi dejstva, da so kar 

trije državni naslovi ostali na 
Celjskem.« 

JK 
Foto: TONE TAVČAR 

Gašper Kolar iz žalskega konjeniškega kluba Ganymag je med članskimi ekipami skupaj s Promožem 
Rifijem osvojil drugo mesto. 



Slovenci izbrali 
skupino C 

Ugoden žreb naših rokometašev za EP 2004 pri nas - Pomlajena 
reprezentanca pustila bled vtis 

Na slovenski Obali je mi-
nuli konec tedna padel za-
stor na rokometno sezono 
2002/03. Potem ko se je 
klubski del končal konec 
maja, so morali reprezen-
tanti Slovenije opraviti še 
enomesečne priprave na EP 
2004, ki so se končale s tur-
nirjem za Lovoriko Slove-
nije v Kopru. Poleg same-
ga turnirja, na katerem so 
nastopile še reprezentance 
Švedske, Španije, Srbije in 
Črne Gore, je bil glavna 
atrakcija žreb skupin za 
evropsko prvenstvo, ki bo 
od 22. januarja do 2. fe-
bruarja prihodnje leto v 
Sloveniji. 

Petkova spektakularna 
zmaga nad reprezentanco 
Švedske s 30:27 je bila kra-
sen uvod v žreb, ki je bil or-
ganiziran na vrhunski ravni. 
Slovenci so izbrali skupino 
C, v kateri bodo nastopali 
skupaj s Češko, Madžarsko 
in Islandijo. Žal je bilo na-
daljevanje rokometnega vi-
kenda bolj klavrno. Sledil je 
visoki poraz s Španijo, ki je 
slovensko izbrano vrsto de-
klasirala s kar 16 goli razli-
ke (37:21) in nato še ena sla-
ba predstava proti Srbiji in 
Črni Gori, ko so naši fantje 
izgubili z 28:21. Kljub temu, 
da so manjkali nekateri no-
silci igre Aleš Pajovič, Ivan 
Simonovič, Renato Vugri-
nec, Uroš Zorman, Zoran 
Lubej in Beno Lapa j ne, je 
bilo videti, da Slovenija le 
nima tako širokega izbora 
igralcev, kot je napovedoval 
selektor Niko Markovič. 

Gotovo ima veliko pers-
pektivo, toda očitno je, da 
Luki Dobelšku, Matjažu 
Mlakarju, Miladinu Koz-
lini. Vidu Kavtičniku, Ju-
retu Natku, Marku Oštir-
ju in ostalim mlajšim igral-
cem manjkajo izkušnje in 
predvsem težke tekme. Ne-
kateri morajo pridobiti še 
kar nekaj telesne mase in mo-
či, da se bodo lahko kosali 
z najbol j kakovostnimi 
evropskimi igralci in repre-
zentancami. Očitno je bilo, 
da so igralci že nekoliko za-
sičeni z rokometom, toda 
kaj lahko na to porečejo ne-
kateri precej bolj obreme-
njeni tuji zvezdniki, npr. Šte-
fan Lovgren, Thomas 
Svensson, Albertos Entrer-
rios, Hose Javier Hombra-
dos in drugi. 

Glede na visoke cilje, ki 
jih imamo na evropskem pr-
venstvu, obeti niso nič kaj 
rožnati . Časa ni prav veli-
ko, zato bo moralo stro-
kovno vodstvo krepko za-
vihati rokave in pljunit i v 
roke, če se bomo hoteli za-
vihteli do odličja. Največ-
ji osvežitvi v izbrani vrsti 
sta zagotovo igralca Gore-
nja vratar Gorazd Škof in 
krožni napada lec Matjaž 
Mlakar. Prvi je potrdil od-
lične obrambe med sezo-
no in dokazal selektorju, da 
si zasluži konstantno minu-
tažo, medtem ko je z Mla-
k a r j e m veliko pr idobi la 
predvsem obramba, kjer je 
sevniški silak odl ično 
opravljal najbol j odgovor-
ne obrambne naloge. 

Pohvaliti velja še Luko 
Žvižeja, ki je razen neka-
terih ponesrečenih strelov 
odigral izredno korektno, 
visoko raven, tako kot se 
spodobi, pa je pokazal tudi 
na jbol j izkušeni , kapetan 
Roman Pungartnik. Kljub 
relativno slabemu rezulta-

tu, ki mu je botrovala pred-
vsem neuigranost in pa teh-
nične napake, je treba na drugi 
strani pohvaliti izjemno or-
ganizacijo turnirja v Kopru, 
ki je Rokometna zveza Slo-
venije služil kot test skupine 
na evropskem prvenstvu. 

MITJA GAVRILOSKl 

Luka Žvižej 

Izžrebane skupine za EP 2 0 0 4 
Skupina A (Velenje): Švedska, Rusija, Ukrajina, Švica; 
skupina B (Ljubljana): Danska, Španija, Porugalska, 

Hrvaška; 
skupina C (Celje): Islandija, Češka, Slovenija, Madžar-

ska; 
skupina D (Koper): Francija, Nemčija, Srbija in Črna 

Gora, Poljska. 
V nadaljevanje se bodo uvrstile prve tri uvrščene repre-

zentance v skupini, križale pa se bosta skupini A in B ter C 
in D. Slovenija bo drugi del prvenstva igrala v hali Tivoli v 
Ljubljani. 

^ ^ A KRATKO 
Uspešni strelci iz 

Rečice pri Lašicem 
Ljubljana: Na strelišču Strelske zveze Slovenije so pri-

pravili drugi del državnega prvenstva v streljanju z maloka-
librsko (MK) pištolo proste izbire in malokalibrskimi puš-
kami za vse kategorije in v vseh disciplinah. Na tekmovanju 
so se izkazali člani strelskega društva Dušan Poženel iz Re-
čice pri Laškem. Med posamezniki so osvojili tri zlata od-
ličja, dva srebrni in bronasti medalji, med ekipami pa eno 
zlato ter štiri srebrne medalje. Med mladinci je z MK pišto-
lo proste izbire zmagal Uroš Taskar, med člani Peter Tka-
lec, člani strelskega društva Rečice pa so zmagali tudi med 
članskimi ekipami. Z MK puško 60 metrov leže je bila med 
mlajšimi mladinkami najboljša Maja Vengust, med starej-
šimi mladinci pa si je naslov pristreljal Damijan Ojster-
šek. Med pionirji so v disciplini MK pištole 30 leže zmagali 
Pečičani, med posamezniki pa Jaka Tot. Med ekipami so v 
isti kategoriji zmagale tudi pionirke, prav tako pa tudi Pe-
tra Ojsteršek. V kategoriji MK puške lO-i-lO-i-lO so med eki-
pami tako med pionirji kot pionirkami zmagali člani Duša-
na Poženela, med pionirji ponovno Jaka Tot, med ponirka-
mi pa je prvakinja postala Marina Pusar. 

Zmagala Anja Cerut in Uroš 
Seme 

Celje: V mestu ob Savinji so v nedeljo že sedmič zapored 
organizirali Dan triatlona 2003. Udeleženci so morali od-
plavati 750 metrov, prekolesariti 20 kilometrov in preteči 
5.000 metrov. V triatlonu za pokal Radia Fantasy pa je v 
absolutni kategoriji zmagala Anja Cerut pred Polono Raj-
helj in Urško Orožen, pri moških pa Uroš Seme pred Gre-
gatom Hočevarjem in Jurijem Lovšetom. 

Merkur bo igral tudi v Prištini 
Priština: V mednarodno žensko košarkarsko ligo Trocal 

so bile sprva prijavljene le ekipe iz Avstrije, Hrvaške, Bosne 
in Hercegovine in Slovenije. Sedaj pa so se jim pridružile še 
predstavnice Prištine. Omenjeni klub je ligi, v kateri bo 
igral, za pristop in možnost svojega tekmovanja ponudil 
možnost brezplačnega prevoza z letalom za ostale ekipe. 
Slovenijo bodo v omenjeni ligi zastopale ekipe Merkurja, 
Lek Ježice in Maribora. Celjskim košarkaricam je zvestobo 
za naslednji dve sezoni obljubila tudi Jozičeva. (JK) 

Strokovne okrepitve v ŽRK 
Celje 

Celje: Ženski rokometni klub Celje, ki nastopa v 1. B ligi, 
je minulo sezono s svojimi mladimi igralkami osvojil osmo 
mesto med drugoligašicami. V teh dneh pa so se v klubu 
močno okrepili. Ne sicer z novimi igralkami, temveč v stro-
kovnem vodstvu. Mladim rokometašicam bodo odslej po-
magali Mišo Toplak, ki bo skrbel za strokovno delo v klu-
bu. Mlajše selekcije bo imel na skrbi Miha Bojovič, z vra-
tarkami pa bo delal Milovan Tomič, nekdaj odličen celjski 
vratar. Celjanke bodo s pripravami na novo sezono pričele v 
drugi polovici avgusta. (JK) 

Šahisti Šentjurja uspešni 
Šentjur: Šahisti Šentjurja, ki v zadnjem času nastopajo 

pod imenom svojega pokrovitelja Bohorč, bodo jeseni pro-
slavili 50-letnico igranja šaha. V tem času uspešno nastopa-
jo v dvanajstčlanski slovenski poletni ligi. Po polovici tek-
movanja so na tretjem mestu. 

V Šentjurju pripravljajo ob jubileju tudi zbornik o doga-
janju v minulih 50-tih letih. Ker so kar nekaj gradiva izgubi-
li, eden od veteranov šaha na Celjskem Zvonko Streiher 
prosi vse ljubitelje šaha, da jim morebitne podatke oziro-
ma fotografije pošljejo na njihov klub. (JK) 

Jubilej športnega društva 
Andraž 

Andraž: V Andražu nad Polzelo so v soboto s številnimi 
športnimi aktivnostmi in slavnostno sejo upravnega odbora 
obeležili 25-letnico njihovega športnega društva. Ob usta-
novitvi je bilo v društvu 25 članov, imeli pa so nogometno, 
rokometno in šahovsko sekcijo. Kasneje sta začeli delovati 
še strelska in trim sekcija, ki se je kasneje preimenovala v 
planinsko sekcijo. (TT) 

I^NliVISKI K O T I Č E I T 
Planinsko društvo Zlatarne Celje vabi: 12. in 13. julija 

na Rjavino in Vrbanove špice. Odhod ob 4.30 uri z avtobu-
snega postajališča ob Glaziji. Prijave do 7. julija na tel. 545 
29 27 ali 040 324 669. 

Spodletela združitev Šmartnega in Rudarja 
Kar nekaj časa se je govorilo o združitvi nogometnih 

klubov Ere Šmartno in velenjskega Rudarja, ki naj bi 
bila potrjena v teh dneh, vendar pa do tega ni prišlo. 

Era Šmartno je v minuli sezoni osvojila četrto mesto v ligi 
Simobil, Velenjčani pa so izpadli. Potem ko sta odločitev o 
povezovanju sprejeli skupščini obeh klubov, pa se je zatak-
nilo na Nogometni zvezi Slovenije. Informacije o tem, za-

kaj je prišlo do tega, so bile zelo skope tako v Velenju kot v 
Šmartnem, saj so bili v obeh krajih za združitev. Neuradno 
pa se je izvedelo, da naj bi bili za Nogometno zvezo sporni 
dve zadevi: status nove ekipe, ki ga ne moreš prenesti na 
drug klub. Sporno pa naj bi bilo tudi ustanavljanje nove 
firme, ki bi prevzela pravice Ere za nastopanje v 1. ligi. 

GP 

Nogometna šola Mali šampion znova na Rogli 
Nogometna šola Mali šampion, ki jo vodi Jani Žilnik, letos že osmič zapored na Rogli organizira šestdnevni nogometni 

kamp. Zaradi velikega števila prijav so letos mlade nogometaše razdelili v dve skupini. Prva skupina 91 otrok do 11. leta 
starosti je bila na Rogli od 24. do 29. junija. Rdeča nit druženja mladih udeležencev je bil sicer nogomet, mladi nadobud-
neži pa so se poleg tega tudi veliko družili in se ukvarjali tudi z drugimi športnimi aktivnostmi. Tako so npr. igrali namizni 
tenis, plavali v tamkajšnjem bazenu, imeli so tudi karaoke. V drugi skupini bo 60 mladih nogometašev, starih 11 let in 
starejših. Ta skupina bo s kampom na Rogli pričela 29. julija, tam pa bodo ostali do 3. avgusta. (GP) 



Obrnjenost na 
slovensko stran 

Hrvaški župan iz Obsotelja piše tudi v slovenščini 
Književnik Božidar Bre-

zinščak Bagola, župan lir-
vaške obmejne občine Hum 
na Sutli, je vse življenje bolj 
ali manj obrnjen na sloven-
sko stran. V obnovljenem 
gradu Strmol v Rogatcu je 
bila prejšnji teden predsta-
vitev njegove knjige v slo-
venskem jeziku. 

Na trgu," ki je bil pred do-
brim desedetjem povezan s 
Humom na hrvaški strani v 
en kraj. Najbližje hiše obeh 
naselij loči le ozka struga Sot-
le. Brezinščak izvira iz bliž-
nje vasice Vrbišnica, ene od 
osemnajstih v občini, kjer je 
danes župan. 

»Ko sem se z ostalimi otro-
ki začel igrati na domačem 
hribu na levi strani Sotle, se 
je v moje srce najgloblje za-
risala čudovita slika sloven-
skih planin; Donačke gore, 
Boča, Bohorja, vse tja do 
Kamniških in Julijskih Alp,« 
je zapisano v intervjuju z 
njim, objavljenem v knjigi. 

ki jo je izdala Mohorjeva druž-
ba Celje. Kot ministrant je 
vsako jutro pešačil v dobre 
pol ure oddaljeno župnijsko 
cerkev ter občudoval cerkvi 
svete Trojice nad Rogaško Sla-
tino in svete Eme nad Prista-
vo ter grad Podčetrtek. 

»Domača govorica je bila 
različna od vasi do vasi in 
skoraj sorodnejša bližnjim 
štajerskim govorom kot pa 
kajkavski govorici v Pregra-
di ali Krapini. Bile so to ko-
maj hrvaško zaznamovane 
besede. Morda ravno zaradi 
tega vse življenje odmevajo 
v meni v želji po kulturno 
boljšem standardu življenja 
in jezikovno boljšem standar-
du hrvaškega knjižnega jezi-
ka,« je zapisano v njegovi 
knjigi Moje slovenske izkuš-
nje - potopisi, zapisi, pesmi 
in spomini, v založbi Mohor-
jeve. 

Poleg potopisnih črtic s hr-
vaških romarskih poti ter Sve-
tih gor nad Bistrico ob Sotli 

ter različnih drugih zapisov 
so v novi slovenski knjigi prav 
tako njegove pesmi. Božidar 
Brezinščak Bagola piše tako 
v hrvaškem kot slovenskem 
jeziku. V času študija v Ljub-
ljani je bil sodelavec Dialo-
gov, Sodobnosti, Problemov, 
Prostora in časa. Tribune, 
Obrazov, Literarnega noktur-
na Radia Ljubljana... Leta 
1974 je prišlo do objave nje-
gove pesniške zbirke v slo-
venskem jeziku, Samoobsod-
ba, ki je izšla v zbirki Pota 
mladih. 

V poznih sedemdesetih le-
tih je v Sloveniji doživljal ži-
vahno intelektualno vrenje. 
V tistem času se je osebno sre-
čal s pomembnimi slovenski-
mi izobraženci, ki jih opisu-
je v spominskem delu knji-
ge. Tako še posebej s seda-
njim nadškofom, »vzorni-
kom« Francem Rodetom, ob-
soteljskim rojakom, »vzpod-
bujevalcem« Antonom Stre-
som, »svetovalcem« Janezom 

Gradišnikom, »pesnikom« Ed-
vardom Kocbekom in »du-
šnim pastirjem« Frančkom 
Križnikom iz Šmarja pri Jel-
šah, poznejšim urednikom 
Družine ter oporečnikom za 
obe strani. 

Brezinščak, ki že drugi man-
dat opravlja funkcijo župana 
občine na meji s slovenskimi 
občinami Rogatec, Rogaška Sla-
tina in Podčetrtek, je napisal v 
matemem jeziku že devet knjig 
pesmi in proze. Tako je med 
drugim član Društva hrvaških 
književnikov. Društva hrvaških 
književnih prevajalcev ter Druš-
tva hrvaško-slovenskega prija-
teljstva. V hrvaščino je preve-
del več slovenskih avtorjev, od 
Josipa Jurčiča do pravnika Lju-
ba Bavcona. 

Za uspešno povezovanje obeh 
kultur je leta 1995 prejel slo-
vensko državno priznanje, ki 
mu je leto pozneje sledilo hr-
vaško priznanje za izjemne za-
sluge na kulturnem področju. 

BRANE JERANKO 

Slov transition 
Sodobni ples, 24. junija ob 

21. uri, Knežji dvorec Celje 

Slov transition se začne s 
protestnim manifestom o ča-
su zgodovinskega in obstoje-
čega izkoriščanja čbveka, med 
drugim tudi državljana naše 
nove. kapitalistične države. 
Navedena dejstva, splošno 
znana in predočena v zgodo-
vini, filozofiji in sodobnih ezo-
teričnih gibanjih, se na razne 
načine vpletajo v svet sodob-
ne umetnosti. 

Na odru so postavljena le-
sena stojala, prekrita z belim 
papirjem, scena je vidno raz-
deljena na dva bela papirna-
ta bloka. Prvi del je Borut Hlu-
pič prebarval z rdečo barvo in 
ga označil z izrisavanjem sim-
bolov obstoječega življenja. kot 
so križi, polmesec, petokraka 
zvezda. Drugi del pa predstav-
lja stopnjo energetskega pre-
hoda ali tranzidjo iz nižje 
zemljske sfere v višje vesoljno 
bivanje, zato je papir med 
scenskim dogajanjem prebar-
van z odtenki vijoličaste bar-
ve, nato pa še izpolnjen z 
naivnimi risbicami ezoterič-
nih simbolov, ki verjetno izra-
žajo možno energetsko nad-
gradnjo, na kar napeljuje tu-
di naslov predstave. Scena ri-
sanja, pa čeprav v ozadju do-
gajanja. deluje dokaj prazno 
in brezpredmetno, še zlasti ob 
padajočih svetlobnih sencah. 
Kljub temu na neki ideološki 
stopnji pripomore k lažjemu 
razpoznavanju povsem neo-
predeljenih in nametanih gi-
balnih vložkov petih nastopa-
jočih deklet na odprti sceni. 
Zateženi koraki in labilne 
neozaveščene drže nastopajo-
čih predstavljajo, ob rdeče po-
slikanem ozadju, bremena 

človeškega vsakdana. V dm-j 
gem delu nastopa (po kratkem 
premoru, v novem začetku iri 
sprotni poslikavi vijoličastih 
odtenkov) z izrazito otroško, 
vendar povsem nedoživeto gi-
balno manifestacijo obdobje ve-
selja tistih, ki so stopili na pot 
transformacije. Zaključek scen-
skega dogajanja glasno izre-
če sam avtor, ko eni izmed na-
stopajočih »uspe« prispeti do 
konca odrske ograje. 

Glasba violončelistke Špele 
Avsec je povsem izstopala iz 
prikazane nevralgične celote, 
ko je v razpoznavnih melodi-
jah časa in improvizacijskih 
tonih ter ob zvenu strun in ža-
metni simfoniji godala delo-
vala pomirjajoče prijetno in 
blagodejno. 

Prikazani projekt Slov tran-
sition bi težko opredelili za 
predstavo ali celo koreograf 
sko stvaritev v stilu sodobne-
ga plesa, je pa vsaj določen pe-
dagoški poizkus na ravni šol-
skih produkcij, ki smo jih vi-
devali tako na osnovnošolski 
kot srednješolski začetniški 
stopnji, ko se želi mladini prib-
ližati odrsko gibalno (tokrat 
očitno tudi filozofsko) kompo-
nento. Zato verjetno ni na-
ključje, da je projekt sovpadel 
z zadnjim šolskim dnem. 

DALIBORKA PODBOJ 
Koreografija: Jure Lukaš-

čik 
Ples: Ana Repič, Katja 

Huš, Milena Gradič, Špela 
Sedlar, Urška Kovše 

Glasba: Špela Avsec - vio-
lončelo 

Slikanje scene: Borut 
Hlupič - Holland 

Produkcija: Plesno gle-
dališče Celje 

Soprodukcija: Mladinski 
center Celje 

Naša Ančka 
Tako jo kličejo starejši in 

mlajši kolegi Celjskega go-
dalnega orkestra, v katerem 
igra že polnih 50 let. Tudi 
za vse ostale je Ančka, če-
prav so ji v krstni list zapi-
sali ime Ivana Veršnak. 
»Pa sem raje Ančka«, pove 
v smehu, ki je ena njenih 
številnih odlik. Smeh, ki 
zdravi in je nalezljiv. 

Pravi, da zna biti sitna. V 
resnici gre za natančnost, do-
slednost, vztrajnost pri vsa-
kem delu, ki se ga je lotevala 
bodisi kot ekonomistka na de-
lovnem mestu bodisi kot vio-
linistka. Za lok je prijela že 
pri šestih letih in ker so bili 
doma muzikalični, so jo po-
slali v nižjo glasbeno šolo v 
Celje. Tam so opazili njeno 
nadarjenost, zato je kmalu po-
stala članica godalnega orke-
stra Ivana Cankarja, ki ga je 
vodil Dušan Sancin. Pod nje-
govim vodstvom in tudi vods-
tvom naslednikov je orkester 
žel uspehe po tedanji domo-
vini in v tujini. Ančka je z 
veseljem sodelovala v orke-
stru, ki se je kasneje preime-
noval v Celjski godalni orke-
ster, na katerega jo vežejo ne-
pozabni spomini. 

»Leto 1988 je bilo za orke-
ster prelomno, takrat je di-
rigentsko palico prevzel prof. 
Nenad Firšt,« pravi Ančka. 
»V ansambel je prinesel 
ogromno glasbenega znanja 
in življenja. Užitek je delati 
z njim. Domiselno izbira 
programe za koncerte. Ve, 
čemu smo kot amaterski an-
sambel kos. Hkrati pa skrbi 
za nenehno rast ansambla.« 
Na vprašanje, ali je kdaj po-
mislila, da bi odložila violi-
no in lok, se začudi, zasme-

je in v hipu, z eno besedo od-
govori: »Nikoli!« Uživa v igra-
nju. Uživa ko vadi, ko je med 
kolegi in ko sedi na odru pred 
občinstvom. 

Z ostalimi člani orkestra 
se je v vseh desetletjih vese-
lila številnih priznanj in me-
dalj, ki jih je orkester dobi-
val za svoje delo. Na zadnjem 
koncertu pa je prejela priz-

nanje, ki je samo njeno. Šte-
fan Jug, predsednik CGO, se 
ji je pred občinstvom zahva-
lil za zvestobo v orkestru, za 
prijateljstvo in spodbude, (pa 
tudi kritike, kadar je to po-
trebno) in ji podelil listino 
častne članice Celjskega go-
dalnega orkestra. 

MATEJA PODJED 
Foto: ALEKS ŠTERN 

Ivana Veršnak 

3. junija je z naslovom 
koncerta Povabilo na ples 
Celjski godalni orkester za-
ključil svojo koncertno sezo-
no 2002/03. 

Tokrat je orkestru dirigi-
ral mladi glasbenik Mate 
Bekavac, ki se je pred tem 
publiki že predstavil na sa-
mostojnem koncertu v Celju. 
Bekavac ni samo izvrsten 
klarinetist, temveč je prese-
netil tudi kot dirigent. Nje-
gova solistična igra je dode-
lana in je izžarevala mla-
dostno svežino, prepleteno 
z izkušnjami, kijih je nani-
zal skozi leta solističnega 
muziciranja. In prav to je us-
pel prikazati tudi kot diri-
gent Celjskega godalnega 
orkestra. Dirigiral je vseskozi 
izjemno odločno in samoza-
vestno s pravilnim interpre-
tacijskim žarom, tako da 
skladbe niso izzvenele pre-
tirano romantično niti ple-
sno. Ves celovečerni koncert, 
na katerem smo slišali Im-
promptu op. 5 Jeana Sibe-
liusa in Pet menuetov in šest 
triov D 89 Franza Schuber-
ta v prvem delu koncerta in 
Malo suito op. I Carla Niel-
sena ter Pizzicato polko Jo-
hanna in Josepha Straussa 
ter Valček iz Serenade za go-

dala op. 48 Petra I. Cajkov-
skega, je vodil orkester s so-
fisticirano umetniško misel-
nostjo, ki je prepoznavna pri 
profesionalnih dirigentih. 
Glasbeniki so vemo sledili 
njegovim gibom in program, 
ki je bil na ravni profesio-
nalnih orkestrov, odigrali 
natančno in z izjemno mu-
zikalnostjo. Prav tako se ni 
opazilo, da bi glasbeniki po-
kazali ali imeli zadržke do 
sodobnih avtorjev - s tem mi-
slim predvsem na Witolda 
Lutoslawskega - Pet ljudskih 
plesov in Kryzstofa Pende-
reckega - Tri skladbe v sta-
rem slogu, ki so redko pred-
stavljeni na koncerinih odrih 
(izjema so seveda razni fe-
stivali ali tematski večeri, 
posvečeni sodobnim glasbe-
nikom in njihovim sklad-
bam). Prijetno so bili vklju-
čeni v program, ki je imel 
lahkoten, pa vendarle pre-
mišljen naslov Povabilo na 
ples. In to vabilo lahko ra-
zumemo tudi kot povabilo v 
novo sezono, za katero 
upam, da bo prav tako us-
pešna, kot je bila minula. 
Za to pa so zaslužni pred-
vsem glasbeniki, ki se pre-
dano in nesebično razdaja-
jo glasbi. KK 



IFREJELI 
I SMO 

Učinko-
vitost v 

stilu 
dachavskih 
procesov 
v demokraciji je tako, da 

sodstvo za storjene prekrške 
pokliče osumljenca na obrav-
navo, kjer se mu da možnost 
tako pisnega kot ustnega za-
govora. Zagovor in vse prilo-
žene dokaze sodišče upošte-
va. 

Po novem zakonu se izjave 
osumljenca z dokazi vred iz-
ločijo iz sodnega postopka, 
tako da ostane samo kazen-
ska prijava. Sojenje se poe-
nostavi, skrajša in sodniku 
olajša delo. Možnost obram-
be pred napadi tožilstva je po 
novem samo stol, na katerem 
osumljenec sedi. Ali ga boš 
uporabil za obrambo ali na-
pad, je prepuščeno osumljen-
cu. Upanje, da se izogneš ro-
ki pravice s pomočjo hitrih 
nog, je vse manj. Na zastara-
nje postopka ne računaj. 

Država si želi s tem utrditi 
pomanjkljivo zakonitost, 
zmanjšati nezaposlenost in pri-
ti do cenene delovne sile. So-
dišča, ki sodijo »v imenu ljuds-
tva« pa so nezmotljiva. Že sam 
dvom v njihovo poštenost pri-
vede občana za zapahe. 

Začne se s tem, ko osumlje-
nec dobi priporočeno po po-
šti sklep okrajnega sodišča, da 
so ti izjavo z dokazi, ki si jo 
podal na policiji, že pred dve-
ma mesecema izločili iz ka-
zenskega postopka, ga zaprli 
v poseben ovitek in shranili v 
pisarni okrajnega sodišča. Se-
veda imaš pravico do pritož-
be in to celo tri dni, kar pa ti 
ne pomaga dosti. Sklep dobiš 
v roke šele v petek popoldne, 
da po nepotrebnem ne vzne-
mirjaš pravne službe, kjer pa 
ob sobotah in nedeljah ne de-
lajo. V ponedeljek pa je že pre-
pozno. Razburjanje je odveč, 
ker o pritožbi na sklep okraj-
nega sodišča odloča višje so-
dišče, med tem časom pa je 
okrajno sodišče brez zagovo-
ra in razbremenilnih, dokazov 
obsodi. Saj, če bi uspel pri-
tožbo na sklep okrajnega so-
dišča pravočasno poslati, lah-
ko višje sodišče samo še odlo-
ča, kje boš odsedel svojo ne-
zasluženo kazen. 

Možno je celo, da se mo-
tim. Samo v tem mojem pri-
meru je okrajno sodišče v 
Ljubljani naredilo izjemo za-
radi svojega stanovskega ko-
lega, nekdanjega jugoslovan-
skega zveznega sodnika to-
variša Janeza Lukača iz Pol-
šnika 34, pri Litiji. 

Že neosnovana kazenska pri-
java, brez dokazov in z umi-
kom mojega zagovora z do-
kazi, me spominja na delova-
nje sodstva nekdanje Jugosla-
vije proti sovražnikom domo-
vine. Če je zaradi starosti in 
izčrpanosti gospod Lukača to 
zadnja usluga tožilstvu, naj mi 
Okrajno sodišče v Ljubljani to 

obrazloži. Gospoda Janeza Lu-
kača zelo spoštujem, predvsem 
njegovo partijsko držo in skup-
no delo s tovarišem Titom. 

Če je tako, se bom potru-
dil v tej sodni igrici, ker ne 
želim izpasti »špilferderber«. 

MIRKO NIKOLIČ, 
Grobelno 

Le vkup^ 
Slovenci! 
Napočil je zadnji čas, da se 

v samostojni Sloveniji razum-
ni Slovenci resno zamislijo o 
naši usodi v novi Evropi. Pro-
cesi globalizacije, objektivno 
gledano, majhne narodne po-
stavljajo v položaj odvisnosti 
od velikih narodov. Deklara-
tivno, pravno in politično de-
mokracija sicer, formalno 
omogoča enakopravno vlogo 
majhnih, toda globalizacija 
preko ekonomskih zakonito-
sti postavlja velike v gospo-
dovalen položaj nad majhni-
mi narodi. Namreč, majhni 
narodi, če niso ekonomsko ze-
lo močni, nujno padejo v eko-
nomsko podrejenost. 

Zakonitosti tržne ekono-
mije liberalnega kapitalizma 
postavljajo profit kot edino 
merilo uspeha, kar posledič-
no vodi v duhovno, moralno 
in narodnostno razvrednote-
nje. Ne glede na trenutne in-
terpretacije političnih strank, 
tržna ekonomija ne pozna 
milosti in v njej ni prostora 
za socialno, narodnostno in 
kakršno koli drugo solidar-
nost. Tako je in bo še huje. 

Za primer velja omeniti 
približno 150.000 nezaposle-
nih ljudi vseh starosti, ki ži-
vijo v Sloveniji. To pomeni, 
da je že sedaj pahnjeno v be-
do preko 600.000 nezaposle-
nih in njihovih družinskih 
članov. Uradna statistika in 
politika prikrivata to grozno 
dejstvo, pripisujeta pa si, re-
cimo temu tako, uspehe. Ce-
na teh uspehov je previsoka. 
Programske usmeritve vseh 
političnih strank v Sloveniji 
so trenutno vse usmerjene k 
takšnim ciljem. 

Zgodovina nas uči, da so 
Slovenci v vseh svetovnih kup-
čijah vedno izgubili. Gene-
ral Meister je s slovenskimi 
vojaki osvobodil Koroško s 
Celovcem. Kupčija Kraljevi-
ne Jugoslavije je prodala ko-
roške Slovence. Partizanska 
vojska je osvobodila Primor-
sko do Trsta. Vse kasnejše te-
žave so privedle Jugoslavijo 
do tega, da se je odrekla de-
lu slovenske Primorske v ko-
rist hrvaške Istre. 

Vsi pokazatelji in dejstva go-
vore, da smo tudi v tem tre-
nutku priče prodaji. Dogaja 
se že, da se z državno podpo-
ro prodajajo paradni konji slo-
venskega gospodarstva. S te-
mi prodajami se ustvarjajo 
idealni pogoji za odtok zna-
nja in kapitala iz Slovenije. 

Brez razmišljanja in z lah-
koto se vladajoča struktura 
odloča o visokih zneskih za 
Nato, na drugi strani pa mi-
nistrstvo za kulturo nima sred-
stev za ljubiteljsko dejavnost 
kulturnih, umetniških in 
drugih društev, ki imajo v 
svojih programih negovanje 
in ohranjanje kulturno- zgo-
dovinskih vrednot. 

BRANKO ŠLANDER, 
Celje 

Kaj naj jem, 
da bom 

Združenje ekoloških pri-
delovalcev in predelovalcev 
Deteljica je 10. in 11. junija 
v okviru projekta »Uvajanje 
smernic evropskega pravne-
ga reda in informiranje po-
trošnikov s področja varstva 
okolja v kmetijstvu« organi-
ziralo 2. dneve zdrave pre-
hrane v Celju. Prireditev je 
bila zaznamovana z dvodnev-
nim posvetom o zdravi pre-
hrani pri mladih in o ekološ-
kem kmetijstvu ter varova-
nju ekosistemov. 

Prvi dan smo želeli osvetli-
ti problematiko s področja 
zdrave prehrane in poskušali 
poiskati rešitve, ki bodo dol-
goročno prispevale k zdravi in 
kvalitetnejši prehrani mladih. 
Tako je 1. gimnazija v Celju v 
okviru pro et contra, krompir-
ček da, krompirček ne, pripra-
vila argumente za in proti hi-
tri prehrani. Po odličnem na-
stopu mladih iz omenjene gim-
nazije in po uvodnih besedah 
mag. Ivana Eržena, so zapo-
sleni Zavoda za zdravstveno 
varstvo Celje pripravili vsebin-
ske predstavitve z različnih po-
dročij prehrane ljudi. Na okro-
gli mizi z naslovom Kaj naj 
jem, da bom ohranil zdravje, 
pa so predstavili stališča, ki bi 
lahko dolgoročno vplivala na 
zdravo prehrano ljudi. 

Drugi dan posveta smo z 
vsebinskimi prispevki različ-
nih predavateljev poskušali 
osvetliti okoljevarstveni vidik 
ekološkega kmetovanja in 
pridelave zdrave in kvalitet-
ne hrane. Tako smo se dotak-
nili tudi vodnih sistemov ter 
vplivov le-teh na ravnovesje 
v naravi. Poleg tega smo s stra-
ni ministrstva za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano ter mi-
nistrstva za okolje, prostor in 
energijo pridobili pomembne 
informacije o programih traj-
nostnega razvoja podeželja in 
ohranjanja naravnih ekosiste-
mov. Poudarjeni so bili zlasti 
ukrepi in cilji Evropske uni-
je, ki jih tudi v Sloveniji zelo 
hitro povzemamo in bodo 
prispevali k ohranjanju nara-
ve. Tako je eden pomembnej-
ših programov v kmetijstvu 
program Slovensko kmetijsko 
okoljskega programa, na po-
dročju varstva okolja pa Na-
tura 2000 itd. 

Ob koncu se želim zahvali-
ti vsem sodelujočim, predava-
teljem, dijakom 1. gimnazije 
v Celju, ekološkim kmetom, 
ki so zagotovili zanimivo raz-
stavo in okusno degustacijo, 
ter vsem, ki so podprli izved-
bo 2. dni zdrave prehrane. 

MITJA ZUPANČIČ, 
dipl. inž. zoot., 

strokovni tajnik ZEPP 
Deteljica 

pIHlIALE, 
0 I I V A L E 

Zahvala ob 
nesreči 

Hiša sčasoma postane dom. 
Prijeten, topel, poln spomi-
nov. Povezuje družino in za 

svojimi zidovi skriva marsi-
kaj lepega. Vendar, sreča je 
opoteča. Nikoli ne veš, kdaj 
bo pokazala zobe. Kako ža-
lostno je, ko družina zaradi 
napake drugih izgubi svoj do-
mek, se zavedamo šele sedaj. 

Člani družin Klepej in Gart-
ner iz Rimskih Toplic se za-
to iskreno zahvaljujemo 
vsem, ki ste nam priskočili 
na pomoč ob nedavni nezgo-
di. Ohranili ste nam streho 
nad glavo in s tem rešili dom, 
preplavljen s čudovitimi spo-
mini. 

V prvi vrsti se iz srca zah-
valjujemo Marjeti Petek in 
Marjanu Omahna ter vsem 
ostalim sosedom, ki ste nas 
rešili iz grozeče stiske. Zah-
valjujemo se tudi PGD iz 
Rimskih Toplic in Laškega, 
za hitrost, učinkovitost in ob-
zirnost pri gašenju ter za po-
gum in žrtvovanje. Hvala tu-
di vsem prijateljem in dru-
gim dobrim ljudem, ker nas 
niste pustih same. Za korekt-
nost in nepristranskost pa se 
zahvaljujemo tudi Policijski 
postaji Laško. 

Družini KLEPEJ in 
GARTNER, 

Rimske Toplice 

Pravilna 
odločitev 
v letošnjem maju sva se 

odločila za nakup novega re-
naultovega avtomobila. Po 
krajšem razmišljanju in na 
priporočila prijateljev, sva se 
odločila za avto hišo Žgajner 
iz Rogaške Slatine. 

Odločila sva se pravilno. 
Prijazni uslužbenci in hitro 
urejanje vse potrebne doku-
mentacije ter brez čakanja na 
dobavo želenega vozila, vse 
to nama je bilo v pravo za-
dovoljstvo. Še posebej se zah-
valjujeva gospodu Boštjanu 
Fistriču za korekten in pri-
jazen odnos do kupca. Še na-
prej mnogo uspeha v nadalj-
njem poslovanju! 

HVALEŽNA KUPCA 
(naslov je v uredništvu) 

Partizanske 
tehnike -

žive in 
mrtve 

Novi tednik je 29. maja le-
tos objavil informacijo (s sli-
ko) o proslavi 60- letnice par-
tizanske tehnike Cankar v 
šmiklavških hribih, na kate-
ri sem sodeloval kot risar od 
avgusta 1944 do 1. jan. 1945. 
Ker sem se na proslavi orga-
nizatorjem pozabil zahvali-
ti za vabilo in pogostitev, že-
lim to storiti preko Novega 
tednika. 

Ne najdem pravih besed ob-
čudovanja in zahvale vsem, 
ki so tako požrtvovalno po-
magali pripraviti proslavo v 
spomin na vse, ki so (ali smo) 
pred več kot pol stoletja po 
svojih močeh dokazovali 
okupatorju, da je Slovenija 
naša zemlja in da ga bomo 
prej ali slej nagnali tja, od 
koder je prirohnel. 

Hvala Juretu Matku in bor-
čevski organizaciji Tabor, Ra-
du Cilenšku in območnem 
združenju ZBNOB, družini 
Geržina, Ferdu Halerju in 
vsem neimenovanim doma-

čim fantom in dekletom iz Ta-
bora, Lok, Gomilskega, Šma-
tevža in Šmiklavža, ki so zgra-
dili cesto in stezo do tehnike 
z varovalno ograjo, očistili in 
obnovili spominsko lopo in 
ploščo ter pripravili lep pro-
gram in gostoljuben sprejem 
okoli 200 gostom, ki smo bi-
li kakorkoli povezani s teh-
niko Cankar, ki jo je pred 60 
leti postavil domačin - prvo-
bprec Rado Zakonjšek - Can-
kar, skupaj s tovarišem Hri-
barjem - Savinjškom. 

Ob teh lepih doživetjih pa 
mi nehote greni spomin na 
premnoge pozabljene kraje, 
objekte in dogodke iz naše 
težke, pa vendar lepe in spo-
mina vredne osvobodilne 
borbe. Med temi je tudi spo-
min na tehniko »Lojze Hoch-
kraut« v hribih med Zgornjo 
Rečico in Kalom pod Mrzli-
co v občini Laško. Verjetno 
je zemljanko - bunker, v ka-
teri smo živeli in delali, neu-
smiljeno prerasel gozd. 

Vesel bi bil, če bi mi bor-
čevska organizacija iz Zg. Re-
čice (ki je bila prav tako zna-
na partizanska dolina) dala 
kakšno informacijo, ali je par-
tizanska tehnika Hochkraut 
še živa (v spominu) ali po-
polnoma pozabljena. 

DRAGO ZAVRŠNIK, 
Celje 

Pohvala 
vozniku 

avtobusa 
Učenci in učiteljice 3. in 

4. razreda Osnovne šole Sliv-
nica pri Celju se najtopleje 
zahvaljujemo vozniku Izlet-
nikovega avtobusa, g. Alešu 
Bučarju, ki nas je varno in 
potrpežljivo peljal na zaključ-
no ekskurzijo v Kranjsko Go-
ro. 

Še posebej se mu zahvalju-
jemo, ker je pri vsakem po-
stanku sam nesel našega Mi-
šela iz avtobusa in ga nato spet 
sam prinesel nazaj v avtobus. 
Zavedamo se, da mu tega ne 
bi bilo treba početi, zato še 
toliko bolj cenimo njegovo 
človekoljubno dejanje. 

UČENCI in UČITEUICE 
3. in 4. razreda OŠ 

Slivnica pri Celju 

Srečanje 
bolnikov in 
invalidov 

že petič zapored smo se na 
mojem dvorišču v Škofji va-
si srečali bolniki in invalidi, 
se malo pogovorili in pove-
selili ter seveda potožili drug 
drugemu o vsakodnevnih te-
žavah. Lep dan smo prežive-
li kot ena velika družina in 
lepo nam je bilo s pomočjo 
ljudi, ki so prisluhnili našim 
prošnjam ter nam dobrosrč-
no pomagali. Ker bi bilo tež-
ko vsakega posebej poimen-
sko navesti, naj velja ta pri-
srčna zahvala vsem, v mojem 
imenu in imenu vseh, ki so 
prišli na to srečanje, ki sem 
ga pripravila kot članica Krš-
čanskega bratstva bolnikov in 
invalidov. Naj vas vse sprem-
ljata zdravje in sreča, da bi 
nam mogli tudi v bodoče po-
magari. 

VERONIKA KLINC, 
Škofja vas 

MODRI TELEFON 
Nevarna 
Čopova 

Naša bralka je Modremu 
telefonu Novega tednika za-
stavila vprašanje, kaj lah-
ko policija stori za boljši in 
pogostejši nadzor prometa 
na zadnje čase vse bolj obre-
menjeni Čopovi ulici v Ce-
lju, Gre zlasti za predel Čo-
pove med križiščem z Ljub-
ljansko in mostom čez Sa-
vinjo, kjer so ob jutranjih 
in popoldanskih konicah 
kolone vozil v treh pasovih; 
označb na cestišču se ne dr-
ži nihče, problematično je 
zavijanje v levo... Hudo je 
zlasti za stanovalce v oko-
liških blokih ter starše, ki 
svoje malčke vozijo v bliž-
nji vrtec na Kajuhovi. 

Irena Gorenak, pooblaš-
čenka za odnose z javnost-
mi Policijske uprave Celje, 
odgovarja: »Čopova ulica je 
med prometno najbolj obre-
menjenimi ulicami v Celju, 
ne samo na odseku od Ljub-
ljanske do mostu čez Savi-
njo, ampak tudi na delu med 
Ljubljansko in magistralo za-
hod, dodatne zastoje pa pov-
zroča še ni vojski prehod že-
lezniške proge. Ob promet-
î ih konicah cesta in križišča 
ne dopuščajo normalne pre-
točnosti prometa. 

Večja pretočnost prometa 
je vezana na vrsto dejavnikov, 
nied njimi je najpomembnejša 
kapaciteta vozil, s katero je 
moč obremeniti posamezne 
ceste oziroma križišča. Vozil 
je ob konicah preveč, zato nuj-

no prihaja do prometnih za-
maškov. Naj se policija še ta-
ko trudi, tega problema ne mo-
re odpraviti, lahko ga le ne-
koliko omili oziroma ubla-
ži. Glede ukrepanja zoper kr-
šitelje pa velja, da število ukre-
pov iz leta v leto povečujemo 
in jih izvajamo zlasti tam, kjer 
prihaja do posledic, predvsem 
do prometnih nesreč. Ukre-
pamo tudi v Čopovi ulici, a 
moramo se zavedati, da lah-
ko naši ukrepi ob prometnih 
konicah pomenijo dodatno 
oviro. 

V času popolne zapore Ma-
riborske ceste se pričakuje še 
večja gostota prometa tudi na 
tej ulici, vendar bi za spro-
stitev prometa bili potrebni 
tehnični ukrepi. S problema-
tiko je seznanjena tudi Mest-
na občina Celje, oddelek za 
okolje in prostor ter promet.« 

IS 

Do prihodnjega četrtka bo vaše 
klice na Modrem telefonu spreje-
mala novinarka Urška Selišnik. Na 
telefonsko številko 031/569-581 
jo lahko pokličete vsak dan med 
10. in 17. uro. Svoja vprašanja za 
Modri telefon lahko med ponedelj-
kom in petkom zastavite tudi po 

telefonu 42-25-190. 
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Žanr Slovenija 
Tuje ljubimo, svoje pa. 

Eden od podatkov, ki jih 
potrebuje komercialno pri-
kazovanje filmov, je naziv 
žanra. Oznake kot komedi-
ja, drama, ZF-akcija, ro-
manca... pomagajo gledal-
cu, da se odloči, kaj ga za-
nima. Vendar je treba upo-
števati, da so žanri med sa-
bo precej pomešani; da so te 
oznake bolj namig ali smer-
nica kot karkoli drugega. Pa 
vendar so do neke mere po-
membne, zato odprimo ne-
kaj vprašanj o namigih na-
zivov pod domačimi filmi. 

Kino prikazovalci se veči-
noma - včasih po dogovoru z 
distributerjem, včasih brez do-
govora - odločijo, da domač 
film podpišejo preprosto kot 
slovenski film. Tisti bolj ko-
mercialni filmi imajo to sre-
čo, da postanejo slovenska ko-
medija oziroma slovenska 
drama.To se na prvo žogo zdi 
logično. Slovenski film je spe-
cifičen (predvsem je specifič-
no ljubezensko/sovražno raz-
merje do žanra, ki je dobilo 
že prislovične lastnosti). Ni-
smo Holivud in ne bomo in 
zakaj bi sploh bili? Samostoj-
na filmska proizvodnja po te-
kočem traku je za nas nedo-
segljiva. Krivo je manjše šte-
vilo slovensko govorečih/ra-
zumevajočih Zemljanov... po-
sledično manjši zaslužki... 
manjše število vizualnih me-
dijskih hiš, ki so povezane z 
izobrazbo novih kadrov... Vsa-

ko pričakovanje brez spre-
memb na teh področjih je 
neutemeljeno. Torej sloven-
ski film mora biti specifičen 
- zares čuden bi bil šele te-
daj, ko bi vedno dosegal vse 
možne standarde filmsko raz-
vitih dežel. 

In ne glede na to je še ved-
no... film. S tega vidika je 
končni učinek nazivov pod 
domačimi filmi podcenjeva-
len - večkrat izzveni kot opo-
zorilo, redkeje kot priporo-
čilo (učinek merimo po uni-
verzalni gledanosti). Slove-
nija kot žanr; slovenskost 
pride v paketu. Naša kome-
dija nikoli ni le komedija -
slovenska je. Naš otroški film 
nikoli ni le otroški, sloven-
ski je. Naš film nikoli ni le 
film, slovenski je. Drugačen 
je. Že v osnovi zaznamovan. 
Izjema. Pa si to zasluži? V čem 
je Johny English drugačen od 
Zadnje večerje - razen finanč-

ne razlike, težave, ki so jo 
naši precej dobro rešili? V 
čem je krimi drama Pups dru-
gačna in slabša kot Rezervni 
delil Je Kruh in mleko slab-
ša naveza med ljubezenskim 
in socialnim filmom kot Lju-
bezen na Manhattnul Koli-
ko škarta snemajo tujci in ko-
liko mi? Zakaj pod tuje pri-
merke ne napišemo ameriš-
ka drama, angleška komedi-
ja? Ker to vsi vedo? Tudi za 
slovenske vsi vemo, hvala. 

Slovenskega filma se še ved-
no drži sloves neprebavljivo-
sti, delček težav pa pomenijo 
ti nazivi, saj domač film ri-
nejo iz vrste ostalih filmov. 
Pri tem ne trdimo, da Slovenci 
ne delamo »neprebavljivih« fil-
mov. Seveda jih, pa naj bo to 
zaradi avtorske vizije ali film-
skega amaterizma. A ne sne-

mamo le takšnih filmov. Pri-
merjajte število domačih (iz 
kakršnegakoli vzroka) nepre-
bavljivih filmov s številom av-
torsko ali komercialno uspe-
šnih filmov, pa boste ugoto-
vili, da se pri nas, celo stati-
stično gledano, stvari vendarle 
dogajajo. Ugotovili boste, da 
postajamo filmsko izredno 
raznoliki, gledano čez prste 
statistike celo primerljivi z ve-
likimi filmskimi industrijami, 
da se torej nahajamo v začet-
ku filmskega poletja. 

Vprašanje je le, če nam ga 
bo uspelo podaljšati. In eden 
od mikroskopsko majhnih do-
godkov, ki bi podaljšali po-
letje, bi bil ta, da pod naslo-
vom npr. Kajmak in marme-
lada piše preprosto komedi-
ja (SLO, 2003). 

PETER ZUPANC 

V čem je Johny English drugačen od Zadnje 
večerje - razen finančne razlike, težave, ki so 

jo naši precej dobro rešili? 

Do groba 
Povsem običajno je, da 

osebe, ki nastopajo v kara-
te/kung fu filmih, ne potre-
bujejo posebnih vzrokov ali 
izgovorov za pretepanje. 
Predvsem zato, ker so sami 
filmi en velik izgovor za pre-
tepanje. Junakom niti ni 
treba storiti kaj izjemno nad-
ležnega ali stopiti na kak-
šno s smrtonosnimi tabuji 
prepovedano ozemlje. V teh 
filmih je vsak vogal prepo-
vedano ozemlje, na katerem 
se nahaja obilica tipov, ki 
vsi gledajo v odten-
kih mrkosti, vsi se 
postavijo v borilni 
položaj takoj, ko 
nekdo za milimeter 
dvigne obrv, boril-
ne veščine pa obvla-
dajo še čistilke, ki 
bodo do zadnje kapljice zno-
ja ponosno, častno in maš-
čevalno branile - tudi svoje 
metle, če bo potrebno. 

Vse to je dobro. Vse to je 
krasno. Vse to spada pod 
draž (tovrstnega) filma. In 
kdaj je torej tovrsten film v 
težavah? Ko se muči, da bi 
pretep našel. Z Do groba se 
dogaja ravno to: v pretep gre 
povsem neljubo. Če bi zmo-
gel, bi nas morda celo pro-
sil za dovoljenje. Ne samo, 
da si mora graditi izjemno 
dolge in kompleksne - in po-
vsem neverjetne - zgodbe-
ne loke, da pride do prete-
pa. Dogaja se mu tudi to, da 
ko se Jet Li končno znajde 
tam, kjer res ne more eski-
virati, še vedno razmišlja, 
da bi raje odnehal... ko konč-

no, po dolgih nagovarjanjih, 
naredi svoje, naredi to le na-
pol in presneto naglo... vmes 
ga celo prekinjajo kadri pre-
cej nezanimivega DMX-oye-
ga početja. ..paše pretepi so 
posneti sunkovito, izmika-

joče, kot da niso 
prepričani, če 
hočejo, da jih oko 
ujame. 

Ne, do groba ni 
art film. Tudi ni 
mirovni film. (So 
Tajvanci izdela-

li plutonij v obliki diaman-
tov zato, da ga lahko uniči-
jo? Ne sprašujte...) Še ved-
no bi naj bil kung fu film. 
Saj je - vendar samo zaradi 
gole prisotnosti bivšega Ro-
mea, ki bi moral umreti, Jet 
Lija, ki mu dokazano ne 
manjka bojevniškega zna-
nja. Na stranpoti sta zašla 
za napačne podrobnosti 
zainteresirani režiser Andr-
zej Bartkowiak in scenarist 
John 0'Brien, ki je trenut-
no preveč razmišljen, da bi 
sanjal o tem. da bi kdaj po-
stal samuraj. In zaradi nji-
ju je film razkosan, nedo-
delan. izgubljen, da bi do-
segel kakšnega gledalca več 
kot trdokožnega oboževal-
ca. 

PETER ZUPANC 

Piše: PETER ZUPANC 

O filmih in pogrebih 

Julla Stiles 

David Mamet, ameriški car dialogov, je pravi kandidat za 
snemanje filma o filmu. Kdo bi o težavnih postopkih sne-
manja ali malih diktatorstvih vpletenih posameznikov ve-
del več kot on? Za desert nam ostane uganjevanje, če je 
mislil na katero od resničnih oseb iz sveta filma - in na 
katero - ko je oblikoval posamezne karakterje za Med dr-
žavno in glavno. 

Vsebina: Filmska ekipa pride v podeželsko mestece v No-
vi Angliji. Tam naj bi stal star mlin, ki ga ekipa potrebuje za 
scenografijo. Toda mlin je požgan, zvezdniki imajo vsak 
svoje muhe, scenarist ter režiser pa sta težavam komajda 
kos... 

Med državno in glavno (State and main, ZDA) 
Režija: David Mamet 
Vloge: Wiliam H. Macy, Alec Baldvvin, Sarah Jessica Par-
ker 

Julijski ciklus obuja nepozabljene filme z našega juga, 
prinaša dva, ki ju v Celju še nismo videli, začenja pa z naj-
starejšim, ki je totalna legenda. Film Slobodana Šijana je 
pravi balkanski šund, komedija z umiranjem, ki dobro ve, 
da kdor komu grob koplje... 

Vsebina: Zgodba se dogaja v času med svetovnima vojna-
ma. V družini Topalovič si že po tradiciji iz generacije v 
generacijo podajajo pogrebniško obrt. Krematoriji so nji-
hova največja konkurenca. Toda najmlajšega člana rodbine 
»umazani poklic« sploh ne zanima. Šele ko se spopadeta 
njegova družina in družina njegovega dekleta, iz obračuna 
ni izvzet niti on... 

Jugo ciklus: Maratonci tečejo častni krog (Maratonci 
trče počasni krug, Jugoslavija) 
Režija: Slobodan Šijan 
Vloge: Pavle Vujisič, Mija Aleksič, Bogdan Diklič 



^ TEDENSKI SPORED 
I RADIA CELJE 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna 
inelodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 
Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 10.00 Novice, 
10.10 Pop čvek, 11.00 Podoba dneva, 12.00 Novice, 14.00 Re-
gijske novice, 15.00 Šport danes, 17.00 Kronika, 17.45 Jack 
pot, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 23.00 Na krilih 
ljubezni, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in 
regionalnih radijskih postaj Slovenije 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 
Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.40 Halo, 
Zdravilišče Dobrna, 10.00 Novice, 10.10 Halo, Terme Zreče, 
11.00 Podoba dneva, 12.00 Novice, 13.40 Halo, Zdravilišče 
Laško, 14.00 Regijske novice, 15.00 Šport danes, 17.00 Kroni-
ka, 17.45 Jack pot, 18.00 20 vročih, 19.00 Novice, 19.10 Večer-
ni program, 19.30 Študentski servis, 24.00 SNOP - skupni 
nočni program lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slove-
nije 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 
Poročila, 8.45 Jack pot, 9. 15 Čisti ritmi 70 tih, 10.00 Novice, 
10.15 Čisti ritmi 80 tih,^11.00 Podoba dneva, 11.15 Čisti ritmi 
90 tih, 12.00 Novice, 12.15 Aktualni ritmi, 14.00 Regijske no-
vice, 14.30 Izbiramo melodijo popoldneva, 15.00 Šport da-
nes, 17.00 Kronika. 17.45 Jack pot, 18.00 Hit lista Radia Celje, 
19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 24.00 SNOP - skupni 
nočni program lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slove-
nije 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me-
lodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 Ho-
roskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Jack 
pot, 9.15 Luč sveti v temi, 10.00 Novice, 11.00 Podoba dneva, 
11.05 Domačih 5,12.00 Novice, 12.10 Pesem slovenske dežele, 
13.00 Čestitke in pozdravi, 19.10 Večerni program, 24.00 SNOP 
- skupni nočni program lokalnih in regionalnih radijskih po-
staj Slovenije 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 
6.45 Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 
8.00 Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 10.00 
Novice, 10.15 Ponedeljkovo športno dopoldne, 11.00 Podoba 
dneva, 12.00 Novice, 12.15 Bingo jack, 14.00 Regijske novice. 
15.00 Šport danes, 16.00 Top 5 glasbenih želja, 17.00 Kronika, 
18.00 Radi ste jih poslušali, 19.00 Novice, 19.10 Večerni 
program, 19.15 Vrtiljak polk in valčkov, 24.00 SNOP - skupni 
nočni program lokalnih in regionalnih radijskih postaj 
Slovenije 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me-
lodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 Ho-
roskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 Po-
ročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 10.00 Novice, 
11.00 Podoba dneva, 12.00 Novice, 14.00 Regijske novice, 15.00 
Šport danes, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 18.00 Vaše najljub-
še, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 23.00 Saute surmadi, 
24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in regionalnih 
radijskih postaj Slovenije 

5-00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me-
lodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 Ho-
roskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 Po-
ročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 10.00 Novice. 
11.00 Podoba dneva. 12.00 Novice, 13.30 Mali 0,14.00 Regij-
ske novice, 15.00 Šport danes, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 
19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 23.00 Dobra Godba, 24.00 
SNOP - skupni nočni program lokalnih in regionalnih radij-
skih postaj Slovenije 

NE PRESLISITE NA RADIU CELJE 
ČETRTEK IN PETEK, 3. IN 4. JULUA, 

OB 12.15:BESEDNENAGRADNEIGR^ 

Besedne norosti 
Vsak četrtek in petek ob 12.15 uri bomo na 

celjskih ulicah preverjali znanje slovenskega 
jezika. Koliko besed uporabljamo v vsakdanjem 
pogovoru, pa sploh ne vemo, kaj pomenijo? 
Ste kdaj pomislili, koliko narečnih besed ob-
staja, nam pa se sploh ne sanja, kaj označujejo 
oziroma pomenijo? Poleg odštekanih anket bo-
mo telefone odprli tudi za poslušalce, tako da 
pričakujemo veliko smeha, podeljevali pa bo-
mo tudi nagrade za pravilne odgovore. 

ČETRTEK,3JULUA, 
OB 13.00: POUDARJENO 

6. Festival slovenskega filma 
Prvi dnevi domačega filma so se pred na-

tanko tridesetimi leti začeli v Celju. In sem 
se jeseni znova vrača 6. Festival slovenske-
ga filma. Spremenjena lokacija in letni čas 
pa nista edini spremembi. Letošnji festival 
se širi in odpira, kot ste že večkrat lahko 
slišali tudi v naši oddaji Filmsko platno. Vse 
letošnje novosti bodo predstavili danes v 
Ljubljani, o vsem pa vas bomo obveščali tu-
di v programu Radia Celje. Vse ostale zani-
mivosti pa bomo filmoljubcem predstavili 
tudi v sredini oddaji Filmsko platno. 

TOREK,8.JUmA,OB12.1^REPORT^ 

Biseri Slovenske popevke 
Slovenska popevka, ki bo v soboto odmeva-

la v Plečnikovih Križankah, bo z glasbo in be-
sedo odmevala tudi na Radiu Celje. Simona 

Brglez bo na prireditvi posnela pogovore z glas-
beniki in dobitniki posebnih nagrad, slišali pa 
boste lahko tudi najuspešnejše skladbe. 

ČETRTEK, 10.JUIiJA,OB 10.10: POPČVEK 

Mlado srce Ane Dežman 
Julija in avgusta lahko oddaji Pop čvek pri-

sluhnete enkrat tedensko in sicer vsak četr-
tek ob 10.10 uri. Prihodnji četrtek bo Simona 
Brglez v oddaji gostila Ano Dežman, ki je 
študirala violino in solo petje ter se, kljub 
mladosti, že večkrat predstavila na sloven-
skih glasbenih festivalih. Ana je rojena v zna-
ni glasbeni družini. Oče Anton Dežman je bil 
pianist in vsestranski glasbenik, mama Elda 
Viler pa ena izmed najbolj svetlih zvezd slo-
venske zabavne glasbe. Ana Dežman bo to-
krat predstavila prvenec Mlado srce. 

Z lanske Slovenske popevke. Foto GK 

TUJA LESTVICA; 
1. FEELGOODTIME-PINK (3) 
2. 21 OUESTIONS-

50 CENT FEATURING NATE DOGG (5) 
3. NO ANGEL-NO ANGEL (6) 
4. BRINGMETOLIFE-

EVANESCENSE (1) 
5. DONTWANNALOSETHISFEELING-

DANNIIMINOGUE (2) 
6. IGNmON(REMIX)-RKELLY (4) 
7. ANYPLACE,ANYWHERE,ANYTIME 

2003-NENA&WILDEKIM (2) 
8. ALLINMVHEAD-KOSHEEN (1) 
9. ROCKYOURBODY-

JUSTINTIMBERLAKE (4) 
lO.IN-TANGO-IN-GRID (5) 

DOMAČA LESTVICA: 
1. T V - Š A N K ROČK (5) 
2. RAVE-SIDDHARTA (1) 
3. NEKJE VMES-NUDE& STOP (2) 
4. DOBRO SI ME OGLEJ-UNIOUE (3) 
5. JAZ IN T I -P IKA BOŽIČ (2) 
6. VRN' SE K MEN' - BIG FOOT MAMA( 1) 
7. NAJ VEDO-GAME OVER (6) 
8. ZAPLEŠI Z NAMI-BEPOP (6) 
9. MINUTA DO POLNOČI-MAKE UP 2(3) 
10. UUBEZEN NA PRVI DOTIK-

ROK'NBAND (4) 
PREDLOGA ZA DOMAČO LESTVICO: 
KO MENEVEČ NEBO-
SLAVKO IVANČIČ 
TISIOBMENI-MONIKAPUCEU 
PREDLOGA ZA TUJO LESTVICO: 
BUSSINES-EMINEM 
INTUITION-JEVVEL 
Nagrajenca: 
Marija Bombek, Udarniška 2, Štore 
Marija Gorenjak, Šentjanž 45, Štore 
Nagrajenca dobita kaseto, ki jo 
podarja ZKPRTVS, na oglasnem 
oddelku Radia Celje. 

CEUSKIHSplus 
1. ZLAT KLAS-KLAS (7) 
2. ZAPUŠČINA NAŠIH STARŠEV-

VITEZI CEUSKI (2) 
3. MAMA-SLOVENSKI ZVOKI (3) 
4. IZBIRČNO DEKLE-JOŽE GALIČ 

IN GLASBA IZ SLOVENIJE (4) 
5. POPLAČAL SI DOLG POET-

ZREŠKA POMLAD (1) 
Predlog za lestvico: 
BIL SI EDINI-VIGRED 
SLOVENSKIH 5 plus 

1. KOZOLCI-POGUM (5) 
2. BURJA IN TERAN-KRAŠKI 

KVINTET Z BRACOM IN ANKO (7) 
3. NAMUUAVI -KRJAVEU (1) 
4. SRCE GOZDARJA-RUBIN (2) 
5. ATOVJUBILEJ-

HIŠNI ANSAMBEL JOŽOVC (4) 
Predlog za lestvico: 
SENOŽET MOJE MLADOSTI-BOBRI 
Nagrajenca: 
Anton Vrvega, Lopata 64a, Celje 
Franc Detiček, Novake 46, Poljčane 
Nagrajenca dvigneta kaseto na 
oglasnem oddelku Radia Celje. 
Za predloge z obeh lestvic lahko 
glasujete na dopisnici s priloženim 
kupončkom. Pošljite jo na naslov: 
Novi tednik, Prešernova 19,3000 Celje. 

Poletni 
program 

Radia Celje -
manj govora, 

več glasbe 
v ponedeljek je na Radiu 

Celje začela veljati poletna 
programska shema, kar po-
meni manj govora in oddaj 
ter več glasbe. V mesecu ju-
liju in avgustu tako ne bo od-
daj Iz županove pisarne. Ra-
dio Balkan, nagradnega kvi-
za Biti ali ne biti. Zelenega 
vala. otroške oddaje Full 
Cool. sredinega Pop čveka, 
oddaj Med zaprašenimi buk-
vami, Odmev, Tarča, Poglej-
te v zvezde - z Gordano in 
Dolores in Znanci pred mi-
krofonom. Oddajo Bingo jack 
smo nekoliko spremenili, saj 
po novem ni več v dveh de-
lih. Glasovanje za domačo in 
tujo skladbo tedna je zdaj 
združeno, začenja pa se ob 
12.15 uri. Namesto informa-
tivne oddaje Utrip s Celjske-
ga boste v juliju in avgustu 
poslušali Regijske novice, od-
dajo Dogodki in odmevi RA 
SLO pa smo ukinili. 

Ekipa Radia Celje pa v po-
letnih mesecih pripravlja tudi 
veliko nagradnih iger, javljanj 
iz terena, anket in še nekate-
rih drugih presenečenj. Pred-
vsem pa veliko dobre glas-
be! 

Steklarna »Rogaška« d.d. 
Ulica talcev 1 
3250 Rogaška Slatina 

Za delo analiziranja in nadziranja planiranih ci-
ljev podjetja ter pripravljanje in izdelovanje finanč-
nih poročil iščemo sodelavca za prosto delovno 
mesto: 

VODJA 
KONTROLINGA 
za nedoločen čas s trimesečnim poskusnim 
delom 

Kandidat mora Izpolnjevati naslednje pogo-
je: 

- univerzitetna izobrazba ekonomske smeri -
(bančništvo in finance) , 

- znanje dveh tujih jezikov (angleščina, 
nemščina), 

- kumunikativnost, sposobnost za timsko delo 
in 

- tri leti delovnih izkušenj na področju financ 

Če ste pripravljeni sprejemati odgovorne naloge 
in naš oglas za vas pomeni delovni izziv, prosi-
mo, da pošljete svojo ponudbo z dokazili v 8 
dneh na naslov: 

Steklarna "Rogaška"d.d., 
Ulica talcev 1, 3250 Rogaška Slatina 

BOSlO d.o.o. 
PROIZVODNO-TRGOVSKO PODJETJE 
Obrtniška cesta 3, 3220 Štore 

FJazpisujemo prosta delovna mesta: 

1. PROJEKTANT - KONSTRUKTER 
1 delavec 
- VI. ali VII. stopnja strojne smeri 
- konstruiranje industrijskih peči in opreme 
- poznavanje konstrukcijskih metod 
- delo z računalnikom ACAD, MS Office 
- projektno vodenje . 
- znanje angleščine 
- zaželene delovne izkušnje 
- poizkusna doba 3 mesece 

Pisne prijave z dokazili pošljite na gornji naslov do 11. 7. 2003. 



Poglejmo v 
prihodnost 

Ljudje smo že od nekdaj 
hrepeneli po tem, da bi ime-
li možnost vpogleda v pri-
hodnost, da bi vedeli, kaj se 
nam obeta, kaj nas čaka. 
Tehnike pogleda v prihod-
nost so stare toliko kot člo-
veštvo. 

Nekdaj so nas učili in pre-
pričevali, da se moramo spri-
jazniti s svojo lastno usodo 
in da na potek svojega živ-
ljenja nimamo vpliva. Ven-
dar pa sedaj vemo, da temu 
ni tako. 

Pomembno je, da svoje živ-
ljenje doživljamo in vodimo 
zavestno. Pomembno je, da 
se zavedamo, da smo v veli-
ki meri sami odgovorni za-
se, za svoje življenje in s tem 
tudi za sedanjost in prihod-
nost. Eden izmed Hermeso-
vih aksiomov iz Hermesove 
smaragdne table pravi: »Ka-
kor je zgoraj, tako je spodaj!«. 
Ali povedano drugače, to, kar 
se dogaja v naši notranjosti, 
se odraža v našem zunanjem 
svetu. Sleherna misel je ener-
gija, ki se slej kot prej mate-
rializira-uresniči. Zato je po-
membno, da se zavemo, da 
imamo vpliv na dogodke in 
na svoje življenje. Razmišljaj-
mo pozitivno! Zakon fizike 
uči, da podobno privlači po-
dobno. Optimist v svojo or-
bito privlači ljudi, ki razmiš-
ljajo pozitivno. Pesimist pri-
vlači ljudi, ki razmišljajo ne-
gativno itd. Odločitev o tem, 
kako bomo razmišljali in de-
lovali, pa je naša, mi sami 
odločamo o tem. 

Egipčani kot 
začetniki 

Ezoterične vede me zani-
majo že od otroštva. Še ko 
sem bila deklica, mi radoved-
nost ni dala miru. Nekako 
sem vedela in čutila, da to, 
kar vidim, kar se dogaja itd. 
ni samo po sebi umevno, tem-
več da je še nekaj več, nekaj, 
kar je na videz našim očem 
skrito. S preučevanjem tarota 
sem se intenzivneje začela uk-
varjati pred približno 12 le-
ti. Sedaj pa je to tudi moja 
poklicna pot. 

Kaj je tarot? Tarot je sli-
kovna predstavitev sil nara-
ve, kakor so jih razumeli stari 
modreci, v skladu s primer-
nim simbolizmom. Zgodo-
vina tarota je pestra in zani-
miva. Prvi ohranjeni set ta-
rot kart hrani nacionalna 
knjižnica v Parizu. Izdelan je 
bil leta 1390 in je bil last te-
danjega francoskega kralja. 
Ustni viri pa nastanek tarota 
postavljajo v stari Egipt. Po 
legendi naj bi bili svečeniki 
v starem Egiptu predvideli 
propad egipčanske civiliza-
cije in kulture, zato so skle-
nili, da bodo svoje znanje in 
vedenje »skrili » v slikovne 
simbole. Te slike so posveti-
li enemu izmed svojih »bo-
žanstev«, imenovanemu 
Thoth. Thoth v prevodu po-
meni princip oz. načelo mo-
drosti. Tako je bil izvirni ta-
rot posvečen načelu modro-
sti. Sedaj poznani set Thoth 
tarot kart pa je zasnoval 
A.Crowley s pomočjo slikar-
ke lady Pride Harris. 

Divinacija kot 
metoda 

predvidevanja 
prihodnosti 

Sama preučujem in upo-
rabljam Thoth tarot. Slike 
Thoth tarota odražajo svet in 
človeka na vseh nivojih. Me-
toda, ki jo uporabljam pri 
svojem delu, se imenuje di-
vinacija. Samo besedo je tež-
ko dobesedno prevesti, nika-
kor pa ne pomeni isto kot pre-
rokovanje ali vedeževanje. Di-
vinacija je metoda predvide-
vanja prihodnosti, na teme-
lju preteklih in sedanjih do-
godkov. Predvsem nam omo-
goča, da vodimo svoje živ-
ljenje zavestno in v skladu z 
našo lastno voljo. Vse, kar se 
nam v življenju dogaja, je re-
zultat našega delovanja v pre-
teklosti. To pomeni, da ima-

mo vpliv na razvoj dogodkov 
v prihodnosti. V večini lah-
ko tok prihodnjih dogodkov 
spremenimo, izboljšamo ali 
pa jih vsaj omihmo, kadar 
so le ti resnično »usojeni«. 

Zoya bo v naslednjih šte-
vilkah Novega tednika od-
govarjala na vaša vprašanja. 
Vprašanje oblikujte natanč-
no. Za odgovor potrebuje tu-
di ime (in priimek) osebe, to-
čen datum in letnico rojstva. 
Če želite v časopisu ostati 
anonimni, pripišite še šifro, 
pod katero boste lahko pre-
brali odgovor. V primeru, da 
nekoga zanima, kako se ka-
žejo prihodnji trendi njego-
vega podjetja, s.p. ali d.o.o., 
potrebuje datum ustanovitve 
firme. Svoja vprašanja poš-
ljite na naslov: Novi tednik, 
Prešernova 19, 3000 Celje, s 
pripisom »Zoya". 

Divinacija poteka po me-
todi vprašanj in odgovorov. 
Vprašanja morajo biti postav-
ljena jasno in natančno. Le 
tako so lahko jasni odgovori 
nanje. Divinacija zajema vsa 
področja življenja: čustveno 
področje, medsebojne odno-
se, poslovne trende, finanč-
ne trende itd. 

Pri svojem delu uporab-
ljam tudi I-ching. Le ta je prav 
tako kot tarot star nekaj ti-
soč let. Izvira s Kitajske in 
tudi omogoča jasne in krat-
ke odgovore. 

Piše: METKA 
OBRUL - ZOYA 

KAJ BI DANES KUHALI 

Pica tako ali drugače 
Mornarska 

pica 
Potrebujemo: 300 g za-

mrznjenega ali doma pri-
pravljenega listnatega testa, 
čebulo, 10 sardelnih filetov, 
4 žlice paradižnikove mez-
ge, 2 žlici olja, 100 g izkoš-
čičenih zelenih oliv, 750 g 
paradižnika, 100 g tunine 
iz pločevinke, 2 žlici kaper, 
100 g zamrznjenih rakcev, 
po ščep česna in suhega ori-
gana. 

Zamrznjeno testo vzame-
mo iz ovitka in ga tajamo 
30 do 60 minut. Čebulo zre-
žemo na rezine, oplaknemo 
sardelne filete, pečico vklju-
čimo na 200 stopinj C. Od-
tajano testo razvaljamo na 
pomokani deski in z njim 
obložimo model, ki smo ga 
oplaknili z mrzlo vodo. Na 
obodu zavihamo testo navz-
gor, da dobimo 2 cm visok 
rob, ki lepo zaobjame mo-
del. Paradižnikovo mezgo 
zmešamo z žličko olja, s 
preostalim oljem pa enako-
merno premažemo testo. 
Olive zrežemo na kolobarč-
ke. 

Paradižnike potopimo v 
vrelo vodo, potegnemo z 
njih lupinico, nato jih na-
režemo na rezine. Na testo 
namažemo paradižnikovo 
mezgo in razvrstimo po 
njem rezine paradižnikov 
in oliv. Tunino malo odce-
dimo, jo razkosamo in raz-
delimo po paradižnikih. 
Hkrati razdelimo tudi sar-
dele, kapre in odtajane rak-
ce. Po piči nazadnje posu-
jemo česen, zmlet v prah, 
in origano. Pico pečemo v 
pečici na drugi višini od spo-
daj 20 minut. 

Sardelna pica 
Potrebujemo: 200 g moke, 

10 g kvasa, pol žličke slad-

korja, pol skodelice mlačne-
ga mleka, 3 žlice olivnega ol-
ja, pol žličke soli, 8 mesna-
tih paradižnikov, 100 g sira 
za rezanje, narezanega na 
rezine, 10 sardelnih filetov 
iz pločevinke, eno in pol žlič-
ke posušenega origana, 3 žli-
ce olivnega olja, za pekač 
olivno olje. 

Pekač namastimo z olivnim 
oljem, moko presejemo v 
skledo in naredimo na sredi 
jamico. V njej zmešamo 
zdrobljen kvas s sladkorjem, 
mlekom in malo moke. Kva-
seč naj vzhaja 15 minut. Iz 
kvasca, vse količine moke, 
3 žlic olivnega olja in soli za-
mesimo testo. Razvaljamo ga 
na 2 enako veliki okrogli ploš-
či, ki ju položimo na pekač, 
kjer na vzhajata 20 minut. Pe-
čico vključimo na 200 sto-
pinj. Paradžnike potopimo v 
vrelo vodo, potegnemo z njih 
lupino, nato jih razrežemo 
na polovice in z njimi oblo-
žimo obložimo testo. Rezi-
ne sira razrežemo na kvadrate 
in razdelimo mednje sardel-
ne filete. Origano zmanemo 
in ga posujemo po osnovi, vse 
skupaj pokapljamo z olivnim 
oljem, nato pa damo pico na 
drugo višino v pečici. Peče-
mo jo 20 do 30 minut. Po-
nudimo jo takoj, ko je peče-
na. 

Pica Z 
milansko 
salamo 

Potrebujemo: 200 g moke, 
10 g kvasa, pol žličke slad-
korja, pol skodelice mlačne-
ga mleka, 3 žlice olivnega ol-

ja, pol žličke soli, 6 mesna-
tih paradižnikov, 6 vloženifi 
feferonov, 60 g sira za reza-
nje, narezanega na rezine, 
50 g milanske salame ( 
katerekoli druge), 3 žlii 
olivnega olja, za pekač oli^ 
no olje. I 

Pekač namažemo z oliv-
nim oljem. Moko presejem^ 
v skledo in naredimo na s r l 
di jamico. Zdrobljeni kv4 
zmešamo s sladkorjem, ml^ 
kom in malo moke, nato pj 
naj kvaseč pokrit vzhaja 
toplem 15 minut. Kvaseč pog 
netemo z moko, 3 žlicarn 
olivnega olja in soljo. TestJ 
razvaljamo v enako veli^ 
okrogli plošči, ki ju položi-
mo na pekač in pustimo te 
sto, da vzhaja 20 minut. Pê  
čico vključimo na 180 sto-
pinj. Paradižnike olupimo 
razrežemo na polovice in na' 
ložimo na testo tako, da pre^ 
rezani deli gledajo navzgor, 
Feferonom odrežemo pecljei 
prerežemo jih po dolgem ii 
jim odstranimo peščice. Sil 
zrežemo na 1 cm široke re 
zance. Feferone, sir in kolo-
barčke salame razdelimo 
med paradižnike. Piči pokap 
Ijamo z olivnim oljem in ji 
pečemo na drugi višini od spo 
daj pol ure. 

Piše: MAJDA KLANŠEK' 



Modne omreženke 
Mrežaste tkanine, kvačkanine in pletenine so poletni modni hit 

Vroče, vroče... Je kje kak-
šna spodobna sapica, ki bi 
2apihljala skozi obleko in 
jias vsaj malce osvežila? 
Moda, ki obožuje morska 
modna vzdušja, vključno 
2 romantično ribiško 
mrežo, je vrgla mrežo in va-
njo ulovila hladu željna 
ženska telesa. 

Takšno zračno oblačilo je 
udobno, lahko in mehko, ne-
podloženo pa dovoljuje zve-
davim očem tudi pogled »sko-
zi«. Če imate poleg hrabro-
sti za tak stil oblačenja pri 
roki še spretno šiviljo (mreža-
sta tkanina se kupi tudi kot 
metražno blago), kvačkarico 
ali pletiljo, je tale poletni 
modni hit kot ustvarjen za vas. 

Iz vzorca, ki z malce do-
mišljije prebuja prijetne aso-
ciacije na počitnice, slan vonj 
po morju in mrežah, iz kate-
rih vaški ribiči že v svežini naj-
bolj mladega jutra pobirajo 
ulovljene ribe, lahko ustvari-
mo oblačila preprostih linij; 
ne glede na to, ali so strastno 
oprijeta ali nonšalantno oh-
lapna. Nosimo jih kot edini 
kos garderobe, kot vrhnje ob-
lačilo čez kopalke ali kot efekt-
no spodnje perilo. 

Če vam je mrežasti modni 
predlog osvojil srce, boste 
ugotovile, da se porabi za po-
letno majčko, pareo, krilo ali 
pulover za sveže počitniške 
večere osupljivo malo bom-
bažnega sukanca. 

Omrežite se le 
z eno barvo! 
Ker je vzorec zares atrak-

tiven, se je najbolj modro od-
ločiti le za eno barvo, ki bo 
omogočala tisoč kombinacij 
z ostalo garderobo. 

Predlagani odtenki? Sre-
brno-beli, zlato-rumeni, ba-
kreni! Zamrežene oziroma 
omrežene ste lahko od vra-
tu do gležnjev. Če pa se za 
omenjeno razgaljeno-draž-
Ijivo in istočasno naivno 
pristno domislico modnih 
čarodejev zaradi tega ali one-
ga razloga ne nameravate 
ogreti, velja preizkusiti mre-
žo vsaj v izbranih, skrom-
nih odmerkih. 

Kot mrežasta obroba na po-
letni majčki ali mrežasti ro-
kavi na poletni večerni oble-
ki, se bo denimo obnesla tu-
di na manj postavnih in mla-
dih predstavnicah ženskega 
spola. Prijeten modni ulov in 
dober veter! 

Pripravila: VLASTA 
CAH ŽEROVNIK 



Novi ZVCP v povojih 
Zakon o varnosti cestnega prome-

ta (ZVCP) naj bi že nekajkrat spre-
menili, vendar se doslej kaj bistve-
nega le ni zgodilo. Zdaj pa je nared 
delovni osnutek, kar zgolj pomeni, 
da bo zakon deležen še številnih obrav-
nav in zato po vsej verjetnosti tudi 
sprememb. Ampak tisto, kar je zapi-
sano v omenjenem osnutku, je ven-
darle zanimivo. 

Tako predlog novega ZVCP predvi-
deva, da naj bi bila vozila začetnikov 
do starosti 21 let oziroma do dve leti 
po pridobitvi dovoljenja, jasno ozna-

čena. Zelo natančno naj bi opredelili, 
kaj in kje je kraj, kjer bo hitrost ome-
jena na 50 km/h. Kazni za prekorači-
tev hitrosti bodo skoraj podvojene in 
če bo kdo dovoljeno hitrost prekoračil 
za 30 km/h, bo plačal 120 tisoč tolar-
jev, hkrati bo ob sedem točk. 

Zelo natančno naj bi se lotili eviden-
ce počivanja poklicnih voznikov, veli-
ko bolj natančno bo določeno, kje je 
mogoče parkirati oziroma ustaviti vo-
zilo. Po novem bo ali bi moral voznik 
tisti hip, ko se bo z avtom ustavil na 
cesti, izklopiti motor. Osebni avto bi 

bilo mogoče voziti z dopolnjenim 17. 
letom starosti, če bo zraven sedel starš 
ali skrbnik z vozniškim dovoljenjem. 

Za avto naj ne bi več potrebovali pro-
metnega dovoljenja, pač pa prometno 
potrdilo in pri nekaterih skuterjih, kot 
je recimo BMW Cl, voznik ne bi več 
potreboval varnostne čelade. Po novem 
neprofesionalni vozniki ne bi smeli imeti 
v krvi več kot 0,2 g alkohola na kilo-
gram krvi (doslej 0,5 g). To seveda ni 
vse, ampak kot že rečeno, pot do spre-
jema delovnega osnutka oziroma no-
vega zakona je dolga. 

Saab ima novega icabrioieta 
Pred skoraj dvajsetimi le-

ti je švedski Saab postavil 
na cesto prvi kabriolet. Se-
daj tovarna ponuja novi ka-
brio z oznako 9-3, kar po-
meni, da se zelo spogledu-
je z limuzino te oznake. 

Kabrio se od limuzine raz-
likuje po obliki, predvsem pa 
je karoserija bistveno bolj čvr-
sta kot je bila recimo pri pred-
hodniku, se pravi kabriole-
tu 900. Platnena streha 9-3 
je troslojna in jo hidravlika 
zapre ali odpre v 20 sekun-
dah. Razvili so jo v avstrijski 
tovarni Steyr, tam bo nasta-
jal tudi ves avtomobil. Stre-
ho je mogoče odpreti/zapreti 
tudi med vožnjo in to vse do 
hitrosti 30 km/h. 

Saabov kabriolet je seveda 
pravi štirisedežnik, pri čemer 
je dostop do zadnjih dveh se-
dežev olajšan tako, da je mo-
goče prednja dva preklopiti 

oziroma izdatno potisniti na-
prej. Zadnje okno v platneni 
strehi je stekleno, kar je bilo 
vsaj doslej nekako rezervira-
no za »boljše« kabriolete. Se-
rijsko je ta saab opremljen s 
posebnima jeklenima zaščit-
nima lokoma, ki se v prime-
ru nevarnosti prevračanja 
sprožita iz svojega ležišča (za 
zadnjima sedežema). Prednja 

sedeža imata integrirane var-
nostne pasove in aktivne 
vzglavnike, zadnji spojler pa 
je mogoče po potrebi spreme-
niti tudi v prtljažnik za manj 
težke predmete. 

Motorja sta dva, oba s tur-
binskim polnilnikom, vendar 
različno močjo. Tudi gibna 
prostornina je enaka, pri če-
mer prvi ponuja 175 KM pri 

5.500 vrtljajih v minuti, drugi 
pa 210 KM. Menjalniki so tri-
je: ročna 5 in 6-stopenjski ter 
petstopenjska prestavna av-
tomatika. 

Kot pravijo, naj bi se saab 
9-3 kabriolet na slovenskih 
cestah pojavil septembra, vsaj 
najcenejša izvedenka pa naj 
bi bila na voljo za dobrih 
osem milijonov tolarjev. 

Saabov kabriolet 9-3 

Maj je bil v Nemčiji ugoden 
Nemčija je najpomembnejša industrijska in s tem tudi avtomobilska država v Evro-

pi. Zato je zelo pomembno, kaj se tam dogaja. Maja je bila prodaja avtomobilov konč-
no boljša, kar pa še na zadostuje za utemeljen optimizem. 

V Nemčiji so v petem letošnjem mesecu prodali dobrih 3^0 tisoč vozil, kar je bilo za šest 
odstotkov več kot maja lani. Sicer pa so letos v tej državi na novo registrirali 1,3 milijona 
novih avtomobilov, kar pa je za odstotek manj kot lani v enakem obdobju. Po nekaterih 
napovedih naj bi bila prodaja avtomobilov precej boljša v drugi polovici leta, na letni ravni 
pa naj bi dosegla številko 3,25 milijona vozil. Jasno je, da so tudi maja največ prodale 
nemške avtomobilske hiše, še posebej Volksvvagen in znotraj tega Audi. 

Audi A6 se dobro prodaja na nemškem trgu. 

Skupen razvoj dizelskega motorja 
Francoska avtomobilska grupacija PSA, ki združuje Citroen in Peugeot, ter ame-

riški Ford napovedujeta skupni razvoj novega dizelskega motorja z gibno prostorni-
no 2,7-litra v šestih valjih. 

Motor bodo razvijali v Veliki Britaniji, tam pa bo tudi nastajal. Obe tovarni pri razvoju 
dizelskih motorjev sodelujeta že od leta 1998, saj so naredili mali 1,5-litrski dizelski 
agregat. Kot pravijo, naj bi imel novi dizelski šestvaljnik kakšnih 210 KM in približno 440 
Nm navora, ustrezal pa bo tudi ekološkim zahtevam v okviru eura 4. Kot pravijo, naj bi ta 
motor najprej vgrajevali v jaguarja S; Jaguar je namreč sestavni del skupine Ford. 

Alfa za 
slovensko 

policijo 
Slovenska policija je za 

šest mesecev dobila v upo-
rabo alfo romeo 156 GTA. 
To vozilo poganja šestvalj-
nik z 250 KM, kar omogo-
ča, da avto do 100 km/h 
pospeši v 6,3 sekunde. To 
vozilo bo opremljeno z ra-
darjem za nadzor hitrosti 
na slovenskih cestah. 

P o C 3 
pride C2 

Francoski Citroen pospe-
šeno predstavlja nove av-
tomobile. C2 je avto, ki spa-
da v nižji razred, saj ga je v 
dolžino za 366 centimetrov. 
Zunanja oblika C2 je dokaj 
samosvoja, deluje skoraj 
agresivno, zanimiva je ob-
lika zadnje stranske šipe. 

C2 je oziroma bo za sedaj 
na voljo samo s tremi vrati. 
Zadaj sta dva sedeža, ki ju je 
mogoče poljubno premikati, 
njuni naslonjali zložiti, prtljaž-
na vrata pa so dvodelna, kar je 
znova velika posebnost. C2 bo 
imel štiri motorje, tri bencin-
ske in dizelskega. Osnovni ben-
cinski je 1,1-litrski s 44 kW, 
sledi 1,4-litrski, ki ponuja 54 
kW in 1,6-litrski s 80 kW. Di-
zelski motor ima gibno pro-
stornino 1,4-litra in 50 kW. Iz-
vedenka VTR bo namigovala 
na športnost. Vse kaže, da bo 
C2 pri nas naprodaj jeseni. 

Dobra prodaja micre 
Japonska tovarna Nissan, ki je v večinski lasti francoskega 

Renaulta, žanje veliko uspeha s svojo micro, ki so jo na trge 
poslali letos oziroma konec lanskega leta. V slabega pol leta 
so namreč prodali 100 tisoč vozil, tako da je povsem realen 
načrt, po katerem naj bi jih letos izdelali 200 tisoč. Micra 
nastaja v tovarni v britanskem Sunderlandu; ta tovarna že 
dolgo velja za najbolj produktivno na Stari celini. 

Nissanova micra se bliža dvesto tisoč prodanim vozilom v prvem letu. 

Tourani in mazde na 
pregled 

Volksvvagen touran se je komaj pojavil na trgu, proda-
ja tega avta je pri nas stekla pred slabim mesecem, nemš-
ka tovarna pa že kliče vozila na izredni pregled. Pregle-
dali naj bi približno 7.000 touranov, pri katerih obstaja 
možnost, da se pojavi napaka na ventilatorju, ki skrbi 
za hlajenje motorja. 

Uradni predstavnik VW v Sloveniji pravi, da je pri nas 
približno 22 takšnih vozil. Podobne težave ima japonska 
Mazda, ki bo na podoben pregled poklicala kar 174 tisoč 
avtomobilov, in sicer mazde 6, MPV in MX-5. Kot pravijo, 
bi lahko prišlo do napake pri vstavitvi meglenke v prednji 
odbijač. Približno polovico vozil bodo pregledali na Japon-
skem, drugo polovico pa na drugih trgih. Kot pravijo pri 
uradnem predstavniku Mazde pri nas, v Sloveniji ni veliko 
teh vozil, po približnih ocenah bo treba pregledati deset 
avtomobilov. 

Mazda 6 bo morala na pregled zaradi težav z meglenkami. 

Ford krči proizvodnjo 
Ker avtomobili v Evropi oziroma v državah Evropske uni-

je ne gredo dobro v promet (letos je posel skromnejši za 
štiri odstotke), se je evropski Ford odločil, da bo nekoliko 
zmanjšal obseg izdelave v svojih evropskih tovarnah. Tako 
bodo v drugi polovici letošnjega leta v belgijskem Genku 
proizvodnjo zmanjšali za 11 vozil (tam nastaja mondeo in 
transit), pogovarjajo pa se, da bo izdelavo skrčili tudi v 
tovarni v Veliki Britaniji in Španiji. 

Ford bo letos naredil manj mondeov, kot so sprva načrtovali. 



MazdaZ za nižji razred 
v tako imenovanem B raz-

redu, ki ga večinoma razu-
memo kot nižji razred, je po-
nudba avtomobilov izjem-
no velika. To je tudi tisti raz-
red, v katerem se drenja na 
Slovenskem tudi največ kup-
cev; letošnji tržni delež v 
skupni prodaji je presegel 42 
odstotkov. Torej je razum-
ljivo, če japonska Mazda ob 
predstavljanju mazde2, av-
tomobila B segmenta, raču-
na na dokaj ugodno proda-
jo, pri čemer drži, da tudi 
konkurenca (clio, firesta, 
corsa, yaris, peugeot 206 
ipd.) ne drži križem rok. 

Mazda2 je, čeprav tega pri 
Mazdi ne povedo naravnost, 
naslednik demia. S skoraj šti-
rimi metri dolžine vendarle 
presega večino konkurentov, 
saj pri tovarni trdijo, da je 
avto največji, najvišji in tudi 
najširši v svojem razredu. 
Vsekakor pa je res, da ima 
tudi veliko medosno razda-
ljo (249 centimetrov), ki za-
gotavlja dovolj udobno sede-
nje tudi na zadnjih sedežih. 
Mazda2 ima veliko skupne-
ga s Fordovo fiesto, saj je os-
nova enaka, poleg tega avto-
mobila nastajata v isti tovar-

ni, za povrh je tudi nekaj mo-
torjev enakih. Nič čudnega, 
saj je Ford pomemben last-
nik Mazde, skupne osnove, 
motorji in izdelava na isti li-
niji pa zmanjšujejo stroške. 

Mazda2 bo na voljo samo 
s petimi vrati, drugih karo-
serijskih izvedenk ne pred-
videvajo. Motorji so trije ben-
cinski in en dizelski; slednji 
pride na vrsto jeseni, je pa 

skupno delo PSA, Forda in 
Mazde (1,4-litra, 68 KM). Os-
novni bencinski agregat je 
1,25-litrski motor s 75 KM, 
sledi 1,4-litrski štirivaljnik, 
ki ponuja 80 KM, na vrhu je 
1,6-litrski motor s 100 KM. 
Menjalnika sta dva (ročni in 
samodejni 5-stopenjski), po-
gon je na prednji kolesni par. 

Kot menijo in upajo pri 
uradnem uvozniku mazd. 

ljubljanskem podjetju MMS, 
naj bi letos prodali 200 
mazd2, pri čemer naj bi šla 
najbolje v promet izveden-
ka 1,25 CE klima (dve zrač-
ni varnostni blazini, klimat-
ska naprava, osrednja klju-
čavnica, električni pomik 
prednjih stekel ipd.). Cene? 
Najcenejša izvedenka (1,25 
base) je na voljo za 2,365 mi-
lijona tolarjev. 

MazdaZ je namenjena najštevilčnejšemu slovenskemu kupnemu razredu. 

Tisoč mitsubisiiijev na leto 
Pred nedavnim smo že nekaj ma-

lega pisali o spremembi pri zastopa-
nju japonskega Mitsubishija na slo-
venskem trgu. Sedaj ni nobenega dvo-
ma več, da je oziroma bo novi zastop-
nik AC Konim, družba ljubljanske-
ga Autocommercea, ki že predstav-
lja Mercedes Benz, pa Fiat in Hondo. 
AC Konim ima za sedaj podpisano 
pismo o nameri, dokočna oziroma za-
stopniška pogodba pa naj bi bila za 
obdobje petih let podpisana oktobra. 

Pri novem zastopniku menijo, da je bil 
Mitsubishi vse doslej dokaj v senci, kar 

drži. Lani je bilo namreč pri nas proda-
nih manj kot 200 mitsubishijev. Po no-
vem naj bi bil njihov tržni delež od 1,5 
do 2 odstotka oziroma kakšnih 1.000 vozil. 
Njihov glavni adut je outlander, športno 
večnamensko vozilo (SUV), ki je bilo le-
tos na ogled na ženevskem avtomobil-
skem salonu. Konec leta ali v začetku pri-
hodnjega naj bi se pojavil tudi novi colt, 
avtomobil nižjega razreda, vsekakor ze-
lo primeren za slovenski trg. V pokoj se 
pelje carsima, prihaja pa lancer v limu-
zinski in karavanski (SW) varianti, raču-
naj na space stara, pa pajera ipd. 

AC Konim si bo prizadeval vzposta-
viti ustrezno prodajno in servisno mre-
žo, prvi novi salon z mitsubishiji pa bo 
v osrednji stavbi Autocommercea v 
Ljubljani. Sicer pa se tovarna priprav-
lja na pravo modelsko ofenzivo, saj naj 
bi v prihodnjih letih predstavili 14 no-
vih avtomobilov, opuščajo pa program 
gospodarskih vozil. Sicer pa si ljubljan-
sko podjetje prizadeva pritegniti še kak-
šno avtomobilsko znamko; verjetno 
imajo v mislih Chrysler, ki je združen 
z Mercedes Benzom v korporacijo 
DaimlerChrysler. 

Pospeševanje prodaje 
mercedesa A 

Pri AC Intercarju, uradnemu predstavniku Mercedes Benza pri nas, so 
pripravili novo akcijo, s katero naj bi spodbudili prodajo mercedesa A. 
Kot je bolj ali manj znano, je to ta hip edini mercedes s pogonom na 
prednji kolesni par. Avto v zadnjem času ne gre zelo dobro v promet, 
zato naj bi njegovo prodajo pospešili tako, da bi ob nakupu plačali zgolj 
tretjino ceno. Drugi dve tretjini je treba nato odplačati v treh letih. Po-
tem se je možno dogovoriti za nadaljnje financiranje, lahko pa staro 
vozilo zamenjate z novim. 

Mercedes A je možno kupiti pod ugodnejšimi pogoji. 

Fiat in Suziilci bosta 
sodelovala 

Povezovanje različnih avtomobilskih tovarn seveda ni po-
sebno presenečenje, še posebej v primerih, ko so združene 
pod isto kapitalsko streho. Tako sta se italijanski Fiat in 
japonski Suzuki odločila, da bosta v Suzukijevi tovarni na 
Madžarskem začela skupaj izdelovati športno večnamen-
sko vozilo (SUV). Po sedanjih načrtih naj bi proizvodnja 
stekla leta 2005. Vozilo s petimi vrati in štirikolesnim po-
gonom bo imelo skupno osnovo, navzven pa bosta avtomo-
bila vsaj toliko različna, da ju bosta obe tovarni prodajali 
pod različnimi imeni. V tej tovarni naj bi po sedanjih načr-
tih Suzuki v letu dni naredil do 40 tisoč vozil, Fiatova proi-
zvodnja pa naj bi bila nekako za polovico manjša. Katerim 
trgom naj bi bila avtomobila namenjena, še ni znano. 

Hibridni pogon 
za iexus RX 3 0 0 

Toyota je imela s svojim hibridnim priusom kar veliko us-
peha, tako da sedaj predstavlja novo različico. Hkrati pa so se 
pri tej japonski avtomobilski tovarni odločili, da bodo s hi-
bridnim pogonom opremili še en svoj avtomobil, in sicer letos 
prenovljeni SUV RX 300. Avto naj bi na cesto pripeljal leta 
2005. Tako bo spredaj nameščen običajni V6 bencinski mo-
tor, medtem ko bo v zadku električni motor, katerega baterije 
oziroma akumulatorje bo polnil prej omenjeni bencinski agregat. 
Oba motorja bosta lahko delovala tudi sinhronizirano, kar po-
meni, da bo RX 300 imel tudi štirikolesni pogon. 

Kmalu najmočnejši 
megane in astra GSi? 

Pri Renaultu se že pripravljajo na skorajšnjo predstavitev 
najmočnejše oziroma dirkaške izvedenke novega megana. 
Po sedanjih napovedih naj bi imel avto okoli 200 KM, kar bi 
pomenilo, da bi se lahko primerjal z avtomobili kot so alfa 
romeo 147 GTA, pa clio V6, golf R 32. Kdaj naj bi avto tudi 
v resnici pripeljal na ceste, še ni znano, ve pa se, da naj bi do 
100 km/h pospešil v 6,5 sekunde in da naj bi bila končna 
hitrost nekako 240 km/h. 

Kmalu pa naj bi strupeno astro predstavili tudi pri Oplu. 
Za sedaj menda še ni jasno, ali bo astro GSi, kot se bo avto 
imenoval, poganjal Saabov 2,0 ali 2,2-litrski turbo motor. 
V obeh primerih naj bi bilo na voljo približno 240 KM. 
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ZANIMIVOSTI 

Sijajen uvod v poletje 
Pričele so se prireditve Poletje v Celju, knežjem mestu 

z imenitnim gala koncer-
tom orkestra Akord z gosti 
in muitimedijsko gibalno 
instalacijo plesalk Plesne-
ga foruma Celje se je v Ce-
lju tudi uradno pričelo po-
letje. Obe prireditvi je odbor 
za prireditve mestne obči-
ne Celje izbral kot slavnost-
ni uvod v dvomesečni splet 
kulturnih dogodkov, ki jih 
je 21 različnih prirediteljev 
stkalo v preprogo 51 prire-
ditev letošnjega Poletja v Ce-
lju, knežjem mestu. 

Orkester Akord je pod 
vodstvom Matjaža Brežni-
ka občinstvo popeljal v svet 
popularnih melodij in zajel 
glasbo domačih in tujih skla-
dateljev. Občinstvo v Narod-
nem domu je s svojim ener-
gičnim muziciranjem pone-
sel v prave višave, viške pa 
so predstavljali nastopi go-
stov. Navdušil je zlasti bari-
tonist Valentin Enčev, za-
želen gost s svetovnih odrov 
opernih hiš. Orkestru se je 
pridružil tudi tamburaški 
virtuoz Peter Jakša, za mo-
gočen zaključek koncerta pa 
je orkester poskrbel z Aka-
demskim pevskim zborom 
Celje pod vodstvom Barbare 
Arlič, med drugim tudi s fi-
nalom opere Ero z onega 
sveta. 

Večer se je pozno v noč na-
daljeval še s slikovito muiti-
medijsko gibalno instalaci-
jo Bis v izvedbi Plesnega fo-
ruma Celje, po zasnovi Go-
ge Stefanovič Erjavec. Ko-
reografinjo je k novim posta-
vitvam teles pritegnila arhi-

tektura celjskih biserov, ki jih 
je z gibalno instalacijo nani-
zala v ogrlico plesnega giba, 
katerega vodilo je bila voda 
kot vir energije in življenja. 
V kostimih Stanislave Vau-
da - Benčevič so mlade ple-
salke vdahnile Trgu celjskih 
knezov novo vsebino in po-
gled na celjske bisere. Kot 
gost je izjemno prepričljivo 

na omejenem prostoru vrh 
fontane z milimetrsko na-
tančnostjo in popolnim ob-
vladovanjem telesa zablestel 
dramski igralec David Čeh, 
prepričljivo pa so na osvet-
ljenih biserih plesale so sko-
raj vse plesalke starejših sku-
pin Plesnega foruma. 

BRST 
Foto: ALEKS ŠTERN Za pediatrični oddelek 

zbrali 20 milijonov 
v petek se je v Memphis 

clubu zbralo več sto ljudi 
iz Slovenije in Hrvaške na 
dobrodelni prireditvi Med-
narodnega dobrodelnega 
društva Eagles Internacio-
nal, katerega člani so zbrali 
20 milijonov tolarjev za ul-
trazvočni aparat s pripada-
jočo opremo za pediatrični 
oddelek Splošne bolnišni-
ce Celje. 

Kot pravi pobudnik akcije 
Dejan Cvetrežnik, gre za eno 
večjih donacij kakega druš-
tva v Sloveniji, novi ultrazvok 
pa bodo v bolnišnici uporab-
ljali za preiskave otroških 
prebavil in sečnih poti. 

Petkova prireditev je bila 
prva akcija društva Eagles In-
ternacional, ki združuje us-
pešne ljudi, ki želijo s svo-
jim denarjem pomagati lju-
dem v stiski. Zato je bilo mo-
goče v Memphis clubu opa-
ziti številne znane obraze, 
med njimi je bil tudi politik 
Lojze Peterle. Ta je zbranim 
zaigral na orglice in sprego-

voril o raku, ki ga je uspešno 
premagal, tudi s pomočjo po-
zitivnega mišljenja, ki je zna-
čilno za člane društva Eagles 
Internacional. 

Novi ultrazvočni apar 
bodo celjski bolnišnici p 
darili konec meseca. 

NATAŠA LESKOVŠE 
Foto: ALEKS ŠTER 

Denar so zbirali tudi s prodajo otroških risb. ki so jih narisali otroC 
celjski bolnišnici. 


